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przebiegu obrad Rady Miasta Wfocfawek

w dniu 19 grudnia 2017r.

oraz w dniu 16 stycznia 2018r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11/13



W dniu 19 grudnia 2017 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przy

ul. Zielony Rynek 11/13 rozpoczqly siq obrady XXXVII sesji Rady Miasta Wlocfawek Vll
kadencji, kt6rq zwoiai i kt6rej przewodniczyl Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski. Zgodnie z trejciq protokolu obrady XXXVII sesji wznowiono ikontynuowano w
dniu 16 stvcznia 2018r.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafaf Sobolewski otworzyf obrady XXXVII sesji Rady

Miasta Wfoctawek, witajac Prezydenta Miasta, Zastqpc6w Prezydenta Miasta, radnych,
dyrektor6w wydzial6w oraz pozostatych pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczacy Rady

Miasta powital takie obecnych na sesji przedstawicieli wloclawskich medi6w, mieszka6c6w
miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczqcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski
stwierdzit, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z lista

obecnoSci 24 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 27 listopada br. sQ prawomocne.

Lista obecnoici radnych z XXXVII sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczqcych w XXXV|lses.ji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokofu.
- przyjqcie protokolu z obrad XXXV sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, ie w Biurze Rady Miasta
oraz w Biuletynie Informacji Publicznej UrzQdu Miasta udostqpniony byl do wglqdu projekt
protokolu z obrad XXXVI sesji Rady Miasta Wioclawek Vll kadencji, kt6ra odbyta siQ w dniu
27 listopada 2017 roku, z kt6rym to protokolem radni mogli siq zapoznai i wnieSi
ewentualne uwagi. Nie zgloszono uwag, poprawek iuzupelnie6.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski zapytat, czy sE ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad. Radni nie wnie6li zmian do
porzqdku obrad natomiast Przewodniczacy Rady Miasta uwzglQdniajEc postanowienia
Komisji Gi6wnej - Konwentu Rady Miasta zgtosil wniosek o przesuniQcie z punktu nt !7 do
punktu nr 2 zagadnienia dotyczqcego Informacji Prezydenta Miasta z dziafalnosci miasta w
okresie miqdzysesyjnym. Jak wyja5nil Przewodniczqcy Rady intencjq przeniesienia ww.
punktu pod koniec procedowania przed punktem w sprawie wniosk6w iinterpelacji bylo
unikniqcie konflikt6w i rozstrzygania zagadniei czy zadawane pytania sq zwiqzane z

przedlo2onq informacjq. Podczas Konwenty wszyscy przedstawiciele zobowiqzali siq do
dyscypliny w zakresie zadawania pytari nas temat zagadnieri poruszanych w informacji
miQdzysesyjnej.
Wobec powy2szego Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie wniosek dotyczqcy
przeniesienia rozpatrzenia Informacji Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie
miqdzysesyjnym z punktu nr 17 do obecnego punktu nr 2.

W wvniku glosowania orzeorowadzonego z udziatem 24 radnvch za orzvieciem zgloszonego
wniosku ooowiedzialo sie 22 radnvch orzv braku glos6w orzeciwnvch oraz 2 siosach
wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal akceptacjq radnych.



KolejnE propozycjq zmiany zgtoszonq przez Przewod n iczqcego Rady Miasta wynikajqcq z

posiedzenia Konwentu Rady bylo rozszerzenie porzqdku obrad o projekt uchwaly w sprawie
przyjqcia stanowiska dotyczqcego zaprzestania dziafari powodujEcych instytucjonalne
obni2enie rangi miasta Wlocfawek. Wniosek w tej sprawie zlo2ony zostal przez Klub radnych
PlS, zostal on pozvtywnie zaopiniowany przez Komisjq Gl6wnq. A zatem Przewodniczqcy
Rady Miasta wni6sl o wprowadzenie ww. zagadnienia do porzqdku obrad po punkcie

dotyczqcym Informacji nt. dziatalnoici M PEC Sp. z o.o.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziatem 24 radnvch za rozszerzeniem porzadku

obrad o proiekt uchwalv w sprawie przviecia stanowiska dotvczacego zaprzestania dzialari
powoduiacvch instvtucionalne obni2enie ransi miasta Wloclawek opowiedzialo sie 18

radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskal wymaganq wiqkszoSi.
NastQpna propozycjq zgloszonq przez Przewod niczqcego Rady Miasta byto rozszerzenie
porz4dku obrad o pro.jekt uchwafy w sprawie odmowy wyraienia zgody na wypowiedzenie
warunk6w pracy w zakresie stanowiska i miejsca wykonywania pracy radnemu Rady Miasta
Wtociawek iumieszczenie tego punktu po uprzednio przyjqtym. Projekt uchwaly uzyskal
pozytywna opiniq Komisji Gl6wnej.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udziatem 24 radnvch za rozszerzeniem porzadku

obrad o proiekt uchwatv w sprawie odmowv wvra2enia zeodv na wvpowiedzenie warunk6w
pracv w zakresie stanowiska i mieisca wvkonvwania pracv radnemu Radv Miasta Wlocfawek
opowiedziaio sie 20 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 4 qlosach wstrzvmuiacvch
q.s
W rezultacie dokonanego glosowania wniosek uzyskat wymaganq wiqkszoSi.

Wobec braku zgloszeri innych zmian do porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Rafat Sobolewski poinformowal, ie obrady XXXVII sesji Rady Miasta bqdq realizowane
wediug zmienionego porzqdku obrad.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miqdzysesyjnym.

Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski przedstawit Radzie Miasta informacjq z dzialalno5ci
miasta w okresie miqdzysesyjnym, kt6ra obejmuje okres od dnia 27 listopada br. do dnia 19

grudnia br. iprzedstawia siq nastqpujEco:

W zakresie dzialari Biura Zam6wiei Publicznych m.in.:
- zawarto L6 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in. umowq na

budowq ulicy Papieika od ul. Zielnej do alei Kazimierza Wielkiego; umowQ na rozbudowq,
przebudowq i zmiane sposobu uiytkowania na Centrum Rewitalizacji we Wlociawku
budynku przy ul.3 Maja 18; umowe na termomodernizacjq budynk6w oiwiaty na terenie
miasta - etap lV - Zesp6l 5zk6l Budowlanych; umowq na budowq kompleksu sportowego
przy Szkole Podstawowej nr 23 oraz umowq na zakup pomocy dydaktycznych dla 4

miqdzyszkolnych pracowni przyrodniczych z podzialem na 6 zadari - na potrzeby realizacji
projektu pn.,, Czym skorupka za mlodu-uczniowie z 13 szk6l ksztalcenia podstawowego
Wloclawka podnoszq swoje kompetencje" wsp6lfinansowanego przez Regionalny Program
Operacyjny Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020.



Wydzial Inwestycji koordynuje zadania inwestycyjne z r62nym stopniem zaawansowania
realizacji. Ponadto wydziat na bie2qco wykonuje dzialania zwiqzane z przeglqdami
gwarancyjnymi, podejmuje dziafania zwiqzane z usuwaniem awarii oraz zleca przewidziane

w ramach zada6 inwestycyinych opracowania dokumentacii.
W zakresie Wydzialu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego m.in.:
- 28 listopada we Wloctawskim Centrum Organizacji Pozarzqdowych iWolontariatu odbylo
siq inauguracyjne posiedzenie Miejskiej Rady DziatalnoSci Poiytku Publicznego lV kadencji.
Podczas spotkania czlonkowie Rady w glosowaniu jawnym wybrali ze swojego grona
przewodn iczqcego, wiceprzewodn iczqcego oraz sekretarza Rady. Na funkcjq
przewodniczqcej wybrano Paniq Elibietq Dynarskq reprezentujqcq Fundacjq,,Samotna
Mama", zastQpcq przewodniczqcej zostal Pan Zbigniew Polatowski, bqdqcy przedstawicielem

Prezydenta Miasta Wloclawek, natomiast sekretarzem Rady wybrano PaniE Katarzvnq

Balcer reprezentujqcq stowarzyszenie pn.,,Lokalna Grupa Dziatania".
- 30 listopada zakoiczyla siq realizacja,,Programu szczepiei ochronnych przeciwko grypie

dla os6b powyiej 55 roku 2ycia, zamieszkalych na terenie miasta Wtoclawek" przyjqtego

Uchwaiq Rady Miasta Wlocfawek. Do 30 listopada w Miejskim Zespole Opieki Zdrowotnej ze

szczepief skorzystalo 483 senior6w. Koszt realizacji wyni6sl 20 388 zf. 10 grudnia zakoiczyfa
siq realizacja ll czqdci programu polityki zdrowotnej pn. ,,Program profilaktyki zakaieh
wirusem brodawczaka ludzkiego (HPV) Miasta Wtoclawek". tqcznie w ramach lill czQSci

programu Miejski Zesp6l Opieki Zdrowotne.j zaszczepil ll dawkq szczepionki 126 dziewczqt
urodzonych w 2004 r. (l dawka szczepionki zostala podana w 2016 r.) oraz I32 dziewczQta

urodzone w 2005 r.
W zakresie dzialalnoici Wydzialu Edukacji m.in.:
- 28 listopada w Zespole Szk6l 096lnoksztalcqcych odbyto siq wrqczenie dyplom6w
stypendystom Prezesa Rady Ministr6w, a dzieri p6iniej miala miejsce uroczystoii wrQczenia

stypendi6w Marszalka Wojew6dztwa dla nastQpujacych uczni6w z Wfoclawka: Justyny
Szczepariskiej z Zespolu Szk6t Technicznych, Karoliny Grzybowskiej z Zespolu Szk6l

Ekonomicznych, Dawida G6rskiego i Katarzyny Malgorzaty Matczak z Zespolu Szk6t

Og6lnoksztalcEcych.
Do zadafi Wydzialu Kultury, Promocji i Komunikacji Spofecznej w omawianym okresie
nale2alo m.in.:
- wsp6lorga n izacja lll Wloclawskiego Jarmarku Bo2ona rodzen iowego, organizacja"
Wtoclawskiej Wigilii" dla mieszkaric6w (wigilia odbqdzie sie w piqtek) oraz przygotowania do

Sylwestra Miejskiego.
W zakresie dzialari Wydzialu Rozwoju m.in.:
- we wskazanym okresie w ramach projektu ,,Sr6dmieicie na drodze do zmian -
opracowanie narzqdzi aktywizacji zawodowej i spolecznej mieszkafc6w Centrum
Wloclawka"" nastqpila realizacja projekt6w lokalnych na rzecz lokalnej spolecznoSci.
Pomyslodawcq i realizatorem jednego z nich jest grupa nieformalna ,,Mieszkaricy
Sr6dmieicia dla Tr6jki". 6 grudnia rozpoczqfa siq realizacja mikrograntu pn.,,Ekologiczne
zagospodarowanie terenu wok6i szkoty", kt6rego pierwszy etap prac, jakie zakiada projekt,
polega na sadzeniu drzew pod okiem fachowej firmy, kolejne etapy to przygotowanie i

postawienie tablic informacyjnych o gatunkach posadzonych ro6lin w ramach tworzenia
Scie2ki dydaktycznej oraz zaprojektowan ie, wykonanie i malowanie makiet ps6w
przypominajqcych o wfa(ciwych postawach spotecznych, czyli sprzqtaniu po pupilu. Projekt
ma przyczynii sig do integracji spoiecznej mieszkaric6w oraz stu2yi poprawie estetyki terenu



wok6l szkoiy. Kolejny projekt pn. ,,Wloclawscy Seniorzy dla 516dmieicia" zostal zrealizowany
11 grudnia przed kawiarniq obywatelskq ,,Sr6dmie(cie Cafe" przez grupe Kujawskie
Stowarzyszenie Senior6w ,,Seniorzy Razem". Proiekt polegat na dekorowaniu choinek
ustawionych przed kawiarnia obywatelskq, wsp6lnym kolqdowaniu, czqstowaniu
wypiekami, gorqcq kawq i herbatE.
W zakresie dzialafi Wydzialu Gospodarki Miejskiej m.in.:
- przeprowadzono kampaniq informacyjnq dotyczacQ wprowadzenia od 1 lutego 2018 r

zmian w systemie gospodarowania odpadami komunalnymi, wynikajqcych z Rozporzqdzenia
Ministra Srodowiska z dnia 29 grudnia 2016r. w sprawie szczeg6towego sposobu
selektywnego zbierania wybranych frakcji odpad6w
W ramach informacji miqdzysesyjnej Biuro Sportu i Turystyki informuje, ie 12 grudnia

odbylo siq Xlll posiedzenie Miejskiej Rady Sportu obecne.j Kadencji. Obrady dotyczyly m.in.
konkurs6w ofert na dotac.je z zakresu wspierania kultury fizycznej w 2018 roku oraz
upowszechnianie kultury fizycznej i sportu w6r6d dzieci i mtodzieiy popftez organizacjq i

udziat w szkolnych zawodach sportowych. 15 grudnia to termin zakoriczenia zadaf
dofinansowanych z budietu miasta Wloclawka na szkolenie sportowe dzieci imlodzieiy.
Organizacje sportowe w terminie do 30 dni majE czas na zloienie sprawozda6 z

realizowanych przedsiqwziqf .

Ponadto Prezydent Miasta zaprosif radnych Rady Miasta oraz wszystkich mieszkafc6w
Wloctawka na Wigiliq miejskq, kt6ra odbqdzie siq dnia 22 grudnia o godz. 12.00 na Placu

WolnoSci, w przypadku niekorzystnych warunk6w atmosferycznych wystawione zostana
namiotv.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad

zagadnieniami dotyczqcymi przedstawionej przez Prezydenta Miasta informacji
migdzysesyjnej.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Panie

zastqpcy Prezydenta, szanowni paristwo, drodzy go5cie, chcialbym serdecznie podziqkowai
przede wszystkim radnym Rady Miasta Wloclawek za przeglosowanie stosownych poprawek
do budietu miasta, kt6re umoiliwity zakup samochodu do Zespolu Szk6l Nr 3 a w niedlugiej
przyszioSci r6wnie2 samochodu dla Zespolu Szk6l Integracyjnych, podzigkowanie sktadam w
imieniu rodzic6w, dzieci, os6b n iepelnosprawnych. Panie Prezydencie czy nie jest Panu

wstyd, 2e kolejny miesiqc winda na Dworcu jest nieczynna, z tego miejsca na poprzedniej

sesji Rady Miasta obiecaf Pan, wiqcej stwierdzil Pan,2e sprawa jest zamknigta, zalatwiona i

co? | niestety nic, niestety jest to domena w wielu przypadkach polityk6w Platformy
Obywatelskiej, kt6rzy tylko m6wiq, 2e chcq dobrze inic w tej kwestii nie robia. Panie
Prezydencie r6wniei na poprzedniej sesji mowa z tej m6wnicy byta na temat brudnych ulic,
brudnych plac6w, chodnik6w. Nie widai ekipy sprzqtajEcej. Ja mam pytanie czy tylko
dlatego,2e to zgfosil Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Wesolowski tylko ta pro5ba

nie zostafa spelniona bo tak jak byfo brudno Panie Prezydencie tak jest brudno, niestety
mieszkadcy zglaszajq te problemy, mam wra2enie, 2e Pan Prezydent ograniczyl siq w
sluchaniu tylko i wyfqcznie swojego najbliZszego otoczenia, tylko to co zglaszajq radni
opozycyjni nie bardzo Pan Prezydent bierze sobie do serca, nie bierze Pan sobie do serca
r6wnie2 tego co zglaszajq radni PO ale tylko dlatego,2e Paistwo radni Platformy nie wiele
majq do powiedzenia na sesjach Rady Miasta. Serdecznie dziqkujq." (wypowiedi dostowna).



Gtos zabral radnv J6zef Mazierski.,,Panie PrzewodniczEcy, Szanowni Paistwo Prezydenci,

Szanowni Paristwo radni, miesiqc temu na listopadowej sesji Rady Miasta dopytywalem sig

odnoinie zako6czenia terminu oddania Hali Sportowej przy ul. Chopina. Upfynqf miesiqc, za

10 dni dokladnie chyba uplywa caty rok, mam pytanie czy to koica tego roku zostanie
odebrane i oddane, rozliczone zadanie Hali Sportowej? dziqkujq bardzo." (wypowiedl
doslowna).
Glos zabrala radna Ewa Szczeoaiska.,,Panie Przewodniczqcy. Padstwo Prezydenci, Wysoka
Rado, Szanowni par{stwo i goScie rozpoczynamy obrady kolejnej sesji Rady Miasta, przed

nami miesiqc {udzie6, tydzieri 5wiqteczny pelen dobrych 2ycze6, dzielenia sie optatkiem i

Panie Przewodniczqcy, poniewa2 punkt6w na sesji jest bardzo du2o, r6wnie zapalnych wiec
prosilabym, aby Pan jako osoba, kt6ra prowadzi tQ sesjq, aby nie wyraiala zgody na

u2ywanie takiej retoryki jakiej uiyt przed chwila Pan radny Kowalski. Bo m6wienie, 2e radni
PO nie majE nic do powiedzenia, to Panie radny Pan z kolei mial w swojej karierze du2o do
powiedzenia i na tym bym skoriczyla, dziqkujq." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Rozumiecie teraz Pafstwo, dlaczego chcialem
przesunqi ten punkt porzqdku obrad przed interpelacje." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Dariusz Jaworski.,,Panie Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci iSzanowni
Pa6stwo, akurat ta informacja w Pana informacji z okresu miqdzysesyjnego siq nie ukazala,

ale jest to informacja medialna, 2e powstat, zostal powolany Komitet Budowy Pomnika
Marszaika J6zefa Pilsudskiego, kt6rego zostal Pan czlonkiem w zwiqzku z tym chcialbym,
ieby Pan udzielil nam w zwiqzku z tym bardziej szczeg6fowych informacji na temat formuiy
dzialania tego Komitetu, jakie sq jego plany. Dlaczego pytam sie o to Panie Prezydencie, bo
jest to duie wyzwanie, szlachetne wyzwanie tylko, obawiam sig,Zeby ono nie zakodczylo siq

tylko pewnq reklamq dla czlonk6w Komitetu. Dlaczego to m6wiQ, stajecie Paristwo jako

czlonkowie Komitetu przed potq2nym wyzwaniem pomnika, tzw. pomnika ,,Ludziom Pracy",

to po pierwsze, odbudowa pomnika Marszalka J6zefa Pilsudskiego nie moie siq odbyf bez

usuniqcia tzw. pomnika,,Ludziom Pracy", dlaczego m6wiq tzw. dlatego, ie tak naprawdq

,,Pomnik Ludziom Pracy" to pomnik Zjednoczenia Klasy Robotniczej PPR-u i PPS-u, kt6ry
powstat izostaf usuniety 14 grudnia 1978 roku w 30 rocznice powstania PZPR i60 rocznicy
powstania Komunistycznej Partii Polski. On oczywi(cie catkowicie podlega Ustawie
dekomun izacyjnej, tak2e mam nadziejq,2e ta Ustawa dekomunizacyjna pomoie Komitetowi
jak i wladzom miasta przede wszystkim, bo to bqdzie w ramach prac wiadzy miasta

usuniqcie tego pomnika. On ma te2 dosyi ciekawq historiQ, bo tak naprawdq musi Pan, jako

Prezydent Miasta rozstrzygnqi, bo w 92 roku Rada Miasta podjQta uchwalq o likwidacji tego
pomnika, kt6ra nigdy nie zostala zrealizowana iby trzeba z punktu widzenia prawnego

rozpatrzyi czy ta uchwala obowiqzuje ijest podstawq podjqcia dziala6, bo w 2002 roku
zostal taki dziwny wybieg zrobiony, niezgodny z prawem, 2e Tarzqd 6wczesny miasta
przemianowal ten pomnik na pomnik ,,Ludziom Pracy". Mam pewne wqtpliwoki czy Zarzqd

miasta mial w swojej gestii takie prawo, a nie powinna tego zrobii Rada Miasta poprzez

uchwafq Rady Miasta. Takie chcialbym Panie Prezydencie, bo obecno6i Pana w tym
Komitecie to jest obecnoSi miasta, 2eby przybli2yi Pan nam informacjq na temat plan6w

dzialania tego Komitetu i realizac.ji, bo nie ukrywajmy tei-,2e inicjatywa taka wiqie siq z

wydatkami finansowymi,ja w dzisiejszym projekcie budietu na przyszly rok, nie widzq takich
irodk6w finansowych przeznaczonych na to dzialanie, dziqkujq." (wypowiedi dostowna).
Glos zabrai radny Krzvsztof Kukucki.,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, oczywiScie dla czq6ci

radnych pomniki sq najwa2niejsze, ja bym chcial jednak rozmawiai o tym, co dotyczy



mieszkaric6w Wloclawka, przede wszystkim zdrowia mieszkaric6w Wtociawka. Od kilku dni
w naszym mieScie, nie tylko w naszym mieicie obserwujemy ponadnormatywne ste2enie
162nego rodzaju substancji, kt6re bardzo negatywnie wptywajq na zdrowie naszych

mieszkahc6w, m6wiq o mieszkarlcach Wioclawka. Od lat wiemy, ie zachorowalno6i na

choroby nowotworowe, choroby ukladu krqienia sE w naszym miejcie jedne z wyiszych, w
zwiqzku z tym pytanie do Prezydenta nastqpujqce, za chwilq bqdziemy decydowai o
ksztalcie przyszlorocznego budietu, pewnie dzisiaj nie uda nam siq zdecydowai o tym,
natomiast chciaibym, 2eby Prezydent przeanalizowaf mo2liwo56 stworzenia spec.ialnego
programu miejskiego likwidacji niskich emisji, oczywiScie o tych du2ych programach nie
m6wiq, m6wiq o takim programie wykonawczym. O czym konkretnie my(lq, firmy dzisiaj

bqdziemy mieli prezesa jednej z firm cieplowniczych dzialajqcych w naszym mie5cie, wnoszq

do budietu miasta ok. 3 mln. zl. rocznie oplat z tytulu wbudowania infrastruktury w pas

ruchu drogowego, uwa2am, myilq,2e na poczqtek czq(i tych pieniqdzy, my6lq, ie 0,5 mln.
zf. to jest taka kwota optymalna na pilota2, moglaby byi skierowana wlainie na ten
program, kt6ry m6glby byd wzorowany na takich miastach jak Warszawa, Toruf czy Poznan,

kt6rych wlaiciciele nieruchomo6ci majq moiliwoii skorzystania z tych pieniqdzy na to, co
jest czQsto dla nich barierq nie do przeskoczenia, czyli na zakup wqzla cieplowniczego, na

budowq przylqcza do sieci ciepiowniczej, ale tei na budowQ instalacji wewnetrznej. ldea jest

taka, ieby6my jednak dqiyli do ograniczania piec6w, w kt6rych spala sie wszystko. Owszem

zupelnie innym zagadnieniem jest osiedle Michelin, gdzie tam te problemy sq widoczne,
kiedy siq w.jeid2a na to osiedle, ale ja tutaj my6lq przede wszystkim o najstarszej czQ6ci

naszego miasta, gdzie te2 je2eli chodzi o dostqpnodi do ciepta systemowego jest ona dodi
du2a, natomiast mimo wszystko wlaiciciele nieruchomo6ci i wla5ciciele kamienic nie

korzystajq z ciepta systemowego i to jest wyzwanie dla naszego samorzqdu przed kt6rym
powinni5my stanqi ipochylii siq nad nim izaproponowai tego typu program, wiqc Panie

Prezydencie proszq o takq analizq, dziqkujq." (wypowiedi doslowna).

Glos zabrata radna Agnieszka Chmielewska.,,Panie Prezydencie, Panie Prezydent, Panie

Przewodniczqcy, Szanowna Rado, chcialabym siq ustosunkowai tutaj do wypowiedzi Pana

radnego Jaworskiego na temat Komitetu, kt6ry zostal zwiqzany, Komitetu spolecznego

zreszta dotyczqcego budowy pomnika J6zefa Pilsudskiego. Ten Komitet zawiqzal siq tak jak

powiedziatam tutaj ju2 dwa razy spotecznie, w 100 rocznicq urodzin Marszalka Pifsudskiego

5 grudnia 2077 toku, nie mial absolutnie na celu 2adnej idei, kt6ra mialaby tutaj podzielii
spofecze6stwo Wtoclawka, spo6r6d kt6rego sq zwolennicy iprzeciwnicy pomnika,,Ludziom
Pracy". Oczywijcie przed wybuchem ll wojny 6wiatowe.i we Wloclawku istnial pomnik

Pilsudskiego dokladnie w tym miejscu, o kt6rym tutaj radny wspomnial. Natomiast ten
Komitet, kt6ry siq zawiqzal, przede wszystkim zawiqzal siq przed inauguracjq 100 - lecia dla

Niepodleglej, zreszte Ministerstwo Edukacji aktualnie przygotowuje szereg r6inych dzialaf
majEcych na celu podejmowanie tej tematyki, kt6ra bqdzie funkcjonowafa w obszarze

kultury, edukacji - podnoszenie 6wiadomoici historycznej spoleczefstwa obywatelskiego i

tei w my6l takich dziala6 ten Komitet zostai zawiqzany. Oczywi6cie nie ma na to roku czasu,

2eby taki pomnik wybudowai, natomiast szereg dzialari podejmowanych w tym celu m6glby
w jakiS spos6b zintegrowai spoteczeistwo Wloclawka chociazby historycznie w tym celu na

100- lecie Niepodleglej i taka byla idea. Zreszta,est to Komitet otwarty do kt6rego zostali

zaproszeni r62ni dzialacze iju2 powiedzmy po inauguracji zgfosili siq kolejni i bqdzie to tak
jak powiedzialam praca spoleczna w dziedzinie kultury, niekoniecznie polityki idzielenia,
dziqkujq bardzo." (wypowiedi dostowna).



Glos zabral radnv Jaroslaw Huoaio. ,,Paristwo Prezydenci, Panie Przewodniczqcy ja chcq
przypomniei,2e myimy na Konwencie rozmawiali o tym punkcie, byla rozmowa na temat
dyscypliny, byla rozmowa iapel do Przewod n iczqcych Klub6w,2ebySmy przekazali radnym
jakq formulq ten punkt ma zgodnie ze Statutem. Ale chcq powiedziei,2e nic nie zmieni tego,
kiedy Pan nie bqdzie pilnowaf porzqdku podczas realizacji zadad zapisanych w porzqdku

obrad ijak Pan pewno zauwa2yi iwszyscy zauwa2yli6my m6wimy teraz o Komitecie, kt6ry
ma budowai pomnik lub likwidowai inny a przecie2 to jest punkt - sprawozdanie
Prezydenta, no mo2e zmierimy nazwq iw tym punkcie bqdziemy pytali o wszystko
Prezydenta, co chcemy po prostu wiedziei. Nie jest to zgodne z porzqdkiem obrad, co siq

teraz dzieje na sali, ze wzglqdu na to,2e Pan nie pilnu.je tego porzqdku." (wypowiedi
dostowna).
Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Styszal Pan wypowiedl czlonka swojego Klubu,

kt6ra padla przed chwilq? To prosze zaczqi najpierw od swojego Klubu a potem pouczai
mnie." (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Krzvsztof Kukucki.,,Proszq to wytiumaczyi, moze Pan po prostu nie

umie." (wypowiedi doslowna).
Gfos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Nie bgdq siq Panu tlumaczyi, nie udzielam Panu

glosu." (wypowiedi dosfowna).
Glos zabraia radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie Prezydencie chcialam Panu zadai pytanie,

dlaczego w swoim sprawozdaniu nie ujEl Pan problem6w zwiazanych z budowq tzw. ,,14"
przy ul. Jasnej inie poinformowal nas Pan nie tylko o tym, jakie blqdy zostaty popelnione
Pana decyzjq o lokalizacji w tym wlaSnie miejscu, ale r6wnie2 to co staje siq regulq, ie
bardzo szybko po badaniach w r6inych inwestycjach nastepuje takie zjawisko, a mianowicie,
ie wyplywa woda. To jest charakterystyczne dla inwestycji miejskich poprzedzonych

badaniami geologicznymi iw zwiqzku z tym nastQpuje do umowv aneks o dodatkowe
roboty, 200 kilkadziesiqt tysiecy to nie jest tak z palca sobie, ieby lekko to puszczai w
mediach,2e takie wystqpily niespodzianki. Wie Pan te niespodzianki to sq niespodziankq,
kt6ra funkcjonuje w zakresie wiedzy nie tylko przez kilkadziesiEt lat, ale przez kilkaset lat,
je2eli chodzi akurat o to miejsce. I bardzo bym prosila Pana, prosze nas poinformowai
szczeg6towo, dlaczego tak sie w og6le stalo i firma, kt6ra przeprowadzifa te badania
geologiczne jaka metodq siq postugiwafa, na jakiej glqbokoSci byty odwierty, 2e nie

stwierdziia najbardziej pfytko jak tylko sie da, tam sam Pan szpadlem jakby kopnqi to od razy

by Panu woda wyplynqfa, To jest ta sytuacja, kt6ra towarzyszy wrqcz modelowo, badania
geologiczne, wygrany przetarg, badania geologiczne sE w catej dokumentacji i nastgpnie
wystqpujq cudowne niespodzianki i trzeba bezproblemowo zawrze( aneks i nastqpnie
dolo2yi do catej tej inwestycji, bo to bqdzie na pewno,,14" bardzo slynna w Polsce, ,,L4" na

palach, to jest tak jakby Wloclawek i samorzqd miasta nie mial w og6le teren6w o

normalnym podlo2u i nie wymagajqcym a2 tak wielkich naklad6w finansowych. Natomiast
troszeczkq tak z boku, mam nadziejq, ie Pan udzieli wyczerpujqcej odpowiedzi, jeieli za

stotem widze Pana ZastQpcQ to tym bardziej oczekuje takiej odpowiedzi. Natomiast jeieli
chodzi tutaj o takie dygresje, kt6re nie za bardzo siQ wiaZE, jak jeste(my dyscyplinowani z

tym tematem Pana sprawozdania czy to o zdrowie nagle troska, od 3 lat na Pana rqce jest

skladany nawet przypomnq Panu radnemu,2e raz siq powaiytam na taki dowcip, nie wiem
czy udany czy nie udany, ie w r6inych miejscach miasta polapiq to powietrze w butelki i

przyniosq na sesjQ Rady, ieby mo2e ktoi siQ tym zajEl. Natomiast jeszcze jednq rzecz w tym
temacie, ot62 w tym roku Rada Miasta przyjqla Plan gospodarki niskoemisyjnej dla miasta



Wloctawka, wystarczyfoby tylko iwylqcznie zaczqi realizowai, a nie kolejne pisaniny i

kolejnemu podmiotowi zlecai, 2eby zmierzyt to co wszyscy wiemy, ie jest zmierzone itd., a

kilku nastoletn ie moje starania o stacje pomiarowe przenodne niestety obronity siq od
kilkunastu lat i 2adnej stacji takiej przeno(nej przy Pana udziale niestety nie udalo siq

r6wnie2 uzyskai. Wiec takie apele sq po prostu tylko zajmowaniem sobie tutaj czasu,2eby
za istn iei, dziqkujq." (wypowiedi dostowna).
Gfos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,NawiEzujqc do tego, co powiedziat radny Jarostaw

Hupalo chcq powiedziei, ie nie bqdq dzisiaj przerywal tych wypowiedzi dlatego, 2e nie
jestem zwolennikiem, aby ten punkt siq znajdowal wlainie w tym miejscu tylko w tym, w

kt6rym go umieicilem dzisiaj w porzqdku obrad, iwydaje mi siq, ie dzisiejszy przebieg sesji

dowodzi tego, ie mam racjq." (wypowiedi dosiowna).
Glos zabral radnv Damian Chelminiak.,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, ja mam pytanie

odno6nie niekoriczqcej siq inwestyc.ii jakE jest przedfuienie ulicy Brzezinowej, poniewa2 z

tego co wiemy 3 listopada miala zostai ona oddana ido tej pory nie jest i pewnie dlugo
jeszcze nie bqdzie zapewne. Powodem jest fatalna nawierzchnia, kt6ra nie speinia
warunk6w jak na XXI wiek, chocia2 sa moie inne przesfanki. WiQc pytanie, kiedy zostanie

oddany ten odcinek iczy wykonawca, kt6ry wykonywat te prace jest obciEiany za

niedotrzymanie terminu prac, dziqkujq." (wypowied2 doslowna).
Gtos zabrat Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, przysluchiwalem siq Panu jak Pan zdawal
relacjq, wizytowal Pan w,,Browarze", wizytowal Pan w kawiarence Srodowiskowej, w wielu
miejscach Pan byl. Nie zdziwiloby mnie, gdyby wizyta Pana Najberga byla w Brukseli,

wiadomo Unia, pozyskanie (rodk6w uni.inych, ale zdziwila mnie delegacja Pana Zastqpcy do

Gruzji. Od 5 paidziernika do 11 paidziernika br. byi Pan Najberg w Gruzji, bye moie w tym
czasie byl festiwal wina i dlatego pojechaf. Gruzja nie jest w Unii Europejskiej, a wiqc chyba

nie pozyskuje irodk6w unijnych. Dlatego skoro.iest Pan Najberg to niech odpowie co robil w
tej Gruzji, bo to jest trochg dziwne, dziwny kraj ani nie unijny a tak do korica wiemy kto tam
rzqdzi w tym kraju. Jeieli mamy przenosii te standardy stamtEd tu to trochq nie bardzo,

dziqkujq i chciafbym, 2eby Pan odpowiedziai." (wypowiedi doslowna).

Gtos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Szanowni Paristwo, dwa

kr6tkie pytania. Po pierwsze chciatbym zapytai jak jesteimy przygotowani Panie

Prezydencie do zimy, bo w zeszlym tygodniu widzieliSmy jednodniowe opady Sniegu i

niestety jak widaf sluiby, kt6re sq odpowiedzialne za to nie poradzily sobie , czy Pan

Prezydent monitoruje te kwestie, slyszalem nawet wypowiedi rzecznika prasowego

MZUK|D, kt6ry m6wit o tym, 2e jak spadnie lnieg to nie sE w stanie odsnieiyi miasta w

zwiqzku z tym no chyba to jest trochq niepokojqce, 30 minut czas na reakcjq, a wiqc niestety

tej reakcji zabraklo. Dobrze, ie aura byta taka, 2e ten (nieg szybko stopnial, ja nie widzialem

na mieScie plugo-piaska rek. Szanowni Padstwo, Panie Prezydencie druga kwestia, czy

m6glby nas Pan poinformowaf o tym, czy zako6czyl siq jui audyt w DPS przy ul.

Nowomiejskiej, jakie sq jego wyniki, bo nic na ten temat nie wspominal Pan, ja tak czekam z

sesji na sesjq w tej materii, ale nic nie slyszg w tej sprawie, dziqkujq." (wypowiedi

dostowna).
Gtos zabrala radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci,

Szanowni Pafstwo, Panie Prezydencie ju2 kolega radny Jaroslaw Chmielewski poruszyl ten
temat i zostalam zobligowana przez mieszkaic6w Wloctawka do natychmiastowego
dzialania i nadzoru nad sprawq wta6nie posypywania nawierzchni ulic i chodnik6w,



minusowe temperatury, opady (niegu,2eby po prostu to byl taki szczeg6lny nadz6r dla

bezpieczenstwa mieszka6c6w. ldruga sprawa, bardzo kr6tko, Panie Prezydencie pvtanie -
kto ma nadz6r nad remontem ul. Grodzkiej? Na poprzedniej sesji Rady Miasta zadawafam
pytanie i proSbq odnoSnie zainteresowania sie remontem ul. Grodzkiej i jeszcze na

poprzedniej sesji Rady Miasta. Wyja6niq o co chodzi jeszcze raz Panie Prezydencie i

naprawdq mieszkarlcy zdesperowani proszq o dzialanie gospodarza miasta w tej kwestii i

dopilnowanie i nadz6r. Ulica Grodzka czeSciowo zamkniqta, bo jest wahadlo, druga nitka ju2

obrazowo pokazujq, druga nitka ogromne dziury, w momencie, gdy przepuszcza Swiatto,
jadq samochody tq drugE nitkE wpadaja w tzw. dziury, kamienie obok chodnik, piesi, iest
n iebezpieczeistwo w pobliiu sklepy, dzielnica miasta, szkofa. Doraine zasypanie chocia2by

tych dziur, trochq pozbieranie tych kamieni, to nie sE du2e zadania, a to zwiqksza w spos6b

autentyczny bezpieczeristwo. Bardzo proszQ o interwencjQ, poniewai tak jak m6wiq, na

poprzedniej sesji Rady Miasta porozmawiali6my sobie, ja m6wilam, Pan odpowiedzial,
jeszcze na poprzedniej to samo, dzisiaj ju2 pora zadziatai, bardzo dziqkujq." (wypowiedi

doslowna).
Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski. ,,Panie Przewodniczqcy, Padstwo radni,

postaram siq odpowiedziei tylko na niekt6re pytania, inne pytania, bardziej szczegotowe

poproszq moich zastepc6w idlatego tez poproszQ moich zastqpc6w o ustosunkowanie sig

do kwestii windy na Dworcu, oczvwiicie sprawe znam imonitorujemy na bieiqco, jednak

Pani Prezydent udzieli bardziej szczeg6iowych informacji, takie ikwestie Hali Sportowej,

budowy ,,!4" na ul. Jasnej, DPS Nowomiejska i ul. Grodzka. Natomiast to co mogQ Drodzy

Paistwo od razu odpowiem. Nie rozumiem skqd Pan Krzysztof Kowalski, nie rozumiem tych

sugestii, ie niejako ja bqdi moje siu2by, traktujemy w jaki6 spos6b preferujemy niekt6rych

radnych. Panie Kowalski tak nie jest i doskonale Pan o tym wie, bo wiele z pism, kt6re Pan

kieruje staramy siq realizowai na bie2Eco, jeSli Pan nie ma takiej wiedzy to proszQ zapytac

chocia2by Pana radnego J6zefa Mazierskiego, z kt6rym wsp6lpracujemy na bieiEco, mam

tutaj na mysli przede wszystkim ul. Kujawskq, ul. Dziewiriskq itutaj nie ma 2adnego podzialu

na lepszych igorszych radnych. Mam nadziejq,2e ten okres przedswiqteczny, ktory sprzyja

takiej koncyliacji i skladaniu sobie 2ycze6 Pana nie nastraja w taki spos6b bojowy, dlatego

dla mnie jest to krzywdzqce, jesli Pan ma jakieS uwagi to bardzo proszq m6j gabinet zawsze

jest otwarty i serdecznie zapraszam, je6li Pan ma jakieS uwagi dotyczAce porzadku zawsze

tych uwag wystucham ioczywi6cie skieruje odpowiednie sluiby. Natomiast jeSli chodzi o

Komitet odbudowy pomnika Marszafka J6zefa Pilsudskiego myile, 2e Pani radna Agnieszka

Chmielewska temat wyczerpala, ja oczywiScie postanowilem przystqpii do tego pomnika, bo

ja wiem, 2e idea odbudowy pomnika Marszalka J6zefa Pilsudskiego, kt6ry przed laty byf we

Wtoclawku, postument z tablicq, istnial jui wczeSniej, dlatego uwaiam, 2e idea jest siuszna

poniewai mamy Bulwary Marszalka Pilsudskiego, wtoctawek jest jednym z niewielu miejsc

gdzie odbywaly siq dzialania wojenne 1920 roku, wiqc idea jak najbardziej sluszna i

oczywiscie ja postanowilem, z pefnq 6wiadomodciq przystEpii do Spolecznego Komitetu

Odbudowy Pomnika Marszalka J6zefa Pifsudskiego, Komitet zostal powolany, w 2018 roku

bqdziemy obchodzii 100 lecie odzyskania przez Polskq niepodleglosci, rok 1920 to z kolei

100 lecie Bitwy Warszawskiej i tutaj te2 dziaiania na terenie Wfoctawka, wiqc myslq,2e
mamy, co najmniej 2lata,2eby rzeczywi6cie poprosii mieszka6c6w iwszystkich, kt6rym ta

idea siq podoba o wsparcie i my6lq,2e o takie wsparcie nam chodzi, ieby to rzeczywiScie

byla pr6ba odbudowy tego pomnika ze skladek spolecznych, ta idea jest jak najbardziej

stuszna, dlatego tez ja pozytywnie na to zareagowalem, tak jak Pani radna powiedziafa wiele



os6b przystqpuje do Komitetu itei serdecznie wszystkich Padstwa zapraszam, bo uwaiam,
2e Wfoclawek powinien miei pomnik Marszalka J6zefa Piisudskiego, co do lokalizacji

absolutnie nie chcq siq wypowiadai, bo mySlq, ie na tym etapie jeszcze nie ma sensu, myslQ,

2e miejsca na Bulwarach jest wiele itq lokalizacjq oczywi5cie bgdziemy z Pa6stwem jak

bqdzie taki moment bqdziemy o niej rozmawia,f. ,,I4" - z catym szacunkiem Pani radna Krut-

Horonziak nie wiem, gdzie wyplywa woda, nie jestem ani geologiem ani tym bardziej
jasnowidzem, ale Pani radna jako dlugoletnia radna powinna Pani wiedziei, ie polowa

Zazamcza jest polo2ona na podmoklym terenie ijest pofo2ona na palach, tak slyszalem, bo
ja nie wiem tego. Na ten temat fachowych informacji udzieli Pani Prezydent Magdalena

Korpola k-Komorowska. Je5li chodzi Drodzy Pafistwo o ul. GrodzkE oczywi5cie znam problem,

Pani Prezydent Magdalena Korpolak-Komorowska spotkaia siq dwukrotnie z mieszkadcami

Zawi6la, kt6rzy korzystajq z ul. Grodzkiej, staramV siq przyjmowai wszystkie sugestie

mieszkaric6w i my(lq, 2e Pani Prezydent te2 wyczerpujQco do tego problemu siq

ustosunkuje. Rzeczywiscie problem jest jeSli chodzi o wysokie ste2enie tak jak tutaj Pan

radny Krzysztof Kukucki powiedzial, sluszny postulat, dlatego tei bqdziemy rzeczywiScie nad

tym pracowai, chcq powiedziei, z resztE Pan Prezes MPEC bqdzie za chwilg tei wystepowaf,
prowadzimy kampaniq na rzecz zainteresowania mieszkafc6w Wlocfawka cieplem

systemowym, my(lq, ie ten postulat jest wazny i bqdziemy pracowad,2eby stworzyi te2

odpowiedni program na rzecz likwidowania niskich emisji we Wfoclawku, a przede

wszystkim w Sr6dmie6ciu, chocia2 mam tei informacjQ,2e mocno zanieczyszczone jest

Osiedle Michelin, kt6re jak Pa6stwo wiedzq w ostatnim czasie zostalo przylqczone do sieci

MPEC. Poproszq moich Zastqpc6w o udzielenie szczeg6lowych odpowiedzi, jeieli satysfakc.ia

Padstwa radnych nie bqdzie wystarczajaca to odpowiemy takie w spos6b pisemny, dziqkujg

bardzo." (wypowiedl doslowna).
Gtos zabrafa Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu iinwestvcii MaPdalena Korpolak-

Komorowska.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowne Panie i Panowie radni, winda na Dworcu-

Panie radny w tej chwili trwa demonta2 szafy sterownicze.i i rozpocznq sie roboty

budowlane, kt6re stwierdza przyczynq wyplywu wody w szybie windy izmierzajqce do

usuniqcia tej awarii. Jeieli chodzi o Hale Sportowa - trwaja odbiory, 11 grudnia firma

uzyskala decyzjq na uiytkowanie obiektu, po pozytywnych odbiorach Sanepidu oraz Straiy
Pozarnej, odbi6r przez komisjq odbiorowq Urzqdu Miasta zostal rozpoczety, w odbiorze sq

zapisane usterki, kt6rych usuniqcie datowane jest na 20 grudnia, po bezusterkowym

odbiorze przez komisjq odbiorowq Urzqdu Miasta nastEpi rozliczenie inwestycji z

wykonawcq. ,,74" - Pani radna przed przystapieniem do realizacji zadania zostala wyloniona
firma projektowa, kt6ra w zakresie miafa wykonanie badari geologicznych przez

specjalistycznq firmq, czyli przez uprawnionego geologa. Szczeg6lowych informacji

dotyczqcych geologa Pana Swata przekaiemy Pani pisemnie, ale tylko powiem, ie
posadowienie budynku na studniach czy na palach jest stosowane wiec nie jeste6my tutaj
jakqi nowo(ciq w mie5cie, 2e w ten spos6b siq posadawia obiekty, ale szczeg6towe

informac.je w tym zakresie Paristwu przekaiemy. Je2eli chodzi o przedluienie ul. Brzezinowej

- Szanowni Paristwo ul. Brzezinowa nie jest odebrana z uwagi na stwierdzone przez komisje

odbiorowq nier6wnoici podluine warstwy Scieralnej , wykonawca wykonal swoje badania
planografem, kt6rych nam notabene formalnie nie udostepnif w zwiqzku z powy2szym

wykonaliimy przez laboratorium drogowe swoje badania, stwierdziliSmy uchybienia w
r6wno6ciach powviej 6 mm., uchybienia byfy do 9 mm., zar6wno od osi jezdni jak iod
krawqdzi jezdni, jest to wszystko wpisane w protok6l odbiorowy- niezakoiczony, firma
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zostata zobowiEzana do przedlo2enia programu naprawczego, czekamy na przedlo2enie
programu naprawczego, ale inwestycja Szanowni Pa6stwo nie jest odebrana i je2eli nie
zostanq zlikwidowane nier6wno6ci podlu2ne wykonawca nie bqdzie miat tej inwestycji
odebranej, Szanowni Pa6stwo bqdzie rozliczna inwestycja zgodnie z zapisami umownymi,
Szanowni Pafstwo inspektor nadzoru in2ynier kontraktu bezpo5rednio uczestniczy w
realizacji inwestycji jak iw odbiorach, nadzoruje bezpo6rednio realizacjq inwestycji,
uwidocznione nier6wno6ci zaistnialy po uloieniu warstwy scieralnej, zostaty wykonawcy
zgloszone w zwiqzku z powyiszym od tego sE te badania i program naprawczy. Je2eli chodzi
o zimq i opady - Szanowni Paistwo jeidzicie wiqc wiecie, ja sama jechatam do pracy po

godz. 6 rano wiqc byty czarne nawierzchnie, o TlsrozpoczQly siq opady marznacego Sniegu w
zwiqzku z powy2szym firma, kt6ra wykonuje, czyli firma,,Saniko" o godz.7.30, czyli po 20
minutach rozpoczqla akcje zima, czyli usuwanie gololedzi na naszych jezdniach, czas reakcji
tj. minimum 30 minut, a wiqc rozpoczqta to po 20 minutach. Nie jeste6my Szanowni
Pafistwo i nikt nie jest w stanie, jeieli mamy marznEce opady deszczu w ciqgu 15 minut
usunqi gololedzi w calym mie(cie. Firma ,,Saniko" rozpoczefa zgodnie z czasem reakcji jaki
ma zapisany w umowie, dziqkujg." (wypowied2 doslowna).
Glos zabrala Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii i spraw spofecznvch dr Barbara
Moraczewska.,,Szanowny Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo Radni, pozwolq odnie(i
siq do kontroli w Domu Pomocy Spolecznej jaka miala miejsce. Kontrola zakoficzyla siq w tej
chwili, Pani Dyrektor Edyta WiSniewska ustosunkowata siq do wszystkich uwag, kt6re byly
zawarte w protokole, r6wniei dodatkowo zostaly one om6wione z Pania Dyrektor, Pan

Prezydent skierowal pismo, w kt6rym zobowiqzuje PaniE Dyrektor do przestrzegania

wszystkich zasad, Pani Dyrektor przyjqla izobowiqzala siq do tego, 2e bqdzie wszystkich
zasad przestrzegala, dziqkujq serdecznie." (wypowiedi dostowna).
Glos zabral Zastepca Prezvdenta Miasta ds. gospodarki mieiskiei Jarostaw Naiberq.,,Panie
Przewodniczqcy, Wysoka Rado, chciafbym powiedzied, 2e w pracach nie 162nicujemy

radnych ani mieszkaic6w na ludzi, kt6rzy majq takie, a nie inne poglqdy, myilg, ie Pan radny

Kowalski moie byi tego Smialym przykladem, sprawa plac6w pod choinki iszybkiej naszej

reakcji, je6li sprawy dajq siQ rozwiazai to rozwiazujemy je jak najszybciej tylko moina, nie

zajmujemy siq tworzeniem biurokrac.ji, ale rozwiqzywaniem problem6w iw zasadzie nie jest

istotne kto zglasza problem tylko jaki ten problem jest, czy jest do rozwiqzania czy nie, czy
jest w naszych kompetencjach, czy jest w naszym zasiqgu merytorycznym, finansowym i

jakby trudno5ci do rozwiqzania i tylko tutaj mogE powstawai klopoty. Co do czystosci na

ulicach naszego miasta to problem czystoSci to problem zlo|onv, czesto jest tak, 2e dla

.iednych jest czysto dla innych ju2 czysto nie jest, gdzie tylko mo2na to na wszystkie sygnaly

reagu.jemy, je5li m6glbym prosii Pan6w radnych o wskazanie konkretnych miejsc to
oczywiScie natychmiast siq nimi zajmiemy. CzQsto jest tak, 2e teren nie naleiy do miasta czy

w kwestii oznakowania czy w kwestii czysto6ci, teren mo2e nale2ei do miasta, moie nale2ei
do sp6ldzielni, moge to byi prywatne posesje. W zwi4zku z tym, jesli tylko dostaniemy
sygnaf, gdzie to jest, to zbadamy i problem postaramy siq jak najszybciej rozwiqzai. Co do

ostatniej akcji zwiqzane.j z atakiem zimy to powiem tylko tyle, ie kiopot byf tej natury, 2e

opady zaczqty siq w momencie kiedy byl szczyt komunikacyjny iwszyscy zmierzaliSmy do
pracy, w zwiqzku z tym siu2by mialy utrudnione zadanie bo je6li ulica jest zajqta przez

pojazdy mieszkaic6w to niestety plugo-piaskarki majq klopot z wjazdem natomiast
bqdziemy zabiegai, ieby jak najsprawniej wszystkie te zabiegi siq odbywaly, nie chcemy
dopuScii do sytuacji gdy sypiemy na czarne drogi prewencyjnre bo po prostu nas na to nie
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stai, lecz jeSli Paristwo radni wyraiq taka zgodQ i znajdziemy takie irodki w budiecie to

bqdziemy tak robii. Co do mojej delegacji do Gruzji Panie radny, byfem tam na zaproszenie

Krajowego Forum Dvrektor6w Oczyszczania Miast. Tbilisi stolica Gruzji iGruzja to paristwo,

kt6re jeszcze nie tak dawno nie bylo pafstwem demokratycznym, rzqdzili tam przemytnicy i

gangsterzy, kt6rzy strzelali do siebie na ulicach. Na szcze6cie ju2 ta demokrac.ia jest

przywracana, pansrwo zaczyna wyglqdai na przyjazne, bardzo przyjazne naszemu kra.iowi'

Prezydent Lech Kaczyriski .iest tam wrqcz czczony, ma sw6j pomnik w.iednym z gl6wnych

park6w tego paistwa. Powiem tak - niekt6re rozwiqzania, kt6re sa stosowane w

oczyszczaniu miasta, segregacji odpaddw iw og6le w gospodarce komunalnej sa mocno

europejskie i mogliby6my siq tez ju2 od Gruzin6w uczyt czysto6ci." (wypowiedi doslowna).

Ad.3
Informacja na temat dzialalno6ci Miejskiego Przedsiqbiorstwa Energetyki cieplnej sp. z

o.o,

Przedmiotowe zagadnienie zaprezentowal Radzie Miasta Prezes Zarzqdu Miejskiego

Przedsiqbiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. Pan Jacek Kulniewicz ,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Panie i Panowie radni, na poczEtku chcialbym

serdecznie podziqkowai Panu Przewod niczqcemu za zaproszenie na sesjq iza spotkanie

przed sesj4, aby(my mogli sobie uzgodnid, jak bqdzie wyglqdalo moje sprawozdanie. chcq

poslu2yi siq w swojej wypowiedzi zatwierdzonym przez Radq Nadzorczq oraz Walne

Zgromadzenie wsp6lnik6w sprawozdaniem z dzialalnoSci Miejskiego Przedsiqbiorstwa

Energetyki Cieplnej za rok obrachunkowy 2015/16 oczywi(cie zdajq sobie sprawq z tego, ie

Pa6stwo bqdziecie mieli pytania r62nego rodzaju, watpliwosci co do tej informac.ii wiqc sluiq

oczywi5cie w ramach swoich kompetencji tak2e swoim czasem i wiedzq, je6li oczywijcie

bqdq w stanie na Parlstwa pytania odpowiedzied. szanowni Paristwo MPEC jest sp6tkq

komunalnq, w 100% wtasno5ciq Gminy Miasta wfoclawek, oczywidcie nie jest 2adnq

ta.iemnicq, zadaniem sp6lki jest wytwarzanie, przesylanie, dystrybucja ciepla, zaopatrzenie

mieszkaric6w miasta w cieplo oraz cieplq wodq u2ytkowq System, kt6ry eksploatujemy

zaopatruje wg. stanu na 31 grudnia 2015 roku ponad 800 odbiorc6w w tym 380 odbiorcow

indvwidualnych, 184 odbiorc6w - to wsp6lnoty mieszkaniowe, 6 wsp6lnot lokali

uiytkowvch, 90 podmiot6w gospodarczych i 137 pozostalych podmiot6w - urzqdy, banki'

szkoly, przedszkola, parafie itp. Rozmiar dziafalnoSci przedsiqbiorstwa charakteryzuje

oczvwiScie wielkoii mocy zam6wionej przez odbiorc6w i wielkoii sprzedaiy Na koniec

ubiegiego roku, takie dane sq zatwierdzone przez Radg, moc zam6wiona to ponad 141

megawat (MW), sprzeda2 ciepla to ponad 1.367.000 gigad2uli (GJ). Podstawowym ir6dtem

no6nika ciepla zasilajqcym system eksploatowany przez Sp6tkq to kotty WR-y i nieczynne od

lat kotly gazowe. Lqczna moc zainstalowana tych kott6w to ponad 772 rj/'W' sa tei 2

kotfownie lokalne, kotlownia przy ul. zakrqt i przy ul. Ko6cielnej sa to kotlownie, kt6re majq

marginalne znaczenie dla dzialalno6ci Przedsiebiorstwa, zasilajq lokalne obiekty. Przesylanie

ciepla odbywa siq za pomocE dwuprzewodowei wodnej sieci cieplowniczej

wysokopara metrowej i n iskopara metrowej, na dzieri 31 grudnia ubieglego roku dlugosc tej

sieci to ponad 100 kilometr6w z czego siei wysokopa ra metrowa to prawie 90,

n iskopara metrowa prawie 16 km. struktura sieci cieplowniczej wysokich oraz niskich

parametr6w w odniesieniu do zastosowanej technologii przedstawia siq w spos6b
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nastqpujEcy: siei kanalowa to 56% calosci sieci, siei preizolowana to 37 o/o, siei cieplownicza

w bu dynkach 4,7% i siei na powietrzna to 2,5%. Obecn ie siei cieplownicza zar6wno wysoko

parametrowa jak i nisko parametrowa charakteryzuje siq bardzo niskq awaryjnosciq, co

powoduje, ie sp6tka MPEc nie ponosi strat z tytutu wylEczenia i eksploatacji oraz usuwania

awarii. W systemie cieplowniczym funkcjonuje 770 wgzl6w cieplowniczych z czego 695 to

wqzly indywidualne, a 75 to wqzly grupowe. JeSli chodzi o finanse, to wedlug

zatwierdzonego sprawozdania za rok obrachunkowy 2015/2016 firma wypracowala dodatni

wynik finansowy na poziomie 1.606.000,00 zf. brutto z czego po stronie przychodowej

mieliSmy ponad 74 mln. zl., jeSli chodzi o kwestie zwiEzane ze sprzeda2E, natomiast po

stronie koszt6w 74.023.000 zl. W roku obrachunkowym 2oI5/2Ot6 wyprodukowalismy i

sprzedaliSmy ponad 1.357.000 GJ, nie udalo siq zrealizowad caloici zaioionego planu, jest to

zwiqzane z tym, co funduje nam natura. Przedsiebiorstwo charakteryzuje siq sezonowosciq

swojej pracy, nasze wyniki zale2q od tego jak ksztaltuje siq aktualnie pogoda W roku 2015 i

2016 przytaczylismy do miejskiej sieci ciepiowniczej ponad 44 nowe podmioty, w roku 2017

bylo to 50 podmiot6w dalo nam to przyrost mocy w ciEgu ostatnich 2 lat o prawie 10 MW.

sp6lka oczywiScie stoi przed ogromnymi wyzwaniami w sensie strategicznym narzucanyml

nam przez Unie Europejskq, kwestie zwiqzane z Dyrektywq o emisjach przemyslowych'

sp6lka jestwtej chwili w delegacji cieplowniczej do 2022 roku ijest zobligowana przepisami

o Dyrektywie o emisjach przemyslowych do realizacji nowoczesnych urzEdzef w zakresie

odsiarczania, odpylania, odazotowania spalin ito jest takie gl6wne wyzwanie, kt6re w tej

chwili jest w sp6lce na deskach kreSlarskich w sensie projektowym. JeSli chodzi o rok 2017

zbli2a siq on do ko6ca, jeszcze oczywiicie nie mamy mo2liwoSci jego podsumowania w 100%

bo jeszcze jest przecie2 grudzieri do zrealizowania, ale chcq powiedziei, 2e odniosq sie w

zasadzie do jednego parametru, kt6ry zapewne tei Pafistwa radnych mo2e interesowai, to

kwestia zwiEzana z zyskownosciq sp6fki, wykonaliSmy w tym roku jui zatoienia jeili chodzi o

zyski przedsiqbiorstwa, kt6re sq oczywiscie przeznaczane na procesy inwestycyjne bo tei

trzeba sobie zdawai sprawe z tego, ie te pieniqdze gl6wnie przeznaczane sq wlainie na

inwestycje w Sp6lce. Plan zostal wykonany w tym zakresie w ponad 224/o, szacuiemy,2e na

koniec roku bqdzie to oczywigcie jeszcze wiecej, w tej chwili ten zysk brutto jest wykonany

do koica listopada to 1.200.000 zl. Chcq te2 powiedziei, 2e mamy w ostatnlm roku

przynajmniej bardzo niekorzystne zjawiska na rynku paliw, kt6re slu2q do produkcji ciepla, w

kwestii zasadniczej czyli w kwestii miafu wqglowego, ceny wqgla poszybowaly mocno w

96rq, co jest tei efektem regulacji cen, kt6re byly wprowadzone przez Sp6lkq przy zgodzie

Urzqdu Regulacii Energetyki o prawie 4%;, cena wqgla na rynku poszybowala o prawie 30%'

trudno,2ebv taka zmiana cen nie odbila siQ na finansach Sp6tki poniewa2 zakup miatu

wqglowego stanowi ponad 30% og6lnej pozycji koszt6w, wiqc trudno, 2eby zmiana koszt6w

w tym zakresie nie niosfa za sobq skutk6w negatywnYch dla Przedsiqbiorstwa. My jak dlugo

to tylko byio mo2liwe op6lniali6my wejScie w 2ycie nowej taryfy, a byfo to mo2liwe dziqki

bardzo racjonalnemu wykorzystywaniu 6rodk6w finansowych, kt6rymi Sp6tka gospodaruje.

To tyle z mojej strony na poczAtek, dziqkujq bardzo". (wypowiedi dostowna)'

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem dotyczqcym Informacji na temat dzialalnojci Miejskiego Przedsiebiorstwa

Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.

W dvskusii na temat przedstawionei informacii udzial wzieli:
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Gios zabraf radnv Jarosfaw Chmielewski. ,,Pani Zastqpco Prezydenta, Panie Przewodniczqcy,

Szanowni Padstwo, mam pytanie do Pana Prezesa MPEC.......(wypowiedi doslowna)

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Ja jeszcze mam takq jednq pro5bq, Pan radny

Jaroslaw Hupalo niedawno m6wil mi jak powinienem prowadzii porzqdek obrad, czy mySli

Pan, 2e teraz to, 2e Pan siq znajduje tam i rozmawia z Prezesem MPEC to jest wlaSciwy

porzqdek obrad. To.jest moja sprawa dlatego, 2e Pan przeszkadza teraz w obradach, Pan

przeszkadza nam teraz w prowadzeniu obrad itu jest Pahskie miejsce, zwracam Panu

uwagq, bo Pan przeszkadza w obradach. Proszq zajqi mie.isce i uspokoii sie, w trosce o

Pariskie zdrowie, prosze,2eby Pan siq uspokoit, dziqkujg bardzo". (wypowiedi doslowna)'

technicznvch, poniewa2 odbvwatv sie poza mikrofonem.
Ponownie stos zabrat radnv Jarostaw chmielewski. ,,Panie Prezesie chcialbym, 2eby Pan

odpowiedzial na kwestie zwiqzane z Miejskq Grupq Zakupowq, ile takich postgpowari byfo w

kt6rych uczestniczyl MPEC, chciafbym, 2eby Pan powiedzial jakie konkretnie efekty w

zwiqzku z tym zostaly osiagniQte, czy firma wygenerowala zyski czy te2 wrqcz odwrotnie.

Chcialbvm zapytaf czy w MPEC jest zatrudniony pracownik, kt6ry za.jmuje siq zam6wieniami

publicznymi czy te2 tak jak bylo to w zalozeniach Mie.jskiej Grupy Zakupowej teSo

pracownika nie ma i sq w zwiqzku z tym jakie6 oszczqdno6ci dla MPEC idla mieszkanc6w

miasta. Nastepnie chcialbym zapytad czy poprzez MiejskE Grupq Zakupowq a moie nie przez

Mie.iskq Grupq Zakupowq, lecz bezpodrednio przez Pana Prezvdenta bqdl podlegtych mu

urzqdnik6w byl Pan namawiany a mo2e proponowana byla Panu wsp6lpraca z brokerem

u bezpieczen iowym, kt6ry obsluguje miasto, chcialbym, ieby Pan w tej materii sie

wypowiedzial, jak to dzisiaj wygl4da, czy jest to korzystne rozwiqzanie dla 5p6lki czy tei
niekorzystne, prosilbym o odpowiedzi na te pytania, dziqkujq" (wvpowiedi doslowna)'

Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie PrzewodniczEcy, Szanowni Pa6stwo' z

glqbokim zaniepokojeniem obserwuje, ie Pana Prezydenta nie ma bo akurat pierwsze

pvtanie chciatam mu zadai - dlaczego nie odpowiedziat na moje pytanie, kt6re bylo do

niego skierowane w czerwcu tego roku, a mianowicie wyja(nienie nam albo

poinformowanie bardziej szczeg6lowe o uchwale Rady Nadzorczej, kt6ra podsumowywafa

tzw. skwitowanie dzialalnoici Prezesa MPEC i wedlug informacji, kt6re mieli6my, takiego

pozytywnego stanowiska nie zajqla, wrqcz przeciwnie. Pan Prezydent do tej pory nie

odpowiedzial mi na to moje pytanie, mam nadziejq, 2e Pan Prezes w tej sprawie bqdzie miaf

coi do powiedzenia. chciafam siq Pana zapwa6, jeieli chodzi o inwestycjq, kt6ra byia

prowadzona we fragmencie osiedla Mielqcin, m6wimy Michelin, ale o tej czqSci

mielqciriskiej, a mianowicie doprowadzenie cieptociqgu do m in' Zakladu Karnego i

chcialabym zapytai Pana jaki byt wklad paristwowy instytucji Zakladu Karnego w ta
inwestycjQ i nastQpnie czy zostala jui catkowicie na dzieri dzisiejszy jui rozliczona i jaki

calkowity jest koszt, a nastqpnie do ilu blok6w mieszkalnych, wsp6lnot zostaf ten ciepfociEg

doprowadzony i ilu mamy tam odbiorc6w, czy obejmuje to tylko iwylqcznie ul. Bartnickq i

Letnia, czy tei inny odbiorca i nastQpnie chciaiabym prosii, ieby mimo wszystko nre

poslugiwai siq, ie ciepfociqg jest do osiedla Michelin dlatego, 2e nie wiem ile domk6w

jednorodzinnych stalo siQ odbiorcami tego cieplociqgu. Kolejna sprawa, podat Pan

informacje, kt6ra ja bym chciala, 2eby Pan uszczeg6lowil, a mianowicie jeieli chodzi o iloSi

odbiorc6w, poniewa' mo2e to byi informacja taka troche mylqca w postaci takiego tytutu.

Mamy 380 odbiorc6w indywidualnych, sqdzq, ie trzeba byloby powiedziei definicjq tych

odbiorc6w indywidualnych, kto to naprawdq jest, a 6 sp6tdzielni mieszkaniowych, ile to jest

L4



np. rodzin., iebySmy mieli te2 orientacjq ilu mieszkaric6w rzeczywiScie korzysta z uslug

naszej spdlki cieplown iczej, 90 podmiot6w gospodarczych - czy m6glby Pan odpowiedziei,

czy to sa przedsiqbiorstwa mafe,6rednie, jaka skala jest odbioru naszego ciepla przez

podmioty gospodarcze. I kolejna rzecz, kt6ra mnie tutaj w tym materiale zainteresowala, to
proszq bardziej nam scharakteryzowai, poinformowai, tzw. uslugi obce, kt6re wvniosfv 7,5

mln. zt. I kolejna sprawa dotyczqca spraw finansowych to jest bardzo duiy, rzqdu chyba 40%

wzrost plac w 2016 roku w stosunku do 2015. Nie chcq tego tutaj specjalnie podkreSlai, ale

marzeniem byloby chyba kaidego pracownika,2eby tak rok do roku, sEdzq, ie do reki

pracownik6w otrzymai, a2 takie du2e pieniqdze iczy rzeczywiScie jest to uzasadnione

gospodarczo iwynikami Sp6lki takie wla6nie podwyiki w 2016 roku, tak jak wynika z tego

materiatu, nie wiem czy siq mylq, ale blisko 9 mln. zt. chyba do 16 mln, wiqc to jest

naprawdq bardzo du2y wzrost iobciqienie, z czego ono wynika, z jakich regulacji, kt6re sE

poza Sp6lkq jak i wlasnych podsumowad, pracy, ie tak nalezy wynagradzai w tak wysokim

stopniu, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
,,Panie

Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci, Wysoka Rado, Panie Prezesie, mam 4 pytania

skierowane do Pana w zwiqzku ze zloionq informacjq i dzialalnoSciq naszego

przedsiQbiorstwa MPEC. Pierwsza rzecz Io tak z natury jakby wynika, bo mnie interesujE

warunki pracy i placy pracownik6w i rozmawiam tei ze zwiqzkowcami,.ia bym siq cieszyf,

gdyby w MPEC te podwy2ki 40% rzeczywi(cie byly. Natomiast chcialbym zapytai, jak

wyglqda swuacja pfacowa w sensie takim w rozbiciu na kadrq kierowniczq, bo sqdzq, 2e

kadra kierownicza jest do6i dobrze oplacana a w rozbiciu na zwyklych pracownik6w, bo

mam informacjq, 2e tu te dysproporcje sQ dosi spore i ta Srednia w5r6d pracownik6w jest

du2o niisza, niewiele ponad 3 ty6. zl. przynajmniej ja mam takie informacje. Druga rzecz to

chciafbym Pana zapytai o stosunek do geotermii. Pamiqtam, ie chyba 2 czy 3lata temu w

mediach wystepujac Pan miai taki stosunek m6wiqc najdelikatniej ambiwalentny, czyli Pana

to jak gdyby nie przekonywato itd. Natomiast w kontekscie takim, 2e chocia2by i

Ministerstwo Srodowiska i Rzqd robi du2e naciski na to, ieby budowai ir6dla energii

odnawialnej i wspierai te dzialania konkretnymi funduszami z funduszy ochrony Srodowiska

w tym dziatania geotermalne chciafbym poznai Pafski stosunek do tego, bo myslq, ie nie

przeszkadza jedno drugiemu, iebySmy nie spr6bowali tego zrobii przyna.imniej, .ieieli sq na

to 6rodki zewnetrzne. Pan Prezydent akurat te2 do tego stosunek najo96lniej mo2na

powiedzied ambiwalentny, natomiast ja my6lq, 2e je2eli chcemy czystego powietrza,

ograniczenia niskich emisji to wczesniej czy p6lniej w tym kierunku bqdziemy musieli

podq2ai. Kolejna sprawa o kt6rq chciafbym zapytad bqdzie takim trochq pytaniem

retorycznym. Panie Prezesie czy woli Pan przekazai kilkaset tysiqcy z zysk6w Sp6lki, kt6rq

pan kieruje na profesjonalnq koszyk6wkg na Klub Anwil czy woli Pan jednak, ieby te
pieniqdze byty przekazywane z bud2etu miasta Wioclawek. Mysle,2e jest to takie pytanie

retoryczne, bo sqdzq, 2e odpowied2 jest jasna. Natomiast mnie tez zaniepokoita jedna

sorawa i dobrze, ie wr6cil Pan Prezydent bo w raporcie jednego z zespol6w kontrolnych

Komisji Rewizyjnej daje siq zauwaiy6, 2e waine sprawy zwiqzane z inwestycjami w Sp6tce, ze

zbyciem czy nabyciem konkretnego majqtku podczas walnych Zgromadzei Akcjonariuszy

kt6rym przewodniczyl zawsze Pan Prezydent w protokotach praktvcznie nie ma nic, badl jest

bardzo enigmatycznie te decyzje sq pode.imowane, natomiast nie ma 2adnej dyskusji,

2adnych pytari, iadnej refleksji nad tym, czy to jest potrzebne, niepotrzebne jakie z tego
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bqdziemy mieli korzy6ci, to r6wniei prosilbym o ustosunkowanie siq, dziqku.iq". (wypowiedi

doslowna).
Glos zabrala radna Olsa Krut-Horonziak. ,,W tym programie, kt6ry przyjqliSmy uchwalq

likwidacji niskich emisji jest m.in. zaplanowana inwestycja zwiqzana ze Sp6lkQ a mianowicie

budowa nowego bloku kogeneracji, na .iakim etapie czy wstqpnych zato2eri czy jakiS zalo2e6

jest ta inwestycja, czy jest to rzecz, kt6ra zostala na dziei dzisiejszy zaniechana, odtoiona na

tzw. lepsze czasy. Poinformujg tylko Paiistwa, 2e jest to blok, kt6ry wla(ciwie ma dziala6 i

cieplo dostarczai w okresie letnim, natomiast w sposob bardzo zni2ony w okresie

grzewczym mocy 16 MW ichcialabym, ieby Pan o tej inwestycji, tym bardziej,2e ona zostala

zaplanowana w uchwale w przedsiewziQciach likwidacji niskich emisji, plan 2015/2018
jeszcze tylko rok, dziqkujq". (wypowiedZ dostowna).

,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, na wstQpie chcialbym siq zapytaf Pana

Prezvdenta, skoro ma nadz6r wfaicicielski nad Sp6lkq, to mam takie pYtanie do Pana

Prezydenta, na poprzedniej sesji Rady Miasta uchwalali6my taryfq oplat za wodq, nie byfo

2adnej podwyiki, uchwalono, ie nie podwyiszona bqdzie woda, dla przypomnienia rok temu

tei nie zgodziliimy siq na podwy2kq wody a Pan itak podni6sl. Jest sesja Rady Miasta, nie

wiem, czy Pafistwo wiecie, ale ciepfo podro2alo w tym mie6cie, nie ma uchwaly, nie wiemy o

tym, 2e coS takiego jest w tym miescie, jest Rada Miasta, my(lalem, 2e siq dowiemy' Proszq

Padstwa dostalem pismo 30 paidziernika od Prezesa Zarzqdu Pana Jacka Kutniewicza z

MPEC, ie w dniu 23 paidziernika 2017 roku decyzja nr OPZ..., wydal Prezes Zarzqdu,

wydanego przez Prezesa Zarzqdu Regulacji Energetycznej zostal nalo2ony na MPEC we

Wioctawku obowiqzek wdro2enia w 2ycie nowej taryfy za cieplo. Zgodnie z zapisami

przedmiotowej decyzji MPEC wloclawek zmuszony jest zaim plementowai, wdro2yi w ciqgu

45 dni. Pan Prezes m6wit tutaj tak, zaledwie 3,73% wzrosla stawka za cieplo, zaledwie, w

moim przypadku jako odbiorcy jest to 200 zi. miesiqcznie, nie wiem, ile ptacq sp6ldzielnie

mieszkaniowe nale2y zapytai o to Pana Zbyszka. Prosze Paistwa co mnie tu zdziwilo, moie

Pan Prezvdent o tym nie wie, ie to Pan Prezes podni6sl a nie Prezes uRE, poniewaz jest

Rozporzqdzenie Ministra w tej sprawie, jest decyzja, dziennik ustaw, nie bqdq tego czytat -
Prezes URE nie ustala cen za cieplo, robi to przedsiQbiorstwo energetyki, a wiec Panie

Prezesie czytaj Prezes MPEC Pan Jacek Kuiniewicz podni6sl nam ciepfo a nie Prezes URE

Panie Prezesie. To nie jest koniec, Panie Prezesie, spokojnie, dziwi mnie Panie Prezydencie,

2e nie ma uchwaly, 2e.jest podwyika cen za cieplo. Panie Prezesie informacja na temat

sp6lki lakoniczna co prawda, ale postaralem siq co( z tego wyciagnEi. Pan sobie notuje-

tabela nr 3 pozycja nr 6.7 mamy do czynienia z podr6iami sluibowymi, ia iu2 raz

wymienilem jednq podr6i slu2bowq odno6nie Gruzji, bqdq pytal siq Pana w takim razie. w
2OL4/ZOL5 roku zalo2enie byto, ie wyjazdy sluibowe kosztowaly 6 ty(. zi. wykonano je na

poziomie 2.598,00 zf., a wiqc nie wykonano zaktadanego planu, ale ostatni rok przebif

wszystkie wartoici, 5OO% za Pana kadencji wzrosly wyjazdy siu2bowe idelegacje. Planowane

na 2075/16 rok 11.780,00 zl. zostaio skorektowane na 14.625,00 zt. wiqc 500% normy Pan

wykonal, miesiqcznie od 250 wyszlo na 731 zl. Mam pytanie, ile w 2017 roku wydat Pan na

podr62e slu2bowe. skoro jui m6wimy o podr62ach sfu2bowych to zapytam siq Pana, gdzie

jest ten slawny zloty leep, Toyota Rav 4 wszvscy sie pvtaja, gdzie ten samoch6d jest, zginaf,

kupit go Pan za 100 parq tysiqcy inie ma Sladu po samochodzie, zginql, nie Pan mi tei
odoowie. Panie Prezesie 30-04-2014 roku w kasie MPEC 2ywej got6wki bylo 10.020.873 zf.

to byl Cash to byly pieniqdze kt6re byty w sp6lce. W 2015 roku 30-04 ju2 jest tylko 7.373.000
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zf., a wiec brakuje 2.647.000 zt., w 2016 nie mamy w og6le wpisanego i w 2017 nie ma nic

wpisanego. Wie Pan iak to jest takie 6mieszne, to fajnie, to niech Pan siQ buja, kabaret

zrobimy, Pan robi tu kabaret proszq Pana, myili Pan, 2e Pan mnie wyprowadzi z r6wnowagi,
myli siq Pan Panie Prezesie,6miejcie siq dalej. Ja chcialem siq zapytad, ile jest pieniqdzy na

7oI7 rok, ile Pan ma w kasie pieniQdzy. Skoro Pan tak zachwala, 2e ma Pan tak doskonale

wyniki to niech Pan powie, dlaczego wskainik o96lnego zadluienia MPEC jest 44.40%, tak
tutaj jest, jeieli Pan m6wi, 2e m6wiq nieprawdq to niech Pan mi udowodni, 2e m6wie

nieprawdq a wskaznik zadluienia kapitafu wlasnego MPEC wyni6sl 257o/o, no tak proszQ

Pana. Panie Prezesie w jakim celu w MPEC.iest powoiana specjalna kom6rka o nazwie Biuro

zarzEdu, skoro Zarzqd jest jednoosobowy, czy tu chodzilo o to, ieby zlikwidowai etat 30

letniego pracownika, bo za duio wie i za duio umie - tak. W jakim celu Dziai Ochrony

Srodowiska i Kontroli Jakoici podlega dyrektorowi do tych spraw, przeciei jak dyrektor ma

nad nimi nad26r to jak oni mogq kontrolowai tego dyrektora, nie slyszy Pan, no dobrze, na

pi{mie Pan dostanie. Pan m6wi niewyrainie, bo jak ja stuchalem, bo chcialem siq wsluchai

to nie moglem Pana w og6le zrozumiei. Pan prawie nic nie m6wil. Likwidacja niskich emisji

na terenie osiedla mieszkaniowego Mielqcin tabela Nr 5, poz. Nr 9 str. 11 - dlaczego w

tvtule.iui MPEC nie u2ywa nazwy Michelin tak jak Pani tutaj pytala siq, nie ma. Miala byi
taka huczna inwestycja Mielqcin, Michelin, nie ma tego ju2. Panie Prezesie, dlaczego

zaniechano w roku 2015/16 modernizacji 7 kilometr6w bocznicy kolejowej, z planowanych

wydatk6w na 31tys. zl. wydano tylko 1 ty6. zl. na co to wydano, na dropsy, na cukierki, na

reklamq, Pan odpowie nam, bo nie tylko mnie, bo to interesuje spoleczeistwo. Wydatki na

promocje i reklamq - ile Pan wydaf w 2ot6 i 2oL7 na reklamq pieniqdzy, Pan sobie zapisze,

zresztE wszyscy siQ pytajE. Panie Prezesie, ile kosztuje MPEc uczestnictwo w programie

Cieplo systemowe, przypomnq, ie jest to firma ze Szczecina, kt6ra bierze z tego tytufu

pieniqdze, we wloclawku nie ma firm, kt6re mogq to prowadzii, wziqt Pan ze szczecina wiqc

Pan to wyjaSni, na razie tyle pytafi. Jak Panu niewyrainie to Panu na pi(mie prze5lq jak Pan

ich nie styszal." (wypowiedi doslowna).

Glos zabraf radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Paristwo

wiceprezydenci, Panie Prezesie, dwa kr6tkie pytania, jedno ju2 Pan Przewodniczqcy

wesolowski zadal, ja chcialbym siq dopytai, jakie przeslanki spowodowaly, 2e napisaf Pan

wniosek do uRE, aby podniegi cenQ ciepla w mieScie i drugie pytanie odnosnie nowo

powstaiej sp6lki, jaki wklad ma Sp6lka MPEC - finansowy inie tylko, jak bardzo

zaanga2owana jest w nowo powstalq sp6lkq. Pan Prezydent zdawkowo informu.ie nas o tej

sp6ice, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Gfos zabrat radnv stanislaw Krzemieniewski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie,

Szanowny Panie Prezesie witam Pana, chwalil siq Pan w radio, w mediach, ile Sp6tka

zarobila, ile jest na plusie, ja chciafem powiedziei, 2e to nie jest Pana sp6lka to jest

mieszkaric6w Sp6tka itak sp6lka powinna balansowai, 
'eby 

wychodzila na lekkim plusie,

2eby mieszkaricy byli z tego zadowoleni Panie Prezesie a nie Pan. Pan jest tylko od

zarzqdzania ta sp6tka, bo ludzie siq zmieniajq, wie Pan o tym. Trzeba wszystko robii po to,

2eby mieszkaicom siQ lepiej iyfo. Ja tu pytam np. ile kosztowal ten kolektor, kt6ry idzie do

Mielqcina- caikowity koszt i czy jakii dom w Mielgcinie zostat jui podtEczony i ile placi za 1

m2 mieszkaniec w Mielqcinie jak siq podlqczy do ciepla, dziqkuje bardzo " (wypowiedi

doslowna).
Glos zabrat Prezes Zarzadu MPEC Jacek Kuiniewicz. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie

Prezvdencie, Panie i Panowie radni, chcialbym bardzo podziqkowai za te seriq pytai, bo
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domniemam, ie to.iest pierwsza seria tych pytai, na co bqde m6gl odpowiedziei w spos6b

bezpoiredni, wprost to odpowiem, na pozostale pytanie bqdq musial niestety tez prosic o

sprecyzowanie niekt6rych pytai na pi(mie, bo cie2ko bylo te wywody niekt6re zrozumiec.
Ale postaram siq od poczqtku w miarq mo2liwo6ci odpowiedziei. Na pytania Pana Jaroslawa

Chmielewskiego powiem tak, jestem troche w trudnej sytuacji, kfopotliwej dlatego, ie jak

Padstwo wiecie sprawa Miejskiej 6rupy Zakupowej jest przedmiotem dziafa6 Prokuratury i

jest mi trudno wprost wdawai sie w oceny, bo to jest przedmiotem badania. Ja chcq

powiedziei tak, 2e w 2016 r. zostalo zawiqzane Porozumienie sp6lek odno5nie Grupy

Zakupowej, ono obejmowato kilka postqpowari, zostafo zrealizowanych dokladnie 8

postqpowari w kt6rych brala udzial Sp6lka MPEC. Je6li chodzi o firmq, kt6rq zarzqdzam

sytuacja jest jeszcze dodatkowo odmienna od pozostatych dlatego, 2e MPEC jest firmq, kt6ra

korzysta ze zwolniei sektorowych w ramach ustawy o zam6wieniach publicznych ido
pewnego poziomu okreslonego ustawE, poziomu wyraionego w euro nie stosuje wprost

ustawy o zam6wieniach publicznych, opiera siq na wlasnych regulacjach My przystepujac

do Miejskiej Grupy Zakupowej dobrowolnie, 2e5my z tych uregulowai zrezygnowali,

podporzqd kowa liSmy siq Porozumieniu, kt6re sita rzeczY wymusza w tym momencie

korzystanie przez sp6fki z zam6wieri publicznych wprost. Zostalo przeprowadzonych 8

postgpowa6, nie wszystkie oczywi6cie zakoriczyly siq sukcesem to wvnika z rc|nYcl1

uwarunkowa6. w 5p6lce oczywiscie jest zatrudniona osoba do zam6wierl publicznych,

poniewa2 korzystamy z wlasnych uregulowari w zakresie zakupu pewnych elementow czy

uslug do dziatalnoici firmy tak jak wczesniej byfa mowa o kwestiach inwestycyjnych. Taka

osoba jest zatrudniona imusi byi zatrudniona, 2eby realizowai regulamin zam6wie6

publicznych. 5p6tka do tei pory wydala ponad 20 ty6. zl. na realizacjq zadai w ramach

Mie.iskiej Grupy Zakupowej, w ramach tego Porozumienia korzystamy z uslug dostarczania

paliwa, dostarczania material6w eksploatacyjnych dla administracji a takie kwestii

zwiqzanych z odzieia roboczq, tak to wyglEda, je6li chodzi o Grupq Zakupowq. JeSli chodzi o

kwestiQ brokera, to powiem w ten spos6b, na dzieri dzisiejszy, jesli chodzi o MPEC nie ma

iadnej zmiany brokera, nie mamy iadnych ruch6w w tym kierunku, Sp6lkq obsluguje od lat

ten sam broker i na razie nic na to nie wskazu.le, aby nastEpila w tym wzglqdzie zmiana, je$li

chodzi o sprawy zwiqzane z brokerem. Jak Paistwo radni wiedzq kwestiq wyboru brokera

nie regulujq przepisy o zam6wieniach publicznych, jest to peina dowolnosi podmiot6w w

tym wzglqdzie, oczywi6cie aby dokonai zmian trzeba byloby przeprowadzii transparentnq

procedurq wyboru brokera, na razie nie widzq z punktu widzenia Prezesa takiej potrzeby, to

tyle Panu radnemu Chmielewskiemu. Je6li chodzi o pytania Pani radnej Olgi Krut-Horonziak,

poruszyia Pani bardzo wiele kwestii i powiem w ten spos6b, te kwestie szczeg6lowe

dotyczqce danych usfug obcych itd., to odpowiem na pi6mie, bo ja w tej chwili nie mam tych

informacji z soba, a nie jestem na tyle przygotowany, 2eby Pani w szczeg6fach

odpowiedziei. Natomiast jeSli chodzi o wzrost funduszu plac, to taka uwaga generalna do

Pa6stwa radnych, ja nie chcq, przepraszam proszq nie odbierai tego w spos6b niegrzeczny,

ale por6wnywai dane z sobq to trzeba wiedziei jaki okres one obejmujq. Por6wnywala Pani

dane z dw6ch niepor6wnywa Inych z sobq okres6w, to samo zrobit m6wca nastQpujEcy po

Pani, te2 por6wnal dane, kt6re do siebie nie przystaja, bo moina por6wnywad dane za 12

miesiqcy do danych za 20 miesiqcy, ale to siQ nijak nie sklada i wtedy nie jest to miarodajne.

w przedsiqbiorstwie nie zaszty takie zmiany o kt6rych Pani m6wila w sensie podwy2ek plac

o 40%. por6wnywala Panifundusz plac za rok obrachunkowy 12 miesigczny ifundusz plac za

rok obrachunkowy 20 miesiqczny, wiqc silq rzeczy jest 162nica. W Sp6lce od kiedy ja tq
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Sp6tka kierujq, byly regulacje piac ustalone ze zwiqzkami zawodowymi inie sE to takie

kwoty o jakich Pani m6wila, oczywi(cie ja do tego siq ustosunkuig w szczeg6lach na pi6mie,

zreszta o to pytat Pan radny Dqbczyriski takie. JeSli chodzi o inwestycjQ M ielqcin-M ichelin,

moiemy siq tutaj sprzeczai o nazewnictwo, Mielqcin, Michelin, dla mnie to nie ma iadnei

r62nicy tak zostala przyjqta nazwa roboczo i tak ona funkcjonuje u nas w firmie, ja nie widzq

tutaj 2adnej niestosownoici. Natomiast ta inwestycja ma swojq dlugq historiq, bo ona byla

tak naprawdq jui rozwaiana w poprzednich kadencjach, kiedy pojawily siq zapowiedzi

likwidacji lokalnej kotlowni prowadzonej przez Przedsiqbiorstwo Produkcji Beton6w ita
kottownia zostaia w tym roku zamkniqta izlikwidowana. Stqd te2 Pan Prezydent stanEf przed

wyzwaniem jak zapewnii tym mieszka6com, bo w gi6wnei chodzilo od poczqtku o

mieszkaric6w zapewnii dostawq ciepla, mo2liwo5i korzystania przez tych mieszka6c6w z

cieplej wody i centralnego ogrzewania. Po drodze oczywiScie byia sprawa zwiEzana z

Zakladem Karnym i przyleglosciami do Zakladu Karnego. My przygotowujEc inwestycjQ

staralismy siq o dofinansowanie w ramach NFOS|GW programu, kt6ry prowadzif Narodowy

Fundusz w6wczas, program nazywal siq,,Kawka", z tego Funduszu mielijmy jui pismo,

podpisane informacje, ie dostajemy 5 mln. zl. na tQ inwestycjQ. Niestety nowy Zarzqd tego

Funduszu ten program zlikwidowai i caia kwetia finansowania zewnetrznego poszla w

niebyt. Oczywi6cie Zaklad Karny nie partycypowal w kosztach inwestycyjnych, poniewai

poni6sl koszty zwiqzane z przylqczeniem wynikajqce z opfaty przytqczeniowej W tej chwili

jest 24 odbiorc6w i chcq powiedziei tak, ie sprzedajemy w ramach tej inwestycji Mielqcin-

Michelin, sprzedali(my za miesiqc listopad za ok.190 ty5. zl. szacujemy sprzeda2 za miesiEc

grudzieri za ponad 250 ty5. zt. Rata, obsluga kredytu kosztuje nas niecale 80 tys. zl. wiqc to

pokazuje skalq tego przedsiqwziqcia. Kosztowalo to nas 17,7 mln zl z czelo 7,5 mln zl' to

kredyt z Banku Gospodarstwa Krajowego. Pozostata czqSi to Srodki wlasne, inwestycja splaci

siqpog|atach'MoiemydyskutowaitutajnatysiQcsposob6w,kaidypozostanieitakprzy
swoim zdaniu. Pytafa Pani radna olga Krut-Horonziak o odbiorc6w, oczywi6cie dla MPEC.iest

odbiorcq sp6ldzielnia mieszkaniowa, a nie pojedynczy obywatel, ja nie mam orientacji'

proszq mi wybaczyi, byi mo2e wymaga to uzupefnienia wiedzy w trybie pilnym ilu

mieszkaric6w, ile mieszkari.iest w zasobach poszczeg6lnych sp6ldzielni mieszkaniowych, ja

tego nie wiem. Dla nas stronE jest wtociawska sp6ldzielnia Mieszkaniowa, Sp6ldzielnia

Poludnie itd. My nie wnikamy, ile os6b, ile mieszkari siq tam znajduje, to samo dotyczy

wsp6lnot mieszkaniowych, to samo dotyczy przedsiqbiorc6w, Ja nie mam tytulu do tego,

2eby pytai przedsiqbiorcq czy jest duiym czy malym przedsiqbiorcq Ja moge to zrobii w

formie ankietowej i czekai na odpowiedzi, to jest taka informacja, to mo2e 2adna diagnoza,

ale taki .iest stan faktyczny, przyjmujq to jako wyzwanie, 2eby to w jakiS spos6b

zmonitorowad, zbadai dokladnie z podziatem na kategorie, mali, Sredni, duzi przedsiqbiorcy

wtedy bqdziemy mieli pelnq orientacjq. Pytala Pani tei o kogeneracjq, chcq powiedziei' 2e

byl to jeden z pomysl6w, kt6ry w MPEC jest, funkcjonuje od wielu lat, natomiast kwestia

rozbija siq o Srodki finansowe idop6ki nie bqdzie jasnej polityki rzqdowej ideklaracji co do

moiliwo5ci wsp6lfinansowan ia dotacjami tych przedsiqwziqi, nie bqdE znane zasady

wsparcia nie tylko w zakresie inwestycyjnym, ale takie potem nabywania uprawniei to my

nie bqdziemy na razie do tego tematu podchodzii, poniewa2 staje siq megan ieoptacalny.

Je(li chodzi o pytania Pana Wiceprzewod n iczacego Dqbczyriskiego o ptace, ja wyjadnilem te

kwestie natomiast co do tych dysproporcji Pan Przewodniczqcy pozwoli, 2e siq nie zgodzq z

tym do ko6ca. oczywi6cie musi byi zr6inicowanie miqdzy kadrq kierowniczq a pracownikami

ni2szego szczebla, ja mogq powiedziei, ie w tej chwili (rednia placa w calojci za 11 miesiqcy
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2017 roku to jest 4.700 zt. Tutaj nie mam rozgraniczei na kadrq kierowniczq i pozostalych

pracownik6w, uczynimy to i Panu radnemu na piSmie na to pytanie odpowiem Je6li chodzi o

m6j stosunek do geotermii, Pan Przewodniczqcy byf taskaw u2yi takiego sformulowania -
ambiwalentny - moie to nie jest dobre sformulowanie, ale podchodzq do tematu z rezerwa.

Oczywiicie wiadomym jest, 2e kluczem do sprawy.iest zbadanie ir6del, bez tego zbadania

Zr6dia bycie entuzjastQ jest niebywale trudne. Wiem, 2e w tej chwili zostal zlo2ony wniosek

przez miasto do NFOS o dotacjq na dokonanie odwiert6w je6li bgdq one wykonane, bqdzie

zbadany sktad wody, temperatura i bqdzie potwierdzona moiliwo(d jej u2ycia do produkcji

energii cieplnej, to jestem jak najbardziej - za- i uwa2am, ie jest to przysztosciowe,

oczywiScie musi to spelniai okreSlone warunki, pozwoli to Sp6lce uciec od wielu topor6w,

chcq przypomniei, ze mamy za chwilq nowy okres handlu emisjami bardzo niekorzystny dla

przedsiQbiorstw ciepfowniczych w catej Polsce, Polska dostala mniej uprawnie6 darmowych i

reedukacja darmowych uprawnie6 obejmie wszystkie instalacje w Polsce, dzisiaj musimy na

rok 2018 kupii na wolnym rynku, bo tak to funkcjonuje ok. 90 tysiqcy uprawnie6 do emisji

co2, poniewa2 darmowych uprawniei mamy z roku na rok coraz mniej a te uprawnienia w

tej chwili na gietdzie ksztaltujQ siq na poziomie 7,5 - 8 Euro za jedno uprawnienie, wiQc

proszq policzyi razy ten wolumen, kt6ry musimy nabyi, to daje okreSlone kwoty w euro

przeliczajqc na zlot6wki, sE to gigantyczne 6rodki co tei wplywa na cenq bo to jest czynnik

kosztotw6rczy, jeieli zatem m6wii kolokwialnie geotermia wypali to jak najbardziej jestem

za tym, ieby to wykorzystywai do produkcji ciepla. Je6li chodzi o koszyk6wkq to te2 stawia

mnie Pan w bardzo niezrQcznej sytuacji, bo tez jestem kibicem tak jak i Pan i oczywiscie ten

dVlemat czv finansowai to z budietu czy ze sp6lek czy w jakiejkolwiek innej formie to

zawsze ten dylemat bqdzie nam towarzyszyl niezale2nie jakie miejsce bqdziemy w

samorzqdzie sprawowai. Powiem w ten spos6b - my wykonujemy jako prezesi sp6tek

pewnA strategiq wlaiciciela irady nadzorczej itE strategiQ realizujemy, taka jest wola

wla6ciciela, taka jest wola organ6w sp6lki itq wolq realizujemy, ja tutaj nie jestem od tego,

aby wyra2ai swoje prywatne opinie. Je(li chodzi o trzech pozostalych Pa6stwa, zacznq od

koica, Pana radnego Krzem ieniewskiego. Powiem szczerze Panie Stanislawie, wlat Pan mi6d

namojeserce,bote2dy|ematemzarzqdzajqcegoprzedsiqbiorstwemkomuna|nvmjak
powiedzialem na poczatku MPEC jest w 100% wlasno5cia Gminy Miasto woctawek, nie jest

mojaprywatnafirmq,tozawszejesttakidy|ematczyprzedsiqbiorstwokomuna|nepowinno
wypracowywai zyski, kaidy z nas prezes6w stoi przed takim dylematem. Natomiast jeieli te

zyski siQ pojawiajq to naleiy zadai pytanie czy ceny uslug jakie oferujemy nie sq za wysokie'

skoro sq zyski. A my te zyski generujemy, p6ki co i te zyski przeznaczane sq m in' na

inwestycje. Te zyski ograniczyly tak2e do niezbqdnego minimum tej podwyiki, kt6ra niestety

musieliimy wykonai. OczywiScie wyraiam ten sam poglEd, co Pan, ie zyski w sp6lkach

komunalnych powinny byi na akceptowalnym w miarq niskim poziomie. Natomiast

wszystko co wypracowujemy przekazywai na rozw6j itak te2 siQ dzieje Pan radny Krzysztof

Kowalski - dwa pytania o nowq sp6fkq, tak zostala powolana przez MPEC i Sp6tkq Saniko

sp6lka c6rka - Wioclawskie Przedsiqbiorstwo Komunalne, w tej sp6lce c6rce MPEC ma

49,9% udzial6w, w formie got6wkowej iest to 245 tys. zl. sp6tka ta ma okreSlone cele do

zrealizowania irazem z Prezesem Saniko stanowimy Walne Zgromadzenie w tej Sp6tce,

powolafi6my Radq Nadzorczq.jest powolany Zarzqd i la Sp6lka iest zarejestrowana z tego co

mi wiadomo, funkcjonuje i przygotowuje siq do nowych zada6, kt6re bedq jej powierzone

przez Gmine. Je6li chodzi o wniosek do URE, dw6ch z Pan6w tE kwestie poruszalo, to chce

powiedziei, 2e oczywidcie faktem jest, 2e Prezes URE sam z Urzqdu nie podnosi cen to Jest
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oczywista rzecz, faktem jest tei to, 2e nie wystepujac o zmianQ cen to nastqpnym ruchem,
kt6ry powinien byi wykonany w stosunku do mojej osoby to doniesienie przez Radq

Nadzorczq - Pana Prezydenta do Prokuratury o dziataniu na niekorzySi Sp6tki. Podmiot
prawa handlowego kieruje siq okreSlonymi zasadami rynkowymi, nam nikt do niczego nie

doplaca. Dlatego je(li lewa strona nie zgadza sig z prawq trzeba reagowai. M6wiiem tez w
swoim wystApieniu, ie ta podwy2ka jest spowodowana galopujqcymi cenami mialu
wqglowego na rynku. Jeieli cena wqgla skacze z 250 zl. na 380 zl. iwqgiel stanowi ponad 1/3

struktury koszt6w to trudno, iebydmy nie reagowali we wla6ciwy spos6b, bo inaczej

nara2aliby6my Sp6lkq na straty. Tutaj jedynq logicznq drogq, oczywiScie moina tez

zastosowai inne rozwiqzania, redukowai zafogq itd. to bysmy mieli tutaj inny festiwal,

natomiast jedynq rozsqdnq drogq byfo po prostu podniesienie cen. I tu innej mo2liwo6ci nie

ma, poniewa2 inne dzialania w zakresie redukcji koszt6w nie dalyby iadnego rezultatu, bo

najbardziej kosztochtonnq pozycjq sa wynagrodzenia. W tej chwili to jest ok. 1- 1,5 mln. zi.

moze wiqcej w zale2noici od sprzeda2y, bo ja nie jestem w stanie zaprognozowac na

sztywno sprzeda2y. OczywiScie tutaj Pan radny Wesotowski przytoczyl w swojej wypowiedzi

bardzo dtugq definicjq, wiadomo jest,2e taryfa zatwierdzana jest decyzjq administracyjnq i

my6lq, 2e radny z takim doiwiadczeniem samorzqdowym powinien to wiedziec.

Zacvtowafem w swoim pi6mie doktadnie decvzje Prezesa URE, nie jakie( swoje fanaberie

tylko decyzjq Prezesa URE i czy siq to Panu podoba czy nie to tak wyglqda. Natomiast co do

uchwaly to Szanowni Pafstwo, Pan radny Wesotowski w Radzie z przerwami zasiada od

2002 roku i jeieli przyniesie mi protok6f z sesji i porzqdek obrad, gdzie kiedykolwiek

zatwierdzaf taryfq ciepla to skrzynkQ wina gruzitiskiego z Panem Najbergiem postawimy.

Proszq znai kompetencje radnych co do kwestii, je6li chodzi o zatwierdzanie taryf. Owszem,

.ieili chodzi o Wodociqgi to do niedawna tak byfo, bo chyba teraz jest zmiana przepisow,

natomiast jeili chodzi o cieplo nigdy Rada nie miata tutaj mocy sprawczej, tyle w te.i sprawie.

Pozostale kwestie, kt6re Pan poruszyt to tak jak powiedzialem to trudno por6wnywai 12 do

20, mo2e u Pana w przedsiqbiorstwie, w biznesie 12 do 20 jest r6wne, u mnie nie jest r6wne,

a pytanie o samoch6d uwaiam za pytanie po prostu nie na miejscu, dobrze Pan wie, co siq

wydarzyfo i z uwagi na chocia2by to powinien Pan sobie dai z tym tematem spok6j, jeSli

chodzi o szczeg6lowq informacjq na ten temat to posiada to Rada Nadzorcza jak iWalne
Zgromadzenie. Na pozostafe pytania, kt6re Pan sformulowal bQdq prosil o dokladny wyciqg z

protokofu, 2eby m6c je odszyfrowai, poniewai byly klopoty ze zrozumieniem to udzielq

odpowiedzi na pi6mie. Natomiast jeszcze jedna rzecz mi umknqla w kwestii Pani radnej olgi

Krut-Horonziak, bo pwaia Pani te2 o jakqS uchwalq na temat skwitowania bqdi

nieskwitowania to spieszq powiedzied, 2e ja nie pamigtam takiej uchwaiy, ieby bylo jakie(

skwitowanie bqd' nieskwitowanie, nie pamiqtam takiej sytuacji. To walne zgromadzenie

udziefa skwitowania Zarzqdowi ito Walne Zgromadzenie udzielifo skwitowania Zarz4dowi,

Rada Nadzorcza nie wyrazila opinii a to se dwie 162ne kwestie Pani Olgo i Pani dobrze o tym

wie, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Po zakoriczonej wypowiedzi przez Prezesa zarzadu MPEC, Przewodniczqcy Rady Miasta

poinformowat, ie oglasza 20 minutowq przerwe w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesyjnych
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Wznowienie obrad po przerwie.

Po przerwie gfos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,Okazuje siq,2e Pana Prezesa nie ma i

.iest to sytuacja dosyi niekomfortowa, zadawanie pyta6 do osoby, kt6ra wyszla. Nie wiem
Panie Przewodniczqcy czy bylo jakiei wytlumaczenie siq, niezwyklo5i sprawy, no nic. Mo2e

Pan Prezes bqdzie nas oglqdai w jakimS medium". (wypowiedl doslowna).

Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Ja moie przerwe, Pan Prezes m6wil, ie ma pilne

obowiqzki, je2eli chodzi o przedsiqbiorstwo, natomiast prosil, aby te pytania, kt6re sie

ewentualnie pojawiq przekazai mu z protokotu ion na wszystkie odpowie dodatkowo
Paistwu na piimie". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrala radna Olga Krut-Horozniak. ,,Dobrze, ia nie jestem usatysfakcjonowan a

odpowiedziami, kt6re miaty charakter wysoce o96lny,je2eli chodzi o odpowiedzi na pytania,

kt6re m.in. ja zadatam, ale Pana Prezydenta teZ nie widze, bo chcialam Pana Prezydenta

wrqcz przymusii,2eby za Pana Prezesa wreszcie kto6 nam zloiyf informacjq opartq o fakty

odnoinie tej sp6lki, kt6rq siq nazywa jui c6rkq z udzialem Saniko i MPEC' Do jakich zadafi

zostala powolana ta sp6fka, t'akie sa jej wladze, z imienia iz nazwiska, Zarzqd, Rada

Nadzorcza. Nastqpnie oczywiscie historia na podstawie jakich potrzeb niezwykfych, sEdzq,2e

po analizie i bardzo proszq o przedstawienie tej analizy Pan Prezydent z Prezesami tych

dw6ch sp6lek doszedt do wniosku, ie potrzebna jest kolejna sp6lka o charakterze sp6lki

c6rki .iak tu m6wil nam Pan Prezes, kt6ry jest bardzo spostrzegawczy, je2eli chodzi o r62nego

rodzaju definicje, ale sam siq posluguje wfainie takimi o96lnosciami i c6rkami. W zwiqzku z

tym ja w tej samej konwenc.ji m6wiq. Chcialam Pana Prezesa zapytai siq jaki to jest

rachunek i bilans, je2eli inwestycja prowadzenia cieplociqgu do Mielqcina mniej wiqcej cena

18 mln. zl. a zysk jaki .jest uzyskany np. w tym roku to 260 ty6. zl. jaki iest tutaj zachowany

bilans, po kilkunastu latach byt mo2e bQdzie spfacony kredyt, nie znam reguly tego kredytu

jak i r6wnie2 tzw. amortyzacja calodci przedsiqwziqcia. Ale chcialam powiedziei Pahstwu

jednq rzecz, jaka jest konstrukcja zapotrzebowania na takE inwestycjq. ot62 jest firma, kt6ra

wycina las, sklada wniosek do Urzqdu Miasta, buduje bloki 6-7 pietrowe powy2ej koron

6wierk6w, sosen, ka2dego rodzaju drzewa i nastQpnie jako6 tak dziwnie siq sklada, ie serce

Pana Prezydenta jest bardzo miqkkie i wszyscy mieszka6cy miasta skladajq siq na cieplociqg,

kt6ry ma byi doprowadzony wla6nie do takich inwestycji mieszkaniowych, kt6re sE

inwestycjami nie zwiqzanymi w og6le z jakimikolwiek potrzebami i zwiqzani ze irodkami
publicznymi. Ale wszyscy mieszkadcy na 2le trafione tereny opfacajq takA inwestycjQ. Panie

Prezydencie to jest rabunek Srodk6w publicznych i sted moie koniecznosi ciqglego

podwyiszania ceny ciepla oczywiscie poza medialnymi opowiesciami Pana Prezesa, 2e

wszystko jest na podobnym poziomie, cena jest na podobnym poziomie, ewentualne

podwy2ki zawsze wynikajq z tzw. g6ry czy to bqdzie rzqd czy minister czy prezydent wszystko

jedno, nie ma to znaczenia, winy 2adnej nie ma po stronie Pana a mianowicie Pan jest

najwa2niejszq osobq kreuj4cq calq dzialalnoSi MPEC, Prezes jest tylko i wyfEcznie

wykonawcq Pana niemalie woli a z kolei Pan powinien bardzo uwa2nie reprezentowac wolQ

mieszka6c6w, kt6rzy chcq miei uczciwq kalkulacjq ceny uslugi m.in. wla(nie za dostarczane

ciepto. Jeieli kto( planuje budowq osiedla na ponad 100 mieszkari to niech w tych ramach

swojej inwestycji oplaci dostarczanie ciepla, a nie to,2e nam siq tutaj mydli oczy, 2e my

realizujemy zapotrzebowanie dla mieszkaric6w. Jeieli ja podejmujq inwestycjq, kt6ra ma

mnie przyniesi 100% korzy5ci, jest to moia prywatna inwestycja to nie wyobraiam sobie,
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2ebym znalazia takiego 6wiqtego Mikolaja, kt6ry mi sfinansuje m.in. np. przyfEcze. Dobrze

Pan wie.jakie sq targi mieszka6c6w, je2eli chodzi o tzw przytEcze, do granicy, ale poza

granicq ptacq ju2 mieszkaricy, dlatego ludzie siq nie podtqczaja pod to inie bqdq siq

podlqczai. Ale ta inwestycja doprowadzona tylko iwylqcznie pod cele os6b, kt6re prowadzq

prywatne interesy jest wysoce zastanawiajEca, a biorqc pod uwagq fakt, ie r6wnie2 Zaklad

Karny, chcialam sie zapytai Pana Prezesa jaka jest cena, kt6rq Zaklad Karny wniosf w

zakresie przytqczy, jaki to jest wymiar finansowy. Niestety Pan Prezes kluczem niezmiernych

obowiqzk6w jest nieobecny. Panie Prezydencie jak Pan sobie wyobra2a, ie bedziemy teraz

gtosowai nad tq informacjq, nie za bardzo w og6le tE sprawq widzq. Pan Prezes nie doczekal

siq na kolejne p\/tania i nastqpnie nie wniosl, 2e wnosi o pozytywna ocene jego prezentacji

informacji, wla(ciwie informacji o zadaniach inwestycji, kogeneracjq - zdumiewajqca

odpowiedi. Przyjqliimy Pana uchwalq, likwidacja planu niskich emisji, parq miesiqcy temu,

jednq z naczelnych inwestycji jest wlainie budowa takiego bloku. A Pan Prezes tutaj mowi

sobie lekko - temat byt ile( lat temu isie przewijal. No szkoda, ie mu siq nie zawinat, jaka

jest, wobec tego pomiQdzy Panami dyskusja, rozmowa, jakie ustalenia Co to sE takie

Smiechy z Rady Miasta, kilka miesiqcy temu uchwata a nastqpnie Prezes m6wi, 2e to byto,

bvlo. Jest to nie tylko, 2e niepowaine, ale to jest w og6le niestosowne, takie zachowanie i

takie skladanie nam o takiej .iako6ci informacje. Bo takie informacje, to przepraszam bardzo

ja mogq sobie zdobyi zupelnie poza Panem Prezesem a nawet powiem wiqcej, bardziej

szczeg6lowe ibardziej oparte na prawdzie ani2eli te og6lniki, kt6re sq z takE dezynwolturE,

kt6ra z reszta charakteryzuie Pana Ku2niewicza wypowiadane tutaj' Jest Pan

jednoosobowym Zgromadzeniem Walnym, Pan ocenia pracQ tego Pana i bardzo proszq,

.jeszcze jest kawalek czasu, kt6ry Panu zostal do korica kadencji, jeszcze jest czas na

naprawQ, dziqkujq". (wypowiedi dostowna)

Gios zabral Prezvdent Miasta dr Marek woitkowski. ,,Panie Przewodniczqcy, szanowni

Pafistwo radni, nie sEdzitem,2e akurat w okresie przediwiqtecznym bqdq musial w ten

spos6b wystQpowai, ale Pani radnej KRUT-HORONZIAK chcialem sie zapytad, czy iest Pani w

petni odpowiedzialna ijest Pani w petni (wiadoma tego, co Pani przed chwilq powiedziala. Ja

Pani przytocze w odpowiednim czasie protok6l, w kt6rym po prostu Pani zarzucila Prezesowi

imnie po6rednio gospodarkq rabunkowq, czy wie Pani czym to skutkuje, no to Pani jest

nie(wiadoma tego co Pani m6wi. Jako urzqdnik pa6stwowy, jest Pani urzqdnikiem

paristwowym i Pani nie zdaje sobie sprawy z tego co Pani m6wi. Ja wiem i slyszalem i mam

na to (wiadk6w i tylko moje miqkkie serce tak jak Pani przed chwilq powiedziala powoduje

to, ie w tej chwili nie zagwarantuje, czy nie pozwq Pani z pow6dztwa cywilnego' bo trzeba

byi po prostu odpowiedzialnym za siowa, za to co siq m6wi,2e sig zarzuca komu5 realizacjq

czyichi prywatnych interes6w, bardzo dziqkujq" (wypowiedi doslowna)'

Gln< z:hral PrTFw.|dnicTacv Radv Miasta radnv Rafal SobolewsKi. ,,Pani Olgo ja mam pro(bq,

2ebv nie wchodzic sobie w stowa". (wypowiedi dostowna)'
. ,,Panie

Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, skoro nie ma Pana Prezesa postaram siq wyjaSnic'

orzecie2 m6wilem wyralnie. Ja zapytalem siq Pana Prezesa, ile bqdq kosztowaty wyjazdy

slu2bowe w tvm roku, poniewa2 za poprzedniego Zarzqdu bylo 2,500 zt - wyjazdy sluibowe'

w 2016r. pan Prezes MPEC wyjeidzit za 14.625 zl., ale w 2oL7 iui nie mamy tabeli, wiQc

pytam siq, ile w 2017, czy ja m6wiq niewyrainie. A temat samochodu- wszyscy wiedza i nikt

nie wie, nie wiem, gdzie ten samoch6d, m6gi powiedziei wyrainie, co siq stalo, wiqc to jest

jedno, nie odpowiedzial kompletnie na moje pwanie. zapytalem siq Pana Prezesa, ile jest
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pieniqdzy w kasie na 2o!7 (ok np. na 30-09, poniewai myslatem, ie bqdzie wcze5niej sesja

Rady Miasta, nie ma wiqc niech bqdzie w paidzierniku 2017r. nie ma, ile jest pieniqdzy, w

2014 bylo 10 mln. zl. w kasie, w 2015 jui jest 7.300 ty6. zl., 16 nie mamy podany i 17 nie

mamy podany. Czy to jest tak ciQiko zrozumiei. Nastepne pytanie zadalem, Pan Prezydent

tei mi nie odpowiedzial, nie wiem, nie rozumie, nie styszy, moie slabe naglosnienie jest Ja

te2 go nie bardzo rozumiafem, ale staralem siq sluchai to co m6wi. Zapytalem siQ, dlaczego

wycofat 31 tyS. zl., gdzie miala byi robiona bocznica, 7 km., jedyna bocznica, kt6ra idzie do

MPEC, wydal 1000 zt., no na co to wydaf, na nic ijui nie chcq tamtego wiqcej drqiyi, bo

moie bqdzie przesfuchiwaf sobie w Internecie, pytam siq, ile kosztuje MPEC uczestnictwo w

Programie - Cieplo systemowe- czy to jest tak ciQ2ko odpowiedziei, to niech odpowie Pan

Prezes. Panie Prezydencie Pan ma nadz6r wlaicicielski i moie Pan odpowie, skoro Pan wie,

przecie2 ja wyrainie m6wig. (wypowiedi doslowna).
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,Te wszystkie pytania, kt6re padly a na

kt6re nie zostala odpowiedi udzielona ustnie majE uzyskai odpowiedi w drodze pisemnej".

(wypowiedi dosfowna).

wobec braku dalszych zgioszeri do udzialu w dyskusji Przewodnicz4cy Rady Miasta

przystqpil do gtosowania nad przyjqciem Informacji na temat dzialalnoSci Miejskiego

Przedsiqbiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.

w rezultacie dokonanego gtosowania Rada Miasta nie przyjqia Informacji na temat

dzialalno5ci Miejskiego Przedsigbiorstwa Energetyki Cieplne.i Sp. z o.o.

Ad.4
projekt uchwaly w sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego zaprzestania dziala6

powodujqcych instytucjonalne obniienie rangi miasta Wloclawek'

w imieniu wnioskodawc6w Klubu radnych Prawa i sprawiedliwo(ci wprowadzenia do

zagadnienia dokonal wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski,

informujqc, ie niepokojem napawajq pojawiajqce siq w przestrzeni publicznej plany

zarzEdu wojew6dztwa dotyczqce likwidacji wtoclawskiego wojew6dzkiego oirodka

Ruchu Drogowego, czy likwidacji Przed stawicielstwa urzgdu M a rszalkowskiego we

wloclawku. Nie ma zgody, aby niechqi do miasta wloclawek g6rowata nad racjonalnymi

przesfankami. wfoclawski woRD ma najlepszq zdawalnoii w wojew6dztwie ijest potrzebny

jako jednostka samodzielna, dlatego uzasadnione jest za16wno statystycznie
jak i ekonomicznie, by funkcjonowal jako niezale2na jednostka, a nie jako oddzial o6rodka

Ruchu Drogowego w Toruniu. wloclawek po stracie statusu wojew6dztwa jest

degradowany poprzez likwidacjq wa2nych instytucji. Dlatego sprzeciw budzq plany dalszej

degradacji. sprzeciw budzi r6wnie2 reorganizacja przedstawicielstwa Urzqdu

M arszaikowskiego, od dlu2szego czasu moina zauwaiyQ ie pomimo, ii wioctawek ma

swojego przedstawiciela w Zarzqdzie Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego to jest coraz

bardziej marginalizowany. wszelkie dzialania podyktowane prywatnymi animozjami nie moga

odbywai siq kosztem mieszka6c6w naszego miasta. A zatem nale2y wyrazii sprzeciw wobec

kole.jnych pr6b marginalizacji naszego miasta na rzecz Torunia. Potwierdzeniem tego stanu

9 radnvch przv 13 glosach przeciwnvch oraz l gfosie wstrzvmuiacvm ste.
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rzeczy jak wyja(nif radny Janusz Dqbczyriski niech bqdq uchwaly, kt6re Rada Miasta bqdzie
procedowai podczas obrad dzisiejszej ses.ji, dotyczqce radnego Rafala Sobolewskiego,

kt6remu Marszalek Wo.jew6dztwa za zgodq Rady Miasta w ramach reorganizacji
przedstawicielstwa Urzqdu M arszalkowskiego chce wypowiedziei warunki pracy w zakresie

stanowiska i miejsca jej wykonywania oraz przyklad radnego Jarostawa Chmielewskiego,

kt6rego tak2e Marszatek Wojew6dztwa chce odwolai i rozwiqza(. stosunek pracy z radnym

zatrudnionym w Wojew6dzkim Odrodku Ruchu Drogowego we Wloclawku na stanowisku

Dvrektora.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ii Komisja gl6wna podczas obrad w dniu

dzisiejszym pozvtywnie zaopiniowala przedmiotowy projekt uchwaly.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:

Glos zabrala radna Katarzvna Zarebska. ,,Panie Przewodniczqcy, Pafistwo Prezydenci,

Szanowni radni, Przedstawicielstwo Urzqdu Marszalkowskiego woiew6dztwa Kujawsko-

pomorskiego po pierwsze nie bylo odrqbnq instwucjq, po drugie nie posiadalo osobowo(cr

prawne.j. Przedstawicielstwo byto jednym z biur Urzqdu Marszalkowskiego wojew6dztwa

Kujawsko-Pomorskiego. Zmiana, kt6ra zostala wprowadzona jest zmianE wewnqtrzna,

organizacyjna w Urzqdzie, kt6ra upraszcza wewnQtrzny obieg dokument6w w Urzqdzie

wszystkie sprawy, kt6re byty zalatwiane w Urzqdzie Marszalkowskim przy ul. Bechiego 2 sq

nadal zalatwiane, wiqc bardzo proszq nie wprowadzai mieszkaric6w w blqd, dla

mieszka6c6w wloclawka 2adnych zmian nie ma. A je6li chodzi o wioclawski woRD, jestem

dzisiaj po rozmowie telefonicznej z Sekretarzem wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego i

2adnej likwidacji wlocfawskiego wojew6dzkiego o5rodka Ruchu Drogowego nie bqdzie.

Wiqc bardzo proszq wnioskodawcq, czyli Klub radnych PlS, 2eby nie wprowadzal

mieszkafc6w w blqd, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
,,Panie

przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci, wysoka Rado, ja ze zdumieniem slucham tych

argumentacji Pani radnej czy Pani jest radnQ wlocfawka czy Torunia, bo to zakrawa

troszeczkg na kpinq. Przekazujqc ten budynek, kt6rego wta5cicielem bylo miasto na

przedszkole, pamiqtam jeszcze w tamtych czasach jak mieliimy problem czy przekazai ten

budvnek dla przedstawicielstwa Urzqdu czy dla jednej z instytucji mo2na powiedzie6 o

charakterze charytatywnym to byto takie zapewnienie ze strony Urzqdu Marszalkowskiego ,

2e we Wlocfawku bqdzie to przedstawicielstwo z prawdziwego zdarzenia, gdzie bqdq

zafatwiane sprawy mieszka6c6w miasta w randze wydziaf6w, a w tej chwili to siQ ogranicza

praktycznie rzecz biorqc do biura podawczego ina to nie moiemy pozwolii. Chcialbym

powiedziei tak,2e w tej chwili polityka Platformy patrzqc poprzez ten pryzmat iprzez chgc

ukarania swoich niepokornych kierownik6w zmierza do centralizacji, natomiast Platforma

publicznie m6wi i atakuje rzqdy Pls za centralizacjq. Natomiast chcq powiedziei, ie rzady Pls

w malym stopniu powodujEc centralizacjq pewnych instytucji musialy odpowiedziei na ten

bezlad jaki byl i na to, ie jeszcze 2-3 lata temu prominentni politycy w randze ministr6w PO

m6wili, 2e pahstwo jest teoretyczne i 2eby wzmocnii to paristwo to w tej chwili, w tym

kierunku niekt6re sprawy sQ rozstrzygane. Natomiast wbrew temu co siq zarzuca Rzqdowi,
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Marszaiek Wojew6dztwa i Tarzqd Wojew6dztwa pr6buje centralizowai wladzq

samorzqdowq poprzez ograniczanie, ka2da najmniejsza p16ba spotka siq z naszym

zdecydowanym oporem. Ja siq dziwiq,2e Pani jest rzecznikiem ztei sprawy Pani Katarzyno,

dziqkujq za uwagq". (wypowiedl doslowna).
Gtos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski.,,Paistwo Wiceprezydenci, Panie PrzewodniczEcy,

chcialbym odnie5i siq do sl6w, kt6re byly tutaj wypowiedziane przez Paniq radnq KatarzynQ

Zarqbskq a dotyczqcq likwidacji wloclawskiego WORD, fakty sa takie, ie taki projekt uchwaly

w zeszlym miesiqcu byl skladany na Komisji Infrastruktury w Urzqdzie Marszalkowskim i

zostal on nastqpnie wycofany, natomiast to oznacza, 2e w zamy6le Zarzadu istniejE takie
plany, a wiqc uwaiam, 2e ze wszech miar jak najbardziej wskazany jest taki apel , 2eby takie
pomysly politvkom z Torunia nie przychodzily do glowy, ieby po raz kolejny degradowai

nasze miasto, dziqkujg". (wypowiedi dostowna),
Glos zabrat radnv Jaroslaw Hupalo. ,,Panie PrzewodniczEcy, Pafstwo Prezydenci, chcq

powiedziei, ie dyskusja nasza tutaj w tej chwili nabiera typowo politycznego wymiaru,

widzq, ie pokl6cily siq dwie strony koalicjant6w, Pafistwo bqdziecie sobie wzajemnie

zarzucali, ie to ma wptyw na spos6b funkcjonowania miasta. Ja mam apel do Klubu PiS,

2eby5cie Panstwo spowodowali w tej chwili majEc pelniQ wladzy, aby do Wtoclawka

powr6city centralne instytucje i agendy rzqdowe i inne instytucje na kt6rych dziafanie macie

Pa6stwo wplyw. Klub radnych SLD dbajqc o Wlocfawek, niejednokrotnie to udowodniliSmy

do tego apelu ido tej uchwaly nie przylqczy siq, wstrzymamy siq od glosu. Nie bqdziemy

wchodzili w sp6r miqdzy dwoma ugrupowaniami politycznymi". (wypowiedl doslowna).

Glos zabraf radnv Stanislaw Krzemieniewski.,,Panie Przewodniczqcy, Paristwo Prezydenci, ia
siq bojq, bo tu we Wloclawku jui nic nie bqdzie, wszystko wyniosQ Ja siq bojq o nasz Szpital

p-roszq Paistwa, bo jak Marszalek powie, 2e przeniesie Szpital do Torunia, to co mieszkaficy

zrobiq, co tu siQ dzie.ie. No nic nie ma proszQ Pa6stwa, coraz bardziej dotuja to nasze miasto,

dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Gfos zabrata radna Katarzvna Zarebska.,,Ja ad vocem do st6w Pana radnego Dqbczytlskiego.

Panie radny ja proponujq, 2eby Pan zapoznal siq ze strukturq organizacyjnq Urzqdu

Ma rszalkowskiego i wtedy Pan zobaczy, jak funkcjonuje Urzqd Marszalkowski przy ul.

Bechiego. To nie tylko jest biuro podawcze przy ul. Bechiego, dzigkujq".

Wobec braku zgloszei do udziaiu w dalszej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal

pod gtosowanie przyjQcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia stanowiska dotyczqcego

zaprzestania dzialari powodujEcych instytucjonalne obniienie rangi miasta Wtoctawek.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwala zostala pod.lqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zalqcznik do protokotu.

Ad.5
Projekt uchwaty w sprawie odmowy wyraienia zgody na wypowiedzenie warunk6w pracy

w zakresie stanowiska i miejsca wykonywania pracy radnemu Rady Miasta Wloclawek.
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Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaiy dokonal Wiceprzewod niczqcy Rady

Miasta radny Janusz Dqbczyriski, kt6ry poprowadzit tak2e procedowanie nad tym punktem
porzqdku obrad. Jak wyja(nit Wiceprzewodn iczEcy Rady Miasta przedmiotowa sprawa
wynika z wniosku Marszalka Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego, kt6ry zwr6cit siq do
Rady Miasta Wlocfawek o wyra2enie zgody na wypowiedzenie warunk6w pracy w zakresie

stanowiska i miejsca wykonywania pracy radnemu Rafafowi Sobolewskiemu.
Przedmiotowa sprawa zostafa skierowana pod obrady Komisji Gl6wnej - Konwentu Rady,

kt6ra zarekomendowala Radzie Miasta Wloclawek odmowq wyra2enia ww. zgody.

Szczeg6iowe uzasadnienie znajduje siq w procedowanym projekcie uchwaly. Ponadto

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta poinformowal jednocze5nie, ii Komisja gt6wna podczas

obrad w dniu dzisiejszym pozytywnie zaopiniowala przedmiotowy projekt.

Nastqpnie Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta poinformowal,2e otwiera dyskusjQ nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Wiceprzewod n iczacy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie odmowy wyra2enia zgody na

wypowiedzenie warunk6w pracy w zakresie stanowiska i miejsca wykonywania pracy

radnemu Rady Miasta Wtociawek.
W wvniku glosowania przeprowadzon ego w obecnoici 24 radnvch za podieciem uchwatv

opowiedzialo sie 16 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 7 gfosach wstrzvmuiacvch

sie. W glosowaniu udziat wzielo 23 radnvch. iedna osoba nie wziela udzialu w slosowaniu.

Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwata zostala podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu. NastQpnie oddal

dalsze prowadzenie sesji Rady Miasta Przewod n iczqcem u Rady Miasta radnemu Rafalowi

Sobolewskiemu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.5
Projekt uchwaty w sprawie odmowy wyraienia zgody na odwolanie i rozwiqzanie

stosunku pracy z radnym Rady Miasta Wloclawek.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski wyjaSnil, 2e r6wnie2 w tym przypadku

przedmiotowa sprawa wynika z wniosku Marszalka Wojew6dztwa Kujawsko-Pomorskiego,

kt6ry zwr6cit siq do Rady Miasta wloclawek o wyra2enie zgody na odwolanie i rozwiqzanie

stosunku pracy z Radnym Rady Miasta Wtoclawek Panem Jarosfawem Chmielewskim

zatrudnionym w Wojew6dzkim Oirodku Ruchu Drogowego we Wtoctawku na stanowisku

Dyrektora. Przedmiotowa sprawa zostala skierowana pod obrady Komisji Gt6wnej -
Konwentu Radv, kt6ra zarekomendowala Radzie Miasta Wloclawek odmowq wyra2enia ww.

zgody. Szczeg6lowe uzasadnienie znajduje siq w procedowanym projekcie uchwaty. Ponadto

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ii Komisja gt6wna podczas obrad w dniu

dzisiejszym pozytywnie zaopiniowaia przedmiotowy projekt.
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgtoszerl do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gtosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie odmowy wyraienia zgody na odwolanie i

rozwiqzanie stosunku pracy z radnym Rady Miasta Wiociawek.

opowiedzialo sie 18 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 5 giosach wstrzvmuiacvch

sie. W glosowaniu udziat wziefo 23 radnVch, iedna osoba nie wziela udzialu w glosowaniu.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e w rezultacie dokonanego glosowania,

uchwata zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Ad.7
Projekt uchwaty w sprawie ustalenia wykazu wydatk6w budietowych' kt6rych

niezrealizowane planowane kwoty nie wYgasajQ z koficem roku budietoweEo 2ot7.

Zagadnienie przedstawita Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta, kt6ra poinformowafa,

2e jak co roku podejmowana jest uchwala o irodkach niewygasajqcych z kohcem roku

budietowego. wydatki bud2etowe sq 5ci6le okreSlone w bud2ecie, lecz sq wydatki, kt6re

w 2017 roku nie wygasajq wraz z uplywem roku budietowego. Konieczno6i uchwalenia

Srodk6w niewygasajqcych wynika z braku moiliwojci rozliczenia zaanga2owanych wydatk6w

planowanych do realizacji w roku bie2acym. Uchwala mo2e obejmowai takie wydatki, na

kt6re zostaly podpisane umowy w trybie ustawy o zam6wieniach publicznych bqdz zostafy w

tym trvbie rozstrzygniqte przetargi. w roku bie2qcym wnioskuje siQ o kwote 23.731.913 zl.,

szczeg6lowy wykaz zadari, kt6re byty do wydatkowania w roku bie2qcym a nie zostanE

zrealizowane jest zalqczony do uchwaly i wydatki te musza zostai dokonane do dnia 30

czerwca przyszlego roku. w przypadku ich n iewykorzystan ia wydatki te przechodzq na

dochody. W zwiqzku z powy2szym w celu realizacji zaciagniqtych zobowiqzari uzasadnionym

jest podjecie powyiszej uchwalY.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta, ktora nie

wypracowala ostatecznego rozstrzygniecia na temat ww. zagadnienia, gdyi za wydaniem

pozytywnej opinii o projekcie uchwaly opowiedzialo siq 3 czlonk6w Komisji, przy 3 glosach

przeciwnych oraz 3 glosach wstrzymuiqcych siq. opiniq przedstawii Przewodniczqcy Komisji

radny Andrzej Palucki.

Nastgpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjg nad ww'

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
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Glos zabral radnv Jarosfaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, na wstqpie chciafbym podziqkowai Paristwu za poprzednie gtosowanie, bardzo

serdecznie dziqkujq. Chciatbym zadai kilka pyta6 Panu Prezydentowi w kwestii zwiqzanej z

wydatkami niewygasajqcymi, n iezrealizowa nym i, kt6re przechodzq na przyszly rok. Niepokoi

mnie to,:e tak du2e kwoty tych 6rodk6w przechodzq na kolejny rok i chciatbym, 2eby

szczeg6lowo Pan Prezydent bqdi Pani Zastepca wyjaSnila nam - Rozw6j zr6wnowa2onego

transportu zbiorowego poprzez poprawq efektywnoSci energetycznej, wdroienia technologii
niskoemisyjnej we Wtoclawku, w ramach projektu BIT- CITY ll - 1.330.000 zl. proszq o

informacjq z czego wynika te 1330 000 zf., Budowa ul. Papie2ka od ul. Zielnej do Al.

Kazimierza Wielkiego, zn6w ogromna kwota - 1 328 260 zl., - Przebudowa ul. Zachodniej

wraz z budowq kolektora deszczowego do rzeki Lubienki - 793 284 zl., - Budowa drogi
stanowiEcej alternatywne polqczenie osiedla Michelin z osiedlem Poludnie - 255 806 zl. Pan

Prezydent swego czasu wycofal siq z budowy tej alternatywnej drogi w poiaczeniu z ul.

Filtrowq i chcialbym dowiedziei sie jakie koszty w zwiqzku z tym zostaiy poniesione i czym

jest spowodowane przej(cie tych lrodk6w na kolejny rok, czy jest to spowodowane tym, ie
jakie6 prace zostaly zlecone czy jakie6 prace projektowe zostaiy zlecone, proszQ o

informacjq, 2eby6my my jako radni wiedzieli z czego to wynika. Utworzenie parku na

Slodowie oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wtoctawku - tutaj
ogromna kwota 4 850 000 zl., te2 prosze o informacjg z czego ta kwota wynika bo przecie2

pamietamy jak Pani Skarbnik wielokrotnie powtarzala, 2e to sa pewne dzialania, kt6re

zostalv zako6czone w tym roku, ale nie odebrane w zesztym, mam nadziejq, 2e nie ma takich

sytuacji w kt6rych prace bgdq jeszcze kontynuowane w 2018 roku i platno6i bqdzie r6wnie2

odbywala siq w 20L8 roku, proszq o szczeg6iowe wyjaSnienie. Budowa kompleksu

sportowego przy Szkole Podstawowej nr 23 kwota ai 637 000 zl. co za ta kwotq w te.i chwili
zostalo zrobione, w okresie miqdzysesyjnym nie zapytaiem o to Pana Prezydenta, ale

chciatbym zapytad jeieli jui jesteSmy przy SP 23, bo Pan Prezydent nam nie powiedzial o

tym, jakie dzialania zostaly podjqte w zwiEzku z PaniE Dyrektor SP 23, bo obiegla miasto

informacja, 2e Pani Dyrektor oddala siq do dyspozycji Pana Prezydenta, chcialbym

dowiedziei sie jakie dziafania zostaly przez Prezydenta podjqte, w zwiqzku z tym, ie zostalo

przez Zwiqzki Zawodowe zgloszone lamanie prawa, Kodeksu Pracy, Kodeksu Karnego przez

Paniq Dyrektor i Pan Prezydent powinien tq kwestiq wyja6nii. Czy tylko te dzialania, kt6re

zmierzafy do tego, ie z wizytE u Kuratora byla Pani Zastqpca Prezydenta, kt6ra naciskafa,

2eby przedstawiciel Zwiqzk6w Zawodowych Pan Wojciech Jaranowski nie byl obecny na

zebraniu mediacyjnym czy takie dzialania zostaty tvlko podjete, czy jeszcze inne, ieby
rozwi4zai ten problem. Wracajqc do kwestii wydatk6w niewygasajqcych

Termomodern izacja budynk6w o3wiaty na terenie miasta Wloclawek - etap lV - Zesp6l Szk6t

Budowlanych- 463 208 zl., Zagospodarowan ie terenu pomiqdzy ulicami Wiejskq -

Zbiegniewskiej - Konopnickiej ai prawie 1 mln. zl. tam w tej chwili prace na pewno trwajq,

bo jeszcze w piEtek widzialem jak prace trwaly, ale proszq powiedziee, ile zostato jui
zapiacone tych Srodk6w i z czego wynika to, ie 986 566 zl. bqdzie zaplacone w p62niejszym

terminie. Przebudowa i rozbudowa basenu O6rodka Sportu i Rekreacji przy ul Chopina 10

3 152 OOO zt. te2 ogromna kwota wydatk6w n iewygasajqcych, kt6ra przechodzi na koleiny

rok. Przebudowa hali sportowo - widowiskowej O6rodka Sportu iRekreacji przy ul. Chopina

12, slyszymy Wzeciei,2e to zadanie zostalo zakoiczone, zreszta pamietamy, 2e po terminie,
2e powinny byi naliczane kary umowne, moie Pani Prezydent by nas poinformowala, jak to
wyglqda, natomiast ogromna kwota przechodzi na kolejny rok. N astepn ie



Termomod ern izacja budynk6w uipeczno6ci publicznej na terenie miasta Wlociawek - etap
lll - budynku basenu O5rodka Sportu i Rekreacji przy ul. Chopina 10, prawie 2,5 mln. zt. wiqc
tei poprosze o informacjq jaki jest zakres rob6t, kt6ry obe.jmuje ta kwota 2,5 mln. zl.

d ziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrala Pani Maedalena Korpolak - Komorowska Zastepca Prezvdenta ds. rozwoiu i

inwestvcii. ,,Panie PrzewodniczQcy, Szanowne Panie i Panowie radni, moie odniosQ siq

najpierw por6wnawczo. Je2eli chodzi o niewygasy mamy kwotq inwestycyjnq 72 mln. zl.

Prawie 7,5 mln. zl. sq to inwestycje, kt6re bqdq realizowane z udziafem 6rodk6w unijnych. I

tak rozw6j zr6wnowaionego transportu, czyli nasza niska emisja kwota 1330 0002t. wynika

z faktu, i2 nota bene na nasz wniosek Urzqd Marszalkowski oglosil nab6r wniosk6w, takowy
wniosek zostal przez nas zto2ony jako Urzqd Miasta Wloclawek, zostal rozpatrzony
pozytywnie, z uwagi na fakt, 2e inwestycje z dofinansowaniem unijnym majE podziaf

6rodk6w czyli Srodki wlasne i Srodki zewnqtrzne itak sq zabezpieczone w budiecie,
ogloszony zostal przetarg dopiero po pozytywnej weryfikacji wniosku, a wiec w takim
terminie w kt6rym nie jest moiliwe skonsumowanie irodk6w finansowych z tego roku. W
zwiqzku z powy2szym jest rozstrzygniqcie przetargu w zwiqzku z czym Srodki mogq byi
przekazane na niewygasy. Taka sama sytuacja jest w przypadku Ogrodu na Pompce, to jest

r6wniei inwestycja z dofinansowaniem unijnym, wniosek zostal rozstrzygniQty pozytywnie

Park na Slodowie dofinansowanie z NFOS tei dopiero na koniec wrze6nia dostalismy

informacjq, poniewai dwukrotnie skladaliimy wniosek, walczyli6my o te (rodki tj. 11 mln. zl.

dofinansowania, po pozytywnvm rozstrzygniqciu dofinansowania, mogli(my ogtosii
postepowanie przetargowe. Termomodern izacja lV etap, czyli ZSB tj. r6wnie2 zioZony

wniosek w ramach naboru przez Urzqd Marszalkowski, pozytywnie oceniony wniosek, te2

oglosili5my postqpowanie przetargowe. Og6lna kwota tych inwestycji opiewa na wartosi
prawie 45 mln. zl. z czego dofinansowanie stanowi prawie 33 mln. zl. A wiqc przeniesienie

tych (rodk6w w niewygasy i skonsumowanie ich do kodca czerwca jest jak najbardziej

zasadne. Pozostale 6,5 mln. zl. to sq Srodki, kt6re bedA stanowily zaptatq w styczniu

przyszlego roku. To sE m.in. te, o kt6re Pan Przewodniczqcy Chmielewski pytal, czyli m.in.

hala sportowo-widowiskowa, sygnalizacja, budowa ul. Zachodniej, (rodki na zaplatq za

koncepcjq dokumentacji na drogq alternatywnq, poniewai jak Pa6stwo pamiqtacie zostaty

Srodki zaangazowane na dokumentacje, odstEpili6my od wykonania calo6ciowej

dokumentacji projektowo-kosztorysowej, poprzestaliSmy na koncepcji, zaanga2owana na

niewygasy jest kwota pelna umowy, natomiast w tej chwili rozliczamy inwestycjq do zaplaty,

to nie bqdzie ta kwota, kt6ra przechodzi w niewygasy, ale zaangaiowalismy peln4 kwotq'

Program okna - to te2 bgdzie zaplata, termomodern izacja lll etap, czyli tam mamy cekap to
bqdzie te2 regulacja platnoici, MOPR regulacja piatnoSci, zagospodarowa n ie terenu
pomiqdzy ul. Wie.jskq, Konopnickiej iZbiegniewskq - nie wydatkowano w tym roku (rodk6w

finansowych, umowa zostata zawarta iwyplata Srodk6w na pelnq kwotq, czyli na kwote 900

tyi. zt. do korica grudnia ma wykonawca termin zakoiczenia odbioru realizacji inwestycji

wiqc to bqdzie tei platnoii. Hala tak jak jui m6wilam wcze(niej - inwestycja jest w trakcie

odbioru ibqdzie rozliczona z wykonawcq, poniewai jest to faktura koricowa, 20% wartosci

inwestycji, a wiqc musimy w petni rozliczyi inwestycjq, ale przede wszystkim, inwestycjq

musi rozliczyi wykonawca z podwykonawcami, musimy uzyskai pelen zestaw dokument6w,
2e naleino6ci pomiqdzy wykonawcq a podwykonawcq zostaly uregulowane. Budowa

przytuliska dla kot6w, r6wniei zostaty prace zakodczone, trwajq odbiory ito bedE platnoici.

Jeieli chodzi o Przedszkole nr 32 iplac na ul. Koicielnej sE to tei (rodki zaanga2owane
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umownie, trzykrotnie robili6my postqpowanie przetargowe idopiero za trzecim razem udalo

nam siQ wylonii wykonawcQ. lco bardzo waine Szanowni Paistwo w uchwale o Srodkach

niewygasajqcych .jest r6wnie2 zakup 15 osobowego autobusu specjalnie przystosowanego

do przewozu os6b n iepefnosprawnych w tym na w6zkach inwalidzkich dla SP nr 5, a wiec tei
jak najbardziej zasadne, aby ta uchwala zostala przez Pafstwa radnych podjQta o co bardzo

serdecznie proszg, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Pani Prezydent ja mam takie pytanie, bo na

komisjach ido tej pory Paristwo przedstawiali6cie takq informacjq, ie te Srodki

niewygasajqce i tak zresztq jest w uchwale napisane, w uzasadnieniu do uchwaly, nie

wygasajE z upfywem roku budietowego w zwiqzku z brakiem mo2liwo(ci rozliczenia

zaanga2owanych wydatk6w planowanych na realizacjq w roku bieiqcym. A wiqc naleiy to
rozumiet itak Pa6stwo na komisjach odpowiadali6cie, 2e prace zostaly zakodczone bqdl
koriczq sig w tym roku, bo po prostu nie ma moiliwo6ci rozliczenia tych dzialari w tvm roku.

Natomiast po tym, co Pani tutaj powiedziafa to okazuje siq, ie niekt6re postQpowania

dopiero zostafy rozstrzygniqte a wiqc de facto to powinno byi tak,2e te irodki powinny

znaleii siq w bud2ecie na 2018 rok jako kontynuacja tych zadaf i dopiero wtedy powinny

znaleit siq w rozliczeniu za 2018 a tutaj widze, 2e staracie siq Paristwo uprawiai takq trochq

kreatywnq ksiqgowoSi, sq Srodki zapisane, nie zostafo to wykonane, ale pewne rzeczy sa

zapisane, ieby moina bylo to przypisai do roku bie2qcego czyli do roku 2OI7 a jednocze6nie

zakoriczvi prace w 2018 roku. Ciekawi mnie jak bgda wyglqdaty protokoly odbior6w
poszczeg6lnych rob6t, dzigkujq". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Panstwo Prezydenci,

Szanowni Pa6stwo, ja w zasadzie mialem nie zabierai gfosu, ale poniewa2 na komisjach jui
Pani Prezydent wyja5nila dlaczego nie wykonano przebudowy d16g wewnQtrznych,
przyjmuje to, zly tu jest zapis bo drogi wewnQtrzne wykonane zostaly natomiast tu iest
niewygasajqce 6rodki 24 200 zt. nie mogfem siq z tym pogodzii, ze taki zapis jest, ale to juz

Pana Prezydenta rola dlaczego tak pisze,2e d169 wewnqtrznych nie wykonal, a wykonal w

rzeczywisto6ci. Ale zmierzam do czego innego, niepokojqcym zjawiskiem jest przez 3 lata

Pana Prezydenta zawsze proszq ido budietu skladam interpelacje ipro6by, budowq trasy

Srednicowej tzw. przedfu2enie Kr6lowej Jadwigi letap od ul. Toruiskiej. Jui 3lata Panie

Prezydencie nie udaje siQ skompletowad dokumentacji na ten pierwszy etap, na ten rok Jest

r6wnie2 przyjete tylko na realizacjq 500 ty(. zt. W zwiqzku z tym przez caly rok nie udalo sig

te 4OO tys. zl. skonsumowat, zrobii projekt, 2eby byt, bo zadanie to bylo ujqte od poczqtku

roku i tlumaczenie, 2e nie zostalo, bo iest dzialka teren prywatny i nie dokonano wykupu jest

zlym tlumaczeniem, bo caty rok byl czas, 2e moina bylo te 380 ty6. zl. projekt miee i siQ

pochwalii teraz na 2018 i nastqpne lata, realizowad, zn6w mieszkaricy nic nie wiedzE z tego

bud2etu, co zostanie zrobione w przedlu2eniu Kr6lowej Jadwigi. Apelujq do Pana o to,
przyktadem moie byi przypominacie sobie Padstwojak byla zamkniqta Kr6lowej Jadwigi na

okres remontu, na Chopina, co siq dzialo jakie korki siq robily w mie6cie, jak waina jest ta

trasa (rednicowa dla rozwoju i uktadu komunikacyjnego miasta. PrzekonujQ Pana

Prezydenta i nadal proszQ, aby zintensyfikowai tak dzialania by naprawdq tE trasQ

irednicowq dla mieszka6c6w wreszcie ruszyi w przyszlym roku, aby przez nastepnE

kadencjq skor{czyi, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
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Wobec wyczerpania zgtoszerl do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie ustalenia wykazu wydatk6w bud2etowych,

kt6rych niezrealizowane planowane kwoty nie wygasa.jq z koricem roku bud2etowego 2OI7.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za podieciem uchwafv

opowiedzialo sie 16 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 8 gfosach wstrzvmuiacvch

sis

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie

dokonanego gtosowania uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu,

Uchwala - zaiAcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek

na 2OL7 rok wraz z autopoprawkq,

Wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska Skarbnik

Miasta informujqc m.in., 2e ostatnia uchwafa dotyczqca tegorocznego bud2etu wraz z

autopoprawkq stanowi o wzroscie dochod6w o kwotq 77O,733 zl. Autopoprawka dotyczy

ostatniej decyzji w sprawie przyznania 6rodk6w na 5wiadczenia rodzinne w tym na

iwiadczenia z tytulu Rodzina 5OO+. Poniewai decyzjq otrzymano jui po zio2eniu material6w

do Rady sporzqdzono w tej kwestii autopoprawkq. Natomiast w projekcie uchwaly

zmieniajqcej bud2et zawarto zmniejszenie dotacji wynikajqcych gl6wnie z pomocy

spolecznej. Jest to decyzja Wojewody na zmniejszenie dotacji dla dom6w pomocy

spolecznej, rezygnuje siq z dw6ch projekt6w dotyczqcych pomocy rodzinie w zwiazku z tym,

i2 do projektu skierowanego dla os6b bezrobotnych zaanga2owanych w aktywizacje

zawodowq nie znalazly siq osoby chqtne do uczestnictwa w tym programie. A zatem MOPR

zrezygnowal z tych projekt6w. Natomiast jeden projekt, na kt6ry pozyskano Srodki

przesunieto do realizacji w roku 2018. Zwiqkszenie przychod6w nastEpifo w zwiqzku ze

zwiqkszeniem dotacji na projekt Trampolina oraz z refundacjq z UrzQdu Pracy wydatk6w na

organizacjq prac spotecznie uiytecznych. Zostata przekazana dodatkowa subwencja

oiwiatowa, z cze}o 35.600 zl. dotyczyfo doposa2enia pomieszczei w szkolach

rozpoczynaj4cych szkolenie zawodowe i 182.288 zl. jako zwrot 6rodk6w wypfaconych

nauczycielom w formie odpraw. w tej samej wysokosci wzrastajE wydatki bud2etowe. Jedna

zmiana dotyczy dochod6w bieiqcych - MZUKID proponuje, aby z wydatk6w bieiqcych
przeznaczyi irodki na wydatki majqtkowe zwiqzane z zakupem samochodu ciqiarowego z

urzEdzeniem odbierajacym sygnaly geodezyjne, GPS zwi4zane z pomiarami przv budowie i

modernizacji d169.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly w przedmiotowej sprawie wraz z autopoprawkE rozpatrzyla orcz

negatywnie zaopiniowata Komisja Budzetu, Rozwoju i Promocji Miasta. Opiniq przedstawil

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Pafstwo Prezydenci, Szanowni Paistwo, chciatbym zadai podobne pytanie
jak zadalem na posiedzeniu Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta a dotyczEce tego,2e
zaniepokoila mnie sytuacja taka, 2e zdejmujemy z bud2etu blisko 1,5 mln. zl. na projekt,

kt6ry mial byi realizowany przez MOPR, m6wila o tym Pani Skarbnik i uzasadniata to, ie nie

byfo naboru, rzecz dotyczy tego, 2e mial to byi projekt wsp6lny, gdzie kooperowali by

urzqdnicy, ale r6wnie2 i osoby bezrobotne. To pytanie zadajq w takim oto kontekScie, ie
przecie2 we Wloctawku ta stopa bezrobocia w por6wnaniu do stopy w calym kraju jest

bardzo wysoka, bo w kraju jest na poziome 6,6%, natomiast w naszym miescie 14% iczy
rzeczywiScie nie moina byfo znaleii izaktywizowai os6b bezrobotnych, kt6re wziqly by

udzial w tym projekcie, bo tak to jest trochQ 2enujqca sprawa dla mnie, dziqkujq "

(wypowiedi doslowna).

Po wyczerpaniu zgtoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwatq w sprawie uchwalenia budzetu

miasta Wtoclawek na 2017 rok wraz z autopoprawkq.

wraz z autopoprawka opowiedzialo sie 12 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 11 glosach

wstrzvmuiacvm sie.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowai, 2e uchwafa zostala

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej na lata 2017-2028 wraz z autopoprawkq.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta, kt6ra
poinformowala, ie Wieloletnia Prognoza Finansowa w zaproponowanym brzmieniu jest

konsekwencjq podjqtej przez Radq Miasta uchwaiy zmieniajqcej budiet na 2071 tok.

Uchwata zawiera tak2e autopoprawkq uwzglqdniajEca wysoko5i dochod6w i wydatkow

zwiqzanych z decyzjq Wojewody o przyznaniu dotacji na 6wiadczenia pomocy rodzinie. W

zwiqzku z tym, 2e ma to wplyw na prognozq wieloletniq zostaio ujqte r6wnie2 w
auropoprawce.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla Komisja Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta, kt6ra nie

wypracowala rozstrzygajqcej opinii do projektu uchwaly wraz z autopoprawkq. Za

udzieleniem pozytywnej opinii opowiedzialo siq 3 czlonk6w Komisji, przy 3 glosach



przeciwnych oraz 3 glosach wstrzymujEcych siQ. Opinie przedstawil PrzewodniczEcy Komisji

radny Andrzej Palucki.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, 2e otwiera dyskus.iq nad ww.
zagadnieniem.
Wobec braku zgtoszeri do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2077 -2028 wraz z autopoprawka.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego w obecnoici 24 radnvch za podieciem uchwafv

opowiedzialo sie 12 radnvch przv l glosie przeciwnvm oraz 11 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e uchwala uzyskafa

wymaganE wiqkszoji i zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 10

Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w osobowych stalych

komisji Rady Miasta.

Wprowadzenia do projektu uchwafy dokonal PrzewodniczEcy Rady Miasta kt6ry
poinformowai, 2e zgodnie z art. 27 ust. 1 ustawy o samorz4dzie gminnym do kompetencji

Rady Miasta naleiy powolywanie komisji stalych oraz ustalanie ich sklad6w osobowych.

Przedmiotowy projekt uchwaly jest realizaciq wniosku zlo2onego przez Radnq Olgq Krut-

Horonziak, kt6ra zrezygnowala z pracy w Komisji Zdrowia, Rodziny i Opieki Spoleczne.j,

wyraiajqc jednoczeSnie akces do pracy w Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony

Srodowiska. Majqc powy2sze na uwadze Pan Przewodniczqcy zwr6cil siq do Rady Miasta o
podjqcie uchwaly w proponowanym brzmieniu.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta
Przedlo2ony projekt uchwaly rozpatrzyta oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku

Prawnego i Publicznego. Opinie w tej sprawie zaprezentowala Radzie Miasta

Przewodniczaca Komisii radna Mariola Gawlowska.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszerl do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia sklad6w

osobowych stalych komisji Rady Miasta.
W wvniku glosowania przeprowadzoneqo w obecnoici 23 radnvch za podieciem uchwalv

opowiedzialo sie 21 radnvch przv 2 glosach przeciwnvch oraz braku gfos6w wstrzvmuiacvch

s re.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwata zostafa

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

34



Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 11

Projekt uchwaty zmieniajaca uchwalq w sprawie wysoko5ci oraz szczeg6lowych warunk6w
itrybu przyznawania i zwrotu zasilku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie,

szczeg6fowych warunk6w przyznawania i odplatnoSci za uslugi opiekuficze i

specjalistyczne uslugi opiekuicze, z wylqczeniem specjalistycznych uslug opiekufczych dla

os6b z zaburzeniami psychiatrycznymi, szczeg6lowych warunk6w czqiciowego lub

calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania wraz z autopoprawkE.

wprowadzenia do przedmiotowego zagadnienia dokonal Pan Piotr Grudziriski Dyrektor

Miejskiego oSrodka Pomocy Rodzinie informujqc, ie zasady realizacji zada6 wfasnych z

zakresu pomocy spolecznej przez Miejski o6rodek Pomocy Rodzinie we wloclawku zostaly

okre6lone w uchwale Nr XVll/231/11 Rady Miasta wioctawek z dnia 27 grudnia 2011- r. w

sprawie wysokosci oraz szczeg6lowych warunk6w i trybu przyznawania i zwrotu zasilku

celowego na ekonomiczne usamod zielnien ie, szczeg6lowych warunk6w przyznawania i

odplatno6ci za uslugi opiekuricze i specjalistyczne uslugi opiekuricze, z wyiqczeniem

specjalistycznych uslug opiekuriczych dla os6b z zaburzeniami psychicznymi, szczeg6lowych

warunk6w czq6ciowego lub calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania. w
Zalqczniku Nr 2 przywolanej uchwaly zostala okreglona wysokoSi oplaty za jednA godzinq

ustug opiekuriczych oraz specjalistycznych uslug opiekuriczych. Cena jednej godziny uslug

ustalana jest w wyniku otwartego konkursu ofert i wyboru najkorzystniejszej oferty' Stawka

obowiazuje na czas trwania umowy o realizacjq zadania z zakresu pomocy spofecznej Do

wprowadzenia oplaty w wysoko6ci odpowiadajqcej aktualnej cenie jednej godziny uslug

wymagana jest stosowna uchwata Rady Miasta. zmiany w tym zakresie dokonywane byfy

Uchwafq Nr XXIX/232/2012 z dnia 27 grudnia 2oL2 r. i Uchwalq Nr lll/74/2oL4 z dnia 29

grudnia 2014 r oraz Uchwatq Nr XXVII/158/2016 z dnia 28 grudnia 2016 r. ze wzglqdu na

powyiej wskazane uwarunkowania, w zwiqzku z faktem, 2e od 1 stycznia 2018 r'

obowiqzywat bqdq nowe umowy na realizacjq zadania polegajQcego na organizowaniu i

Swiadczeniu uslug opiekuriczych dla os6b potrzebujqcych w miejscu zamieszkania na terenie

miasta wloclawek, naleiy dokonai zmiany oplaty za jednq godzinq uslug opiekuriczych.

Autopoprawka dotyczy zmian w 51pkt.5 lit ,,a" i ,,b" w kt6rych wysoko(i oplaty za 1

godzinq uslug opieku6czych oraz specjalistycznych uslug opiekuriczych wynosi 18 zl'

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyfa oraz jednomyilnie pozytywnie zaopiniowala

Komisja Zdrowia, Rodziny i opieki spotecznej. opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly zmieniajqca uchwalq w sprawie wysokosci oraz

szczeg6fowych warunk6w itrybu przyznawania izwrotu zasilku celowego na ekonomiczne
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usa modzieln ien ie, szczeg6lowych warunk6w przyznawania i odpfatno6ci za uslugi
opiekuricze i specjalistyczne uslugi opieku6cze, z wylqczeniem specjalistycznych uslug
opiekuriczych dla os6b z zaburzeniami psych iatrycznymi, szczeg6towych warunkdw
czqsciowego lub calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania wraz z autopoprawkq.
W wvniku giosowania przeprowadzonego w obecnoSci 20 radnvch za podieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie przeprowad zon ego gfosowanta

Rada Miasta podjqla ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 12

Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przystqpienie do realizacji projektu pn.

,,Wlocfawek - miasto aktywnych rodzic6w" w ramach Regionalnego Programu

Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2ol4 - 2020, os
priorytetowa 8 Aktywni na rynku pracy, Dzialanie 8.4 Godzenie iycia zawodowego i

rodzinnego, Poddzialanie 8.4.1 Wsparcie zatrudnienia os6b pelniqcych funkcje

opiekuficze.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Pan Piotr Grudziriski Dyrektor Miejskiego OSrodka

Pomocy Rodzinie, kt6ry poinformowal, 2e Projekt pn. ,,Wioctawek - miasto aktywnych

rodzic6w" zioionv w ramach konkursu nr RP KP.08.04.01-12.00-04-096/17 uzyskaf

dofinansowanie ze Srodk6w Europejskiego Funduszu Spolecznego w ramach Regionalnego

Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020.

Projekt ,,Wloclawek - miasto aktywnych rodzic6w" realizowany bqdzie w okresie l marca

2018 r. - 30 kwietnia 2O19 r., i jest skierowany do kobiet w wieku aktywno6ci zawodowej,
powracajqcych na rynek pracy po urlopie macierzyriskim lub rodzicielskim (pracujqce,

opiekujqce siq dzieimi do lat 3, bqdqce wtrakcie przerwy zwiqzanej z urodzeniem lub

wychowywaniem dziecka iprzebywajqcych na urlopie macierzyriskim lub rodzicielskim) lub

wytqczonych z rynku pracy w zwiqzku ze sprawowaniem opieki nad dzieimi do lat 3

(pozostajace bez pracy, w tym osoby przebywajqce na urlopie wychowawczym). Zr6dtem

finansowania pro.iektu, sa 6rodki Europejskiego Funduszu Spotecznego w ramach

Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Ku.iawsko - Pomorskiego na lata 2014

- 2020. Kwota dofinansowania projektu w latach 2078 - 2OI9 wyniesie 244 799,98 zl, co

stanowi 85% jego calkowitej wartoici, a finansowy wklad wfasny Gminy Miasto Wtocfawek

w latach 2018 - 2019 wyniesie 43 200,00 zl, co stanowi 15% calkowitej wartoSci projektu.

Projekt bqdzie realizowany przez Gminq Miasto Wloclawek - Miejski Odrodek Pomocy

Rodzinie we Wloclawku w partnerstwie ze Stowarzyszeniem Inicjatyw Spofeczno -

Ekonomicznych "SUKCES" we Wfoctawku na podstawie zawartej umowy o partnerstwo,

gdzie Gmina Miasto Wloclawek - Miejski 06rodek Pomocy Rodzinie bqdzie pelnil funkcjQ

Partnera wiodqcego. Gl6wnym celem projektu jest wspieranie aktywizacji os6b

opiekujqcych siq dzieimi w wieku do lat 3 w powrocie na rynek pracy poprzez finansowanie

opieki nad dzieimi oraz dzialania aktywizacyjne, w tym szkoleniowe, wspomagajace proces
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powrotu na rynek pracy. Ze 6rodk6w wlasnych zostanie sfinansowana czqid koszt6w opieki
dzieci do lat 3 w 2tobku.

Opinia Komisii Staiei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaty rozpatrzyla oraz jednomy(lnie pozytywnie zaopiniowata

Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta Przewodniczacy Komisji radny Tomasz Nagala.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'
zasadnieniem.

Wobec braku zgloszeh do udziatu w dyskus.li Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod

gfosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wyra2enia zgody na przystqpienie do

realizacji projektu pn. ,,Wfociawek - miasto aktywnych rodzic6w" w ramach Regionalnego

Programu operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, 06
priorytetowa 8 Aktywni na rynku pracy, Dziatanie 8.4 Godzenie 2ycia zawodowego i

rodzinnego, Poddzialanie 8.4.1Wsparcie zatrudnienia os6b pelniqcych funkcje opieku6cze.

W wvniku glosowania przeorowadzoneso z udziatem 22 radnvch za oodieciem uchwalv

radni o0owiedzieli sie iednomvilnie, glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.
W rezultacie przeprowadzonego glosowania uchwala zostata podjqta przez Rade Miasta.

Uchwafa - stanowi za'lqcznik do protokolu.

Ad. 13

Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na przystqpienie do realizacji projektu pn:

,,Wdroienie usprawniefi organizacyjnych w Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we
Wloclawku" w ramach ll Osi priorytetowej Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy'

gospodarki iedukacji, Dzialanie 2.5 Skuteczna pomoc spoleczna, Programu Operacyjnego

wiedza Edukacja rozw6j na lata 2014-2020.

Wprowadzenia do projektu uchwafy dokonal Pan Piotr Bielicki Dyrektor Wydziafu Polityki

Spolecznej i Zdrowia Publicznego, informujqc, ie Projekt pn. ,,Wdrozenie usprawnieri

organizacyjnych w Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we Wloclawku" uzyskaf

dofinansowanie ze 6rodk6w EFS w ramach konkursu Nr POWR.O2.05.00-1P.03-00-012/17

ogloszonego w ramach ll Osi priorytetowei Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy,

gospodarki iedukacji, Dzialanie 2.5. Skuteczna pomoc spofeczna, Programu Operacyjnego

Wiedza Edukacja Rozw6j na lata 2014-202o. Zrodlem finansowania projektu, o kt6rym

mowa w ust. 1sa drodki Europejskiego Funduszu Spolecznego w ramach Programu

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozw6j na lata 2014-2020. Kwota dofinansowania projektu

w latach 2Ot8 - 2Ot9 wyniesie 421.500,00 zt, co stanowi 100% jego caikowitej wartoici.
Projekt nie wymaga wktadu wlasnego Gminy Miasto Wloclawek. Projekt ,,Wdro2enie
usprawniei organizacylnych w Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we Wloclawku",
realizowany bqdzie w okresie 01 luty 2018 r. - 31 styczeri 2019 r. Gt6wnym celem projektu
jest wdroienie usprawnied organizacyjnych polegajqcych na oddzieleniu pracy

ad ministracyjnej od iwiadczenia pracy socjalnej oraz uslug w Miejskim 06rodku Pomocy
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Rodzinie we Wloctawku do dnia 31.01.2019 r., poprzez objqcie procesem reorga n izacyjnvm

4 Osiedlowych Sekc.ji Pomocy Spolecznej we Wfoclawku.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomydlnie pozytywnie zaopiniowafa

Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spotecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem,

Wobec braku zgloszed do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie wyra2enia zgody na przystapienie do

realizacji projektu pn:,,Wdro2enie usprawnieri organizacyjnych w Miejskim 06rodku Pomocy

Rodzinie we Wloclawku" w ramach ll Osi priorytetowej Efektywne polityki publiczne dla

rynku pracy, gospodarki i edukacji, Dzialanie 2.5 Skuteczna pomoc spoteczna, Programu

Operacyjnego Wiedza Edukacja rozw6j na lata 2014-2020.

stwierd zono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostafa

podjqta przez RadQ Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 14

Projekt uchwaly w sprawie przyjqcia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu pn.

,,Wlocfawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu OperacyjneSo Wojew6dztwa

Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, c)5 priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,

Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddziafanie-10.2,3 Ksztalcenie

zawodowe, w ramach konkursu Nr RPKP,10.02'03'-12.00-04-091/17'

Zagadnienie przedstawita Pani Agnieszka Biatopiotrowicz Dyrektor wydzialu Edukacji

informujqc, 2e Zgodnie z Regulaminem konkursu Nr RPKP.10.02 03.-IZ OO-04'09I/17 ,

ogtoszonym przez Urzqd Marszalkowski wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego w Toruniu,

warunkiem niezbqdnym do podpisania umowy o dofinansowanie projektu ,,Wloclawek

zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko -

Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 10 Innowacyina Edukacja, Dzialanie 10.2.

Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie - 10.2.3 Ksztatcenie zawodowe jest podjecie

przez Radq Miasta uchwafy o przyjqciu wniosku o dofinansowanie ww. projektu do realizacji.

Pro.iekt ma na celu dostosowanie ksztaicenia zawodowego do potrzeb rynku pracy, tym

samym zwiqkszenie szans na zatrudnienie uczni6w szk6l zawodowych poprzez praktyki

zawodowe oraz kursy kwalifikacyjne koriczqce siQ certyfikatem zewnqtrznym, wsparcie

nauczycieli ksztalcenia zawodowego ukierunkowane na podniesienie kompetencji lub

kwalifikacji (zawodowych i dydaktycznych). Warto(i projektu wynosi 4.558'465'42 zt'



wysokoji dofinansowania to kwota 3.874.495,42 zl, pozostale irodki tj. 683.970 zl stanowiq

wktad wlasny niepieniq2ny - uiyczenie sal. Projekt realizowany bqdzie w latach 2018 - 2019.

W zwiqzku z trwajacym procesem przygotowania zadania do realizac.ii, przyjqcie

wnioskowanej uchwaly jest w pelni uzasadnione.

Opinia Komisii Stafei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji.

Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka

Chmielewska.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww'

zagadnieniem.

Wobec braku zgloszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie przyjqcia do realizacji wniosku o

dofinansowanie projektu pn. ,,Wloclawek zawodowo" w ramach Regionalnego Programu

Operacyjnego Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020' Oi priorytetowa

L0 Innowacvjna Edukacja, Dziaianie 10.2. Ksztatcenie o96lne izawodowe, Poddzialanie-

10.2.3 Ksztalcenie zawodowe, w ramach konkursu Nr RPKP.10.02.0f .-lZ 0O-04-O9I/17.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie przeprowadzonego gfosowania

uchwala zostala podjQta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokofu.

Ad. 15

Projekt uchwaty w sprawie nadania nazwy ulicy we Wloclawku'

Wprowadzenia do zagadnienia dokonala Pani Aleksandra Kuliriska Kierownik Referatu

Kultury i Promocji , kt6ra wyja6nila, 2e Rada Miasta uchwalq Nr XXXlll/106/20]-7 z dnia 28

sierpnia 2017 roku w sprawie nadania nazw ulicom i placom publicznym uchyliia uchwalg Nr

76/XXX/2OO5 roku w sprawie nadania nazw ulicom i placom publicznym z dnia 7 marca 2005

roku, kt6ra nadawala nazwq ulicy 20 Stycznia dla ciqgu komunikacyjnego zlokalizowanego w

obszarze 5r6dmiejskiego centrum uslugowo-mieszkan iowego, w centralnej czqjci Placu

Wolnoici, fqczqcego siq z ul. Kili6skiego. Propozycja nadania nazwy ulicy,,0916d Saski",

nienazwanej obecnie ulicy usytuowanej w obszarze Sr6dmieicia na odcinku od ulicy Plac

wolno6ci do ulicy Plac wolno6ci w rejonie dr6g publicznych ulicy wojska Polskiego i

Kiliriskiego zwiqzana jest z historiE naszego miasta o czym (wiadczy poni2sza informacja
przygotowana przez kierownika Archiwum Pahstwowego w Toruniu, Oddzial we wfoclawku.

Pod koniec lat 30 XIX w. wtadze miasta zdecydowaly o uregulowaniu terenu obecnego Placu

Wolnoici. Wytyczono nowy plac dla handlu pod nazwq Nowy Rynek, natomiast w czesci

poludniowej zaplanowano stworzenie nowego ogrodu spacerowego. Ogr6d Spacerowy we

stwierdzono.



Wloclawku budowano w latach 1841-1845. Ogr6d powstal w punkcie, w kt6rym ,,schodzily
siQ trzy trakty: brzeski, kruszyrlski i kowalski", byl ogrodzony. W roku 1864 obiekt
funkcjonowal pod nazwq Ogr6d Spacerowy, nastqpnie przed 1914 rokiem zmieniono nazwq

na Ogr6d Saski. Ogr6d Saski istnial do 1925 r. W tym roku ostatecznie rozebrano
wloclawskq cerkiew prawoslawnq, kt6ra istniala od 1906 r. w p6lnocnej czq5ci obecnego
Placu Wolnoici. W 1925 r. podjqto decyzjq o nowym urzqdzeniu tego terenu. Postanowiono,
2e z dzialki po rozebranej cerkwi oraz z Ogrodu Saskiego stworzony zostanie og6lny skwer z

planem docelowego pobudowania w jego centralnym punkcie teatru miejskiego. W 1925 r.

nowemu skwerowi, na podstawie uchwaty Rady Miasta Wloclawka z dnia 74 wrze6nia tego
roku, nadano nazwq Plac Wolno(ci. Tym samym nazwa Ogr6d Saski przestata obowiqzywai.
Nazwa ,,Ogr6d Saski" dla obecnie nienazwanej ulicy zwiqzana jest z historiE tego miejsca i

zostala zaproponowana przez Zesp6l do spraw nazewnictwa ulic, plac6w publicznych i

innych obiekt6w. Ponadto pod.jqcie Uchwaly nie wywoluje iadnych koszt6w, mieszkaricy

miasta nie bqdq naraieni na wymianq dowod6w osobistych i innych dokument6w oraz

zmiane zameldowania.

Ooinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaty rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Kultury i

Sportu. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny

Da riusz Jaworski.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabra.l Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,chciatbym tutaj wyrazic

sw6j osobisty poglqd, wydaje mi siq, ie przyznawanie nazwy temu odcinkowi czy tej czQici

miasta mija siq z celem. Wydaje mi siq, ie caloii powinna tworzyi Plac Wolno5ci a

nadawanie imienia temu wqskiemu kawalkowi ulicy jest takim sztucznym tworem i tak jak w

potocznej iwiadomodci ta ulica jest ulicq bezimiennq tak moglaby pozostai, ale pozostaje to
pod rozwagq Paristwa rannych". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrala radna Olga Krut-Horonziak.,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo, na

sw6.j wtasny uiytek jak i sqdzg poiytek dla mieszkaric6w miasta przeprowadzifam takE

prywatna autobusowq kwerendq historycznE i nie bylo ani jedne.i osoby, kt6ra by nie tylko,

2e bylaby pozytywnie nastawiona za takq nazwq, ale u2ywajqc najlagodniej m6wiqc, 2e

giupota to byfy gl6wne oceny takiej propozycji. Biorqc pod uwagq fakt, ie to jest

rzeczywi(cie trudno nazwad z calq definicjq ulicy, przejazd, kt6ry zostal wykonany w latach

6O-tych, ciqgle nam sprawia klopot, ale nazwanie go Ogrodem Saskim jest jui nad

wyobrainiq nawet nad historiq. Biorqc pod uwagq wla(nie te fakty historyczne to powiem

Paristwu, 2e moina by bylo np. przyjqi chociai wcale nie jestem za tym, Ogr6d Spacerowy.

Ogr6d Saski nazwa funkcjonowala 11 lat, Ogr6d Spacerowy siedemdziesiqt pare lat,

natomiast blisko 100 lat Plac Wolnoici. Proszq zwa2yi do jakiej historii, do jakiego przedzialu

i jakich wydarzeri my siq odwolujemy, nie m6wii jui w og6le co to jest Ogr6d Saski, jakie to
jest zalo2enie ogrodowe, podrqczniki do ogrod6w bardzo dobrze opisujE tego typu
przyklady. Natomiast tutai jest naprawdq, Himalaje nad wyobraini, nie tylko dla takiego

przejazdu. Je2eli jest problem z przystankiem to 2aden to jest problem Nazwai przystanek
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Plac Wolnoici, wlaSnie tam, gdzie kilka autobus6w sie zatrzymuje i koniec kropka, to nie ma

najmniejszego sensu. R6wnie dobrze moina byloby jeszcze pod taki fragment podciqgnqi,

tam, gdzie jest post6j taks6wek, tam tez jest taki przejazd, jeszcze bardziej chyba

uiytkowany prywatnie inikt nie wpadl na pomysi. Byla historia z nazwq tej ulicy, zostala

zniesiona teraz inie ma iadnej potrzeby, ieby naduiywai argument6w historycznych o

takiej randze jak nazwa Ogr6d Saski dla czegoi co jest dla mieszkafc6w w og6le z niczym siq

to nie kojarzy i iadna edukac.ja nie pomoie w zrozumieniu tej nazwy, dziqkujq". (wypowiedi

dostowna).
Glos zabrala Pani Aleksandra Kuliriska Kierownik Referatu Kulturv i Promocii. ,,Szanowni
Paristwo z tego, co mi wiadomo jest to droga gminna w zwiqzku z tym o wypowiedl
poprosilabym Paniq Sekretarz czy droga gminna mo2e miei nazwq, czy musi miei nazwq czy

tei nie musi miei nazwy nadanej. Poprosilabym tutaj o wsparcie Pania Sekretarz, bo ta

droga jest drog4 gminnq a nie drogq wewnetrznq i nazwa musi byi, bo to wynika z

okre6lonych innych przepis6w". (wypowied2 dosiowna).

Wobec braku innych zgfoszerl do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie nadania nazwy ulicy we Wloclawku.
W wvniku glosowania przeprowadzonego w obecnoSci 22 radnvch za podieciem uchwafv

opowiedzialo sie 4 radnvch przv 15 gfosach przeciwnvch oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego glosowania

Rada Miasta nie podjqla ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

O slos poprosil radnv Stanislaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, ja

chcialem zapytad czy tam nie ma,iakiegoS terminu, do kt6rego jeste5my zobowiqzani nadat

czy podjqi uchwaiq w sprawie nazwy, bo w przeciwnym wypadku zostaniemy uszczqSliwieni

decyzja Wojewody i dlatego, jeieli to bylby termin do korica tego roku to ja bym

proponowal, aby5my w przerwie siq naradzili i zaproponowali. Dla mnie najbardziej

n iekontrowersyjna nazwE jest ul. Plac Wolno6ci". (wypowiedi dosfowna).

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Myilq,2e na nastepnym Konwencie mo2emy siq

tym zajqi jeszcze dodatkowo, jeieli bqdziemy potrzebowali". (wypowiedi dostowna).

Ad. 16
Projekt uchwafy w sprawie wysoko6ci oplat za uslugi komunalne'

Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwaty dokonala Pani Sylwia Wojciechowska

Dyrektor Wydziatu Gospodarki Miejskiej Informujq, 2e do Prezydenta Miasta wplynqi

wniosek Zarzqdu Przedsiqbiorstwa Gospodarki Komunalnej ,,Saniko" sp6lka z o.o. dotyczqcy

wprowadzenia nowych stawek oplat za przyjmowanie odpad6w komunalnych do

Regionalnego Zakladu Utylizacji Odpad6w Komunalnych w Machnaczu w zwiqzku z

planowanq podwy2kq oplat za umieszczanie na sktadowisku odpad6w ogfoszonq w

RozporzEdzeniu Rady Ministr6w z dnia 6 marca 2077 r. zmieniajqcym rozporzadzenie w

sprawie oplat za korzystanie ze 6rodowiska. Oplaty za korzystanie ze 6rodowiska, w tvm za

umieszczanie odpad6w na skfadowisku ustala siq wedlug stawek obowiqzujqcych w okresie,

w kt6rym korzystanie ze Srodowiska mialo miejsce i wnosi siq je w zale2no6ci od klasyfikacji

odpadu oraz stawki dla danego rodzaju odpadu. Kalkulacja ceny za przyjqcie l tonv
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zmieszanych odpad6w komunalnych do RZUOK w Machnaczu, sporzqdzana jest w oparciu o
bezpo5rednie koszty przetwarzania odpad6w w zakladzie takie jak amortyzacja Srodk6w

trwaiych, zu2ycie material6w, zapotrzebowanie na media, usfugi serwisowe, podatki,

wynagrodzenia iinne, zamkniqcia irekultywacji skladowiska oraz prowadzenia monitoringu
zgodnie z ustawE o odpadach, koszty skladowania odpad6w resztkowych, wg. stawek

wynikajqcych z Rozporzqdzenia z dnia 06 marca 2OL7r. oraz koszty rekultywacji skladowiska,

doliczane do odpad6w deponowanych na skladowisku. W zwiqzku ze wzrostem od 1

stycznia 2018 roku koszt6w skladowania niesegregowa nych (zmieszanych) odpad6w
komunalnych oraz odpad6w resztkowych powstajEcych w wyniku segregacji zmieszanych

odpad6w komunalnych ze stawki 24,15 zt w roku 2017 do stawki 140,00 zt dla odpad6w
resztkowych o kodzie 190599 i ze stawki 74,26 zl, w roku 2017 do stawki 140,00 zl. w roku

2018 dla odpad6w resztkowych o kodzie 191212, oszacowano wzrost cen za przyjmowanie

zmieszanych odpad6w komunalnych do RZUOK o 20% tj. ze stawki netto 224,00 zl do

27O,O0 zt. Wzrost stawek za skladowanie odpad6w dotyczy tak2e wszystkich pozostalych

odpad6w, innych ni2 komunalne, kt6re Sp6lka mo2e przyjmowai do RZUOK w Machnaczu.

W przypadku odpad6w bezpodrednio deponowanych na skladowisku, cena za przyjqcie tych

odpad6w uwzglqdnia koszt zagospoda rowan ia w wysoko6ci 190,00 zl plus stawka za

skladowanie danego odpadu, wynikaj4ca z Rozporzqdzenia z dnia 6 marca 2017 r. Wykaz

nowych stawek za przyjqcie poszczeg6lnych rodzaj6w odpad6w do RZUOK w Machnaczu
przedstawia zalqcznik nr 1do niniejszej uchwaly.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisia

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie

Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horozniak.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral radnv Andrzei Palucki. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, mamy

5wiadomo6i,2e proponowana uchwala wynika gl6wnie z akt6w normatywnych wyiszego

rzqdu natomiast wydaje mi siq, ie trochq zabraklo nam informacji na ile przektada siq sama

ustawa ijak siq rozklada na poszczeg6lne elementy skladowe tego wykazu. Tm bardziej, 2e

w projekcie uchwaly jako zalqcznik sq wymienione wszystkie te odpady, kt6rych kody sq

wpisane w umowe sp6lki, a wiQc i martwe, i2ywe aktualnie. Natomiast czy zachowano

proporcje cenowe uwzglqdniajAc ten aspekt,2e wiqkszosi z nich nie bqdzie wykonywana

przynajmniej przez diugi czas. Ja na Komisji podkreSlilem taki element w postaci wapna

defekacyjnego czy wysfodk6w, w tym rejonie nie ma cukrowni, wiqc obydwa te elementy

nie wystepuja inie podejrzewam, ieby ktod w najbliiszym czasie cukrowniq wybudowat.

Natomiast jest jeszcze jeden element, kt6ry nale2aloby przedstawii na dzisiejszych obradach

a mianowicie jaki wplyw dla obywateli bgdzie miala ta podwy2ka, ja wiem, tu padaly

deklaracje, ie w tym roku nie podniesiemy oplat dla ludno(ci itd. Natomiast w Prognozie

Wieloletniej na lata 2018-2028 jest zapis - waloryzacja oplat za gospodarkq odpadami. W

zwiqzku z tym w bli2szej lub dalszej przestrzeni to bedzie musialo nastqpii. Jaki Pafstwo
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widzicie przelicznik, jaki prognostyk co do zmiany tych cen, prosiibym o informacjQ na ten

temat". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Przewodniczacy, Pa6stwo Prezydenci, Szanowni

Pahstwo, ja mam pytanie do Prezesa Saniko, jak te podwy2ki, kt6re sq tutaj zaproponowane

wptynq na jednego czlowiek, mieszkaica Wloclawka, kt6ry bqdzie musial w p6iniejszym

czasie, niestety w konsekwencji placii wiqcej za wyw6z Smieci, dziqkujq". (wypowiedi

doslowna).
Glos zabrala radna Olsa Krut-Horonziak. ,,ProszQ Paristwa ja chcialam siQ kr6ciutko tylko

zapytai, poniewai caly czas drqZq sprawq tej tajemniczej sp6fki, poniewai w jej sktad

wchodzi Saniko i MPEC. MPEC nam siq w spos6b oczywisty ko.iarzy ze spalaniem, m in.

moina przeciei spalai i odpady komunalne. A w zwiqzku z tym mam pytanie czy.iest
jakakolwiek styczno6d z dziatalnoici te.i sp6tki o kt6re.i Pan Prezydent no niestety po raz

kolejny ina poprzedniej sesji pwany nie chce zabrai glosu z tE uchwalQ, kt6rE dzisiaj tutaj
procedujemy, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).

,,Panie

Przewodniczqcy, Wysoka Rado, procedowana dzi( uchwata dotyczy tzw. oplaty na bramie,

nie dotyczy tylko i wytqcznie mieszkaic6w Wtoclawka, ale te2 mieszkaric6w regionu, kt6rzy

sq obsiugiwani przez regionalnq instalacjq u n ieszkod liwia nia odpad6w. zostaliSmy zmuszeni

przez rozporzqdzenia iakty prawne wyiszego rzqdu do skalkulowania tej oplaty. Na tQ

chwilq nie ma to iadnego wplywu na Srodki, kt6re bqdq pobierane od mieszka6c6w

Wloclawka, tyle mogq w tym momencie powiedziei. Te odpady, kt6re sq przyjmowane,

kt6re sq zawarte w cenniku to nie tyko odpady, kt6re sq przyjmowane od mieszkaric6w, ale

tak2e od firm. Je(li znaczEco, skokowo rosnq opiaty Srodowiskowe, niestety instalacja, aby

mogla byi utrzvmana musi w ten spos6b byi wspierana poprzez zmianq oplat na bramie.

Je(fi tego nie uczynimy to za chwilq moie siQ okazat, 2e jako Wloclawek, jako wladciciel

bqdziemy musieli sami ponosii koszty utrzymania tej instalacji, dzigku.i9". (wypowiedi

dosiowna).
Gtos zabrat radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo, kiedy

omawiali6my dzialalno6i PGK Saniko zapytatem siq i prosilem Pana Prezesa o uwzglqdnienie

odpad6w z ogr6dk6w dzialkowych chodzilo o trawq, liicie. Natomiast z tego co czytam to
jeszcze zamiast pomniejszyi czy tei wyjsi z promocjq to Pan Prezes tutaj zaserwowal -
odpadowa masa 106linna 190 zl. za tonq, jest to bardzo duio i czy jest mo2liwoSi, ieby dla

ogr6dk6w dzialkowych tylko, to nawet byl postulat wszystkich ogrod6w, 2eby te liScie i

skoszona trawq przyjqi za inna cenQ, czy .ia dobrze rozumujq, jeSli 1le to proszq mnie

poprawii i proszQ to uwzglqdnid, bo jest to bardzo du2a kwota, to jest nie do przyjqcia".

(wypowiedi doslowna).
,,Panie

Przewodniczqcy, Wysoka Rado, oczywi6cie moiemy robi6 wszystko dla wszystkich za darmo.

Jesteimv dla mieszkaric6w Wlocfawka i przede wszystkim musimy myslei o ich dobrostanie i

finansowym i kaidym innym. Natomiast niestety, ale Rzqd iAgencje Rzqdowe przy.imujq

optaty za to, co robimy z tymi odpadami. W zwiqzku z tym nie moiemy sobie pozwolii na to,

2eby calkowicie za darmo przyjmowai w instalacji te odpady, chodby byly nawet zielone.

Dobrym rozwiazaniem bytoby kompostowanie tych odpad6w, bo jest tei takie rozwiqzanie,

2e nie trzeba ich skladowaf, nie moina ich spalai, bo spalanie w chwili obecnej

spowodowaloby podniesie poziomu pyl6w w atmosferze i mielibysmy klopoty ze smogiem.

Ja my6lq, 2e jakie5 wsp6lne akcje edukacyjne i rozwiqzania dotyczace biokompostowan ia jak
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najbardziej. Ale niestety tego typu oplaty, jeili ju2 odpady wjadq na wysypisko niestety to
jest kosztowne, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).

Gfos zabraf Przewodniczacv Radv Miasta. ,,Ja tylko chciafem powiedziei, ie miqdzy za darmo

a 190 zf. jeszcze jest jaka5 przestrzeri io to pewnie radnemu Mazierskiemu chodzito".
(wypowied2 dostowna).
Gios zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, kilka

miesiqcy temu, 2e6my zdecydowali, ie gospodarzem Regionalnego Zaktadu Utylizacji

Odpad6w Komunalnych bqdzie Sp6lka miejska Saniko. Stosownie do decyzji

podejmowanych w aktach wyiszego rzqdu sq podane te maksymalne oplaty isq one

zdecydowanie wyisze nii opiaty dzisiaj obowiqzujqce. A wiqc Sp6lka musi robii wszystko

.iako sp6lka handlowa by na tej operacji nie ponosii strat. Mogliby5my zastanawiae sie

kosztem wydatk6w biei4cych, kosztem naszego budietu by chronii naszych mieszkafic6w,

ale proszq zwalyl 2e ten regionalny zaklad z nazwy regionalny obstuguje i przyjmuje opady

komunalne z naszego ponad 100 ty5. miasta, z calego powiatu wlocfawskiego tj ponad 90

ty(., z powiatu radziejowskiego tj. ok. 60 ty5. i z gminy Bqdkowo powiatu aleksandrowskiego

tj. ok. 10 ty6. A wiqc dbajqc o finanse i z uwagi na to, ie te uslugi sq 6wiadczone tak2e i dla

innych samorzqd6w, kt6re przewa2ajq w iloici mieszkaric6w musimy byi racjonalni i

ekonomicznie my6lqc o bud2ecie tej Sp6lki". (wypowiedi dostowna).

Po wyczerpaniu zgtoszeri do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie wysoko6ci oplat za uslugi komunalne.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 25 radnvch za przvieciem uchwalv

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie przeprowad zonego gfosowania

Radq Miasta podjqla ww. uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - stanowi zalqcznik do protokofu

Ad, 17

Projekt uchwaly w sprawie okreSlenia wzor6w formularzy i deklaracji podatkowych.

wprowadzenia do zagadnienia dokonata Pani Janina Radzikowska skarbnik Miasta

informujqc, 2e przedlo2ony projekt uchwaly jest uchwala technicznq, w zwiqzku z tym, ze

ulegly zmianie przepisy, kt6re spowodowaly,2e weszty nowe podstawy do opodatkowania
podatku od nieruchomo6ci, rolnego i leinego, weszly r6wniei w iycie nowe zwolnienia

oodatkowe zachodzi koniecznoSi dostosowania druk6w deklaracji i informacji o

nieruchomoSci do aktualnie obowiqzujqcych przepis6w. W zwiqzku z powyzszym niezbqdne

jest podjQcie przedstawionej uchwaly.

Opinia Komisii Stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie przedstawifa Radzie

Miasta PrzewodniczEca Komis.ii radna Olga Krut-Horonziak.
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NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

Wobec braku zglosze6 do udzialu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaiy w sprawie okre6lenia wzor6w formularzy i deklaracji
podatkowych.

opowiedziato sie 24 radnvch, przv braku glos6w orzeciwnvch oraz l qtosie wstrzvmuiacvm

s ie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie przeprowad zonego gfosowania

uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwaia - zafqcznik do protokolu.

Po zakoriczeniu procedowania nad ww. punktem porzqdku obrad Przewodniczqcy Rady

Miasta oglosil 7 minutowe przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesyjnych

Wznowienie obrad po przerwie

Ad. 18

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok.

Projekt Bud'etu Miasta wloclawek przedstawil Radzie Miasta Prezydent Miasta dr Marek

Wojtkowski informujqc, ie przedkladany proiekt bud2etu na 2018 t. wraz z autopoprawkq
jest ostatnim budietem uchwalonym przez Radq obecnej kadencji. Jednak2e bqdzie mial

znaczacy wplyw na ksztattowanie siq wskainika o kt6rym mowa w art' 243 ustawy o

finansach publicznych, a tym samym na moiliwo6ci rozwojowe miasta w przyszlych latach

budietowych. Przy jego opracowaniu oparto siQ na prognozach makroekonom icznych,

informacji o wysokoSci subwencji i udzial6w w podatkach dochodowych os6b fizycznych i

prawnych oraz dotacji na zadania wlasne, zlecone irzqdowe' Prognozuje siq dochody na

poziomie prawie 631 mln zl. Dochody bie2qce 592 mln i dochody majatkowe prawie 39 mln.

Dotacje na zadania wlasne 17 mln. Dotacje na zadania zlecone 81 mln. Dotacje na zadania

rzqdowe 12 mln. W ramach dochod6w biezqcych uwzglqdniono prognozowane dochocly

przedsiqwziqi realizowanych w ramach Program6w operacyjnych wojew6dztwa. Realizacja

czqSci z nich bqdzie uzaleiniona od wysoko5ci przyznanych dotacji. Podstawowym

dochodem bqdq dochody podatkowe oraz subwencje. Prognozuje siq, ie wplywy z r6inych

tytul6w podatkowych realizowanych zar6wno przez Urzqd Miasta, jak i przez UrzEd

Skarbowy na rzecz jednostki samorzqdu terytorialnego wyniosq 153 mln zl oraz 10I mln zl z

tvtulu udziafu podatku dochodowym os6b fizycznych iprawnych realizowanych przez Skarb
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Paristwa. W tej wielkoici prognozowano zwiqkszenie dochod6w z tytulu zmiany stawek
podatkowych. Poniewa2 Wysoka Rada podjela decyzjq o niepodwyiszaniu stawek konieczne

bqdzie skorygowanie przyjqtych wielkoSci. NastQpi to po analizie I kwartatu oraz po

otrzvmaniu ostatecznych kwot na zadania wlasne oraz subwencji, kt6re wstQpnie ustalono

na poziomie 161 mln zl a prowadzony monitoring wptyw6w pozwoli ocenii o wysokoici
korekty. Subwencja o(wiatowa wstepnie wynosi 145 mln tj.: zaledwie o 5% wy2ej ni2 w

2017 pomimo wprowadzenia reformy systemu o6wiaty, planowanych podwy2ek oraz zmian
wymiaru pracy nauczycieli i pedagog6w, zmiany te bqd4 generowai wy2sze koszty ni2

planowana zwiqkszona subwencja o6wiatowa. W ramach dochod6w wlasnych 3 %

dochod6w bie2qcych og6lem stanowiq dochody z tytulu gospodarki gruntami i

n ieruchomoiciam i. Z tytulu najmu lokali zasobu gminnego planuje siQ uzyskai ok. 15 mln zl,

tj. na poziomie 68 % wydatk6w na utrzymanie zasobu, kt6re wyniosq prawie 22 ml zl. Z
tytuiu transportu zbiorowego planuje sig wplyw do bud2etu 7 mln zl., tj. na poziomie 31 %

wydatk6w przeznaczonych na ten cel. W ramach zada6 wlasnych z zakresu pomocy

spolecznej i rodzinnej prognozowany jest doch6d w wysoko6ci 22 mln zl, w tym z dotacji 18

mln zl t.j.: 3,6 % dochod6w bieiqcych bud2etu. Wyodrqbnia siq nowy dzial dotyczEcy

wsparcia rodziny, realizowany gl6wnie jako zadanie zlecone, na kt6re otrzymamy dotacjq w

wysoko5ci 78 mln zl, kwota ta bqdzie zwiqkszana w ciEgu roku w miarq potrzeb. Dochody

majqtkowe zaplanowano wiqksze o 17 mln, wynika to z planowania uzyskiwania dochod6w
zwiEzanych z rozpoczqciem realizacji projekt6w unijnych. Jak poinformowal Prezydent

Miasta dr Marek Wojtkowski wydatki og6tem zaplanowano w kwocie 658 mln zl, tj.3 %

wigksze nii na koniec wrze3nia 2O17 r. o 10 mln wzrosnq wydatki bieiqce, a wydatki
majqtkowe zwiqkszq siQ w stosunku do wrzeinia bieiqcego roku o 8,3 mln iwyniosq 86 mln

z tego zadania kontynuowane i projekty unijne zaangaiujq 74 mln zt. Wydatki na zadania

bie2qce ojwiaty iedukacji zaplanowano w wysoko6ci prawie 222 mln zl, angaiujqc 39 %
wydatk6w bieiqcych bud2etu tj. o 18 mln wigcej ni2 plan roku 2017. Wydatki na zadania

objete subwencjQ wynoszq 184 mln zt, tj. 130 % subwencji odwiatowej, oznacza to
dofinansowanie tych zadari ze Srodk6w wtasnych budietu w wysokoSci prawie 40 mln zf. Na

wynagrodzenia wraz z pochodnymi zabezpieczono 160 mln zl, uwzglqdniajqc wzrost placy

minimalnej oraz wzrost pfac w tym pracownik6w administracji i obslugi ponadto

zarezerwowano kwotq na zwiqkszenie funduszu wynagrodzei wraz z pochodnymi rezerwa

ta bedzie uruchomiona w miarq potrzeb. Na dotacjq dla plac6wek prowadzonych przez inne

podmioty zaplanowano 28 mln zt. Na zadania z zakresu pomocy rodziny ipolityki spolecznej
przeznacza siq kwotq prawie 159 mln zl, z tego na wsparcie rodziny 98. mln zl., prawie 28 %

wydatk6w bie2qcych budietu. Ponad 5,7 % wydatk6w bie2qcych na zadania wfasne

przeznaczone bqdzie na zapewnienie funkcjonowania lokalnego transportu zbiorowego oraz

dr6g, w tym na remonty iutrzymanie dr6g prawie 8,5 mln zl. Czynione bqdq starania o

pozyskanie dodatkowych 6rodk6w na remont dr6g z bud2etu paistwa. Na gospodarkq

komunalnq iochronq 6rodowiska przewidujemy przeznaczyt prawie 31 mln zl., z tego 16 mln

zl na wydatki zwiazane z gospodarkq odpadami. Prawie 4 mln zl przeznaczone bqdzie na

oSwietlenie ulic i park6w. Dalsze 12,5 mln zl przewiduje sie przeznaczyi na dziatania w

zakresie kultury fizycznej, z tego 1,5 ty( zl na dotacjq dla stowarzyszei i klub6w sportowych
realizujqcych zadania w zakresie sportu i kultury fizycznej szeroko pojetej. Na instytucje
kultury przewiduje siq 8,5 mln zf na dzialalnoii bie2qcq prawie 359 tyi. uwzglqdniajqc

konieczno(i wzrostu wynagrodzeri dotac.ii celowych w tym na poprawQ infrastruktury tych

instytucji. Na wydatki majqtkowe przewiduje siq kwotq 86 mln zl z tego 74 mln to
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zobowiEzania wynikajace z podpisanych um6w w tym w ramach projekt6w unijnych: Nowe

zadania na kwotq niecalq 12 mln zl z tego bud2et obywatelski organizuje kwotq 2,1 mln zl

oraz pozostaie zadania na kwotq 10 mln zt.

Dotvczv to:
- budowy chodnik6w, parking6w i d16g wewnqtrznych
- budowy przy ul. Zytniej wraz z infrastrukturE
- modernizacji budynk6w komunalnych
- utwardzenia alejek ibudowa o6wietlenia na cmentarzu komunalnym
- przebudowy instalacji elektrycznej w SP 20
- programu okna idachy dla plac6wek
- wykonania oswietlenia awaryjnego w DPS ul. Dobrzyflska
- modernizacji ogrzewania w MOW ischronisku dla zwierzqt
- zagospoda rowan ia dzialki przy ul. Papie2ka 475
- dotacji celowej dla,,Browaru B"

- na system sygnalizacji p. poi
- wykupu nieruchomoSci z roinym przeznaczeniem
- zakupu Srodk6w trwalych dla MZUKiD
- sprzgtu ratowniczo - gainiczego dla Straiy Po2arnej

- samochodu specja listycznego dla Stra2y Miejskiej
- zakupu sprzetu dla przedszkoli, stol6wki szkoly oraz jadtodajni
- zakupu sprzetu komputerowego
W przedto2onym projekcie dokonano autopoprawki zmieniajqc nazwQ iopis zadania

polegajqcego na zakupie samochodu wraz z wyposaieniem do badania jako6ci powietrza dla

Straiy Miejskiej w celu skutecznoici kontroli niepoiqdanych zachowai odno5nie paliwa

spalanego w paleniskach domowych. Na stusznq uwage wniesionq przez Radnych w czasie

prac komisji, wykreSlono sugerowana markq pojazdu. Odnoszqc siQ teraz do Komisji

Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta, kt6ra w swojej opinii nie udzielila poparcia

przedfo2onemu projektowi budietu, jednoczesnie ujqla wniosek o wprowadzenie 5 zadah

inwestycyjnych. Jeieli chodzi o budowQ drogi wewnqtrznej do budynk6w Dziewiiska 11C i

13 A oraz przebudowq drogi wewnqtrznej do budynku Dziewiriska 11jak r6wnie2 wniesionq

budowq chodnika w ulicy Mazowieckiej chcg zauwa2YC ie w bud2ecie na realizacje budowy

d169 wewnqtrznych i chodnik6w zaplanowano odpowiednio 500 ty6. zf i 300 tys.zf. Jakie

konkretnie odcinki ulic bqdq realizowane my6lq, 2e zadecydujemy wsp6lnie na Komisji

Gospodarki Miejskiej, poniewa2 wniosk6w o konkretne ulice jest tak du2o, 2e

z zaplanowanych kwot nie jesteSmy w stanie ich wszystkich zrealizowai. leieli chodzi o

budowq oiwietlenia chodnika do budynku Dziewiriska 9b, to pragnq zauwaiyt,2e projekt

budietu nie przewiduje zadania,,oiwietlenie ulic" wprowadzenie tego zadania wiqzaloby siq

z rezygnacji Srodk6w planowanych na inne zadanie. Na marginesie tego wniosku chcq

zauwa2y(.,2e wedlug mojej wiedzy nie posiadamy dokumentacji. Oddzielnym tematem jest,

wniosek o przeznaczenie kwoty 50 ty. zl. na zakup wodnej karetki poSotowia dla Wodnego

Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego. Naleiy przypomniei generalna zasade gospodarki

Srodkami publicznymi j.s.t wolno tylko to na co pozwalajq przepisy. Wodne Ochotnicze

Pogotowie Ratunkowe jako stowarzyszenie naleiy do sektora niepublicznego moie wiqc

otrzymai 6rodki z jednostki samorzqdu terytorialnego na zasadach 5ci5le okreSlonych w
przepisach - ustawy o finansach publicznych oraz przepis6w szczeg6lowych ustawy o
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dzialalno6ci po2ytku publicznego i wolontariacie. Wniosek o tej treSci nie mo2e byi
zrealizowany.
Koriczqc swojq wypowiedi Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski stwierdzit, 2e

zaproponowany projekt bud2etu jest optymalny przy tych warunkach ekonomicznych.

Przyjqte warto6ci dochod6w iwydatk6w choi budzq uzasadniony niepok6j RIO to pozwalajq

utrzymanie wfaiciwych relacji wskalnik6w, o kt6rych mowa w art.243 ustawy o finansach
publicznych. Wobec powyiszego Prezydent Miasta zwr6cil siq do Rady Miasta o przyjqcie

projektu budietu miasta Wlocfawek na 2018 rok wraz z autopoprawkq oraz Wieloletniej

Prognozy Finansowej na lata 2018 - 2028.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal,2e zgodnie z Uchwalq

XLv /19312070 Rady Miasta Wlociawek z dnia 30 sierpnia 2010 roku w sprawie trybu prac

nad projektem uchwaly bud2etowej elementem proceduralnym przy rozpatrywaniu
projektu budietu jest odczytanie opinii Regionalnej lzby Obrachunkowej w sprawie projektu

uchwaly budietowej miasta Wloctawek na 2018 rok.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta odczytaf Uchwaiq Nr 15/P/2017 Skladu

Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2017

roku w sprawie wyraienia opinii o projekcie uchwaty budzetowej Miasta wfoclawek na 2018

rok w kt6rej postanowiono zaopiniowai pozytywnie wraz z uwagE RIO projekt uchwafy

bud2etowej Miasta Wfociawek na 2018 rok.

Uchwala Nr 75/P/2OI1 Skladu Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w

Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2017 roku stanowi zalqcznik do protokofu.

Nastqpnie Przewodnicz4cy Rady Miasta odczytal Uchwalq Nr 74/DPr/2Ot7 Sktadu

Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2017

roku w sprawie wyra2enia opinii o mo2liwosci sfinansowania deficytu przedstawionego w

projekcie uchwaly budzetowej Miasta Wloclawek na 2018 rok.

Uchwala Nr I4/DPr/2O77 Skladu Orzekajqcego Nr 7 Regionalnej lzby obrachunkowej w

Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2017 stanowi zalqcznik do protokotu.

Jak wyja6nil Przewodniczqcy Rady Miasta kolejnym etapem prac nad bud2etem Miasta

Wloclawek .jest odczytanie opinii Komisji wla5ciwiej ds. budietu w zwiEzku z tym

Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do Przewodn iczqcego tej Komisji o odczytanie

ooinii.

opiniq Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji Miasta przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Pafucki, kt6ry poinformowat, 2e po dokonaniu analizy

przedloionego projektu bud2etu na rok 2018 czlonkowie Komisji udzielili negatywnej opinii

do projektu uchwaty w sprawie uchwalenia bud2etu miasta wlociawek na 2018 rok. za

udzieleniem powyiszej opinii opowiedzialo siq 5 cztonk6w Komisji przy 4 glosach

przeciwnych oraz l glosie wstrzymujacym siq. Jednocze6nie Komisja wniosla 5 wniosk6w do

Prezydenta Miasta o uwzglqdnienie w bud2ecie miasta proponowanych zmian. Poniewai

Prezydent Miasta w swoim wystapieniu odni6sl sie do tych wniosk6w Przewodniczqcy
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Komisji wyjadnil, ie nie bqdzie ponownie prezentowal tych wniosk6w,
wyrainie wyartykuiowane.

gdy2 byiy one bardzo

Nastqpnie zgodnie z procedurq przedstawione zostaly opinie pozostalych Komisji stafych

Radv M iasta.

Opinie Komisii Statvch Radv Miasta:
Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wtoctawek na 2018 rok rozpatrzyta

oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Rewizyjna. Opinig w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta Przewodniczqcy Komisji radny J62ef Mazierski.

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia budietu miasta Wfoclawek na 2018 rok rozpatrzyla

oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska. Opinie w

tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Olga Krut-Horonziak.

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok rozpatrzyla

oraz pozwywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku Prawnego i Publicznego OpiniQ w tej

sprawie przedstawifa Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawtowska.

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok rozpatrzyla

oraz negatywnie zaopiniowaia Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej. OpiniQ w tej
sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala, kt6ry

r6wniei odczwal wnioski do bud2etu zaproponowane przez cztonk6w Komis.ii.

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok rozpatrzyla

oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Edukacji. opiniq w tej sprawie przedstawila Radzie

Miasta Przewodniczaca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na 2018 rok rozpatrzyla

oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Kultury i Sportu. Opiniq w tej sprawie przedstawil

Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Nastqpnie PrzewodniczEcy Rady Miasta poinformowal, ie otwiera dyskusjq nad

zagadnieniem dotyczqcym projektu bud2etu miasta Wloclawek na 2018 rok.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, stajemy dziS przed wa2nym dokumentem, dokumentem, kt6ry ma nakreSlif naszq

przyszto5i, przyszlodi miasta na 2018 rok. Projekt bud2etu, kt6ry jest przedkladany

rokrocznie przez Prezydenta zawiera w sobie wszelkie przychody oraz wydatki, kt6re

zwiqzane sq z dzialalnolciq miasta. Dochody 630 mln. zl., wydatki 650 mln. zf., deficyt jak co

roku planowany, w tym roku na 27 mln. zl. Jak wiemy Pan Prezydent przedklada nam

projekty budiet6w na kolejne lata za kt6re nie do korica chce brai odpowiedzialnodi, bo

zazwyczaj m6wi, ie sq to projekty mieszkafic6w, radnych, a nie jego autorskie i te bud2ety

zazwyczaj koriczq siq nadwy2kami finansowymi, a wiec to r6wnie2 oznacza, 2e sq blqdy w

planowaniu, albo niewydatkowane sE te 6rodki. Ale na czym innym chcialbym siq skupii,
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chcialbym sie skupii na kwestiach zwiqzanych z wydatkami majEtkowymi, czyli z tzw.
inwestycjami, bo to musi byi stymulatorem dla naszego miasta, to musi pokazywai w jakim

miejscu jesteimy iile jeszcze potrzebuiemy do tego, ieby nadgonif wiQksze miasta w
wo.jew6dztwie Ku jawsko-Pomorskim. Ta przepasd jest ogromna miqdzy du2ymi miastami w
naszym wojew6dztwie. Ale Proszq Paistwa tym bardziej dziwi fakt, ie na tak niskim
poziomie mamy wydatki majqtkowe - 86 mln. zl. Pamiqtamy tegoroczny budiet, kt6ry
opiewal na kwotg 73 mln. zl., jeieli chodzi o kwestie zwiqzanq z wydatkami majqtkowymi.
Ale nie to Drodzy Paristwo byloby dramatem, dramatem jest to, 2e dzisiaj wydatki

ma.jqtkowe to 86 mln. zl., ale 74.209 ty6. zt. to sE kontynuowane zadania, a wiQc proszq

zobaczyi w stosunku do planu jaki byl a plan przypomnQ 73 mln. zl. to tych Srodk6w z

kontynuowanych zadari jest wiqcej ni2 w zeszfym roku, a to oznacza,2e na nowe inwestycje
jest w tej chwili przewidziane 11.790 tys. zt. przy mie(cie, kt6re ma 600 mln. zl, budiet, 658

mln. zf. Takie wydatkowanie irodk6w to cofanie siq w rozwoju, a nie rozw6j naszego miasta.

Dziwnym trafem Proszq Padstwa ten bud2et jest taki tajemniczy, wiele tabelek, kt6re mamy

zapisane kryjq pod sobE byi moie jakiei skrywane tajemnice przez Prezydenta, PaniE

Skarbnik, ale jak rozmawiam z radnymi Rady Miasta Wloclawek to wiele rzeczy nie jestesmy

w stanie sami dowiedziei siq na temat tego bud2etu nie pytajqc. PamiQtamy spotkania Pana

Prezydenta z mieszkadcami miasta, na kt6rych to spotkaniach padaly 162nego rodzaju
propozycje dotyczqce inwestycji, dotyczqce rozwoju miasta, ico z tego, 11.790 tys. zl. to
tylko nowe inwestycje, brak jest zadari prorozwojowych. Proszq Pa6stwa, gdyby nie to, ie na

przyszly rok planowane jest dziqki rzqdom Prawa i Sprawiedliwo6ci w kraju wybudowanie

400 mieszkari z Programu Mieszkanie + to nawet ten sztandarowy program Pana Prezydenta

nie bytby realizowany. Bo co z tego,2e powolali5my nowq sp6lkq, co z tego, 2e wydatkuiemy

Srodki na jej funkcjonowanie jak p6ki co 3 lata minqty, nic w tej materii siq nie wydarzyto.

Platforma Obvwatelska m6wi duio na temat, czy m6wila, jak rzqdzila w kraju na temat
rozwoju miast metropolitalnych, rozwoju miast wigkszych, male byty spychane na margines,

ale jak patrzq na to, co robi Prezydent Miasta z PO to powiem tak, Srednie miasta sA

spychane na margines, a wspierane sq miasta typu Brzeii Kujawski w kt6rym budujq siq

nowe inwestycje, w kt6rej Strefa roinie, a wloctawska Strefa tak jak byta tak jest nie bardzo

u2ytkowana. Szanowni Paistwo, gdyby nie wsparcie ze strony Programu 500+ ponad 40

mln. zf. te wskainiki, kt6re sA w tym budiecie r6wnie2 bytyby du2o mniejsze, wskainiki

dotyczQce odpisu z PIT-u, CIT-u bo te (rodki wydatkowane sq tutaj, ludzie wydajq tutaj te
6rodki a dziqki temu mamy r6wniei wiqksze wpfywy do bud2etu, proszQ zobaczyi to nie jest

tylko opinia jednego ktoS powie Jarosfawa Chmielewskiego, kt6ry lle ocenia ten bud2et, ale

tylko jedna Stala Komisja Rady Miasta pozytywnie siq wypowiedziala na temat tego budietu,
kt6ry zostal przedtoiony przez Prezydenta Miasta Wloclawek, po 3 latach funkcjonowania.

Wlaiciwie mo2na byioby powiedziei,2e po tych 3 latach funkcjonowania czym moie sie

pochwalii Pan Prezydent, nie m6wmy tutaj o rzadzeniu a raczej o ad min istrowaniu, bo

rokrocznie .iest 600 mln. 21. po stronie wydatk6w. Szanowni Pafistwo mozemy

zaobserwowai przedluZane terminy na pewne inwestycje kt6re sq, nienaliczanie kar,

drastyczny wzrost koszt6w zwiqzanych z wykonaniem tych2e inwestycji, natomiast nie

widzimy tego, co powinno stymulowai nas do rozwoju. Dlatego niestety muszq przyznai, ie
nie cieszy mnie to oczywi6cie, ale bud2et, kt6ry zostat przygotowany przez Prezydenta

Miasta Wfoctawek nie jest budietem rozwojowym. Szanowni Padstwo chcialbym zwr6cii
uwage na jeszcze jednq kwestiq - konsultacje o kt6rych Pan Prezydent tak du2o m6wi.

Zloiyli5my 53 propozycje do tego bud2etu, z tego 2 propozycje w Budiecie Obywatelskim siQ
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znalazly i2 propozycje bezpo6rednio w budiecie - z 53 propozycji, a chciatbym jeszcze

przekazai Paristwu informacjq dotyczqcq tego i z innymi Klubami r6wnie2 tak samo bylo, jak

Pan Prezydent konsultowal kwestiq budietu na 2018 rok. Zgodnie z procedur4 nale2y zloiyi
ten pro.jekt bud2etu do dnia 15 listopada. Ot6i spotkanie nasze w sprawie tego, co w tym

budiecie ma siq znale2i, a wla6ciwie co jui siQ znalazto odbyto siq 29 listopada, a wiqc o
jakich konsultacjach my m6wimy. O konsultacjach to du2o wta5nie Pan Prezydent m6wi w
mediach, przed spotkaniami, natomiast z tych konsultacji nic nie wynika, albo one nic nie

wnosza, bo po tym naszym spotkaniu tei 2adne propozycje nie zostaly uwzglqdnione. Klub

radnych PIS bqdzie zglaszai poprawki do tego bud2etu, pozwolicie Padstwo, ie te poprawki

zostanq przedstawione przez poszczeg6lnych radnych z poszczeg6lnych Okrqg6w, dziqkujq'"
(wypowiedi dostowna).
Glos zabrala radna Ewa Szczepadska. ,,Panie Przewodniczqcy, Pafistwo Prezydenci, Wysoka

Rado, Drodzy Go6cie, m6j przedm6wca nie powiedziaf niczego innego czego bym siQ

spodziewai nie mogla, zawsze niezadowolony, bardzo proszq Panie Wiceprzewod n iczqcy o

powage sytuacji, zawsze niezadowolony, krytykujacy, co prawda nie m6wiEcy w szczeg6lach,

m6wiqcy tylko i wyl4cznie, 2e niewydatkowane 6rodki - jakie nie wiadomo, ie wydatki

majEtkowe, 2e male. No ja Panu powiem tylko jedno Panie radny, 2e ludzie widzq

rozwi.jajqce sie miasto isq z tego miasta bardzo zadowoleni, mo2e zbyt malo rozmawia Pan z

mieszkaricami, mo2e zbyt mato siq Pan z nimi spotyka, moie zbyt malo Pan konsultacji

przeprowadza, moie zbyt malo jest Pan dla nich dostqpny, bo ja jestem dostqpna i mam

zupelnie inny oglqd na tE sprawQ. WracajEc do naszego bud2etu, potrzeby naszego miasta sq

du2e, wrqcz ogromne, sq one w r62nych dziedzinach i wszystkie sq one jednakowo wazne.

Czy bylaby to kultura czy bylaby to edukac.ja, czy byfaby to infrastruktura, budownictwo,

remonty. Nale2y jednak dokonywai tak selektywnych zapis6w w przedsiqwziqciach w

zakresie gospodarowania mieniem publicznym, aby one byly realne, naleiy wybi6rczo

potraktowai te zadania, kt6re sq priorytetowe i zako6czyi te, kt6re sE jui rozpoczQte.

OczywiScie miaf Pan racjq, nie wszystkie zadania znalazty siq, zadania, kt6re byfy

proponowane do bud2etu na rok 2018 inie kryje tego, nie znalazly siq w zapisie

budietowym na rok 2018, ale to wiadomo z normalnej przyczynyr kt6rE powinni wszyscy

zrozumiei, a mianowicie z braku wvstarczajacych Srodk6w na ich zrealizowanie, co nie

znaczv, ie w trakcie roku 20L8 sam Pan wie, bo jest Pan radnym jui kolejna kadencjq, Rada

pode.jmuje projekty uchwaty, kt6re zmieniajq uchwalq w sprawie uchwalania budietu.

Budzet w proponowanej formie tak jak powiedzial Pan Prezydent jest budietem

optymalnym, jest budietem, ktory mo2na zmieniai, kt6ry mo2na dostosowywat, co nie

znaczy, ie ma on byi oprawiony w sztywne ramy. Je6li Paistwo zamierzacie skladai
jakiekolwiek poprawki izgloszenia, czyli ponosicie od powiedzialno(i za to, ie ten budiet

bqdzie w takiej a nie innej formie. Je6li chodzi o odniesienie siq Pana do oczywiScie nie

omieszkal Pan tego zrobii do polityki na poziomie krajowym, chwalenie siq sztandarowym

Programem 5OO- to ja Panu odpowiem tylko jedno, no wfaSnie dziwi mnie to, 2e tak w cafej

Polsce jest takie niskie bezrobocie a w naszym mieScie Wfoclawku jest takie wysokie. ProszQ

zapytai, zobaczy(, ile os6b podejmuje pracQ, a wrqcz bym powiedziata tak - ile os6b

niechqtnie podchodzi do tego, aby podejmowai pracq, aby jakikolwiek wysitek podjqi, 2eby

tE pracq wykonai, wigc ja bym tutaj sobie tak nie do koica odpowiadala i nie bardzo bym

siq chelpila z tym Programem, z politykq Prawa i Sprawied liwo6ci, kt6ra jest taka

prorozwojowa. Co do wsparcia z Rzqdu no to szczeg6lnie widai na naszym podw6rku,

szczeg6lnie w zakresie stu2by zdrowia. Je6li na dzisiejsze.i sesji Rady Miasta podejmowali6my
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takE rozmowq o zanieczyszczaniu irodowiska to jeszcze powiem tylko jedno, 2e pamiQtacie

Padstwo, 2e my jako cala Rada skladaliSmy do Pana Ministra Radziwitla pismo, wlaSciwie

stanowisko w sprawie, aby wzmocnil Srodki finansowe na dzialania profilaktyczne chor6b

nowotworowych ukladu oddechowego- jakq otrzymaliSmy odpowiedi, 2e nie ma pieniqdzy i

tak wlaSnie na tym dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Jarosfaw Hupalo. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pafstwo Prezydenci,

koledzy radne i radni chcq powiedziei, 2e stanowisko Klubu radnych SLD jest jednoznaczne,

mySmy te oczekiwania i dzialania zwiqzane z konstrukcjq budietu na rok 2018 podjqli ju2 w

stvczniu zawiEzujqc porozumienie z Panem Prezydentem, gdzie nakre5liliSmy w

kilkudziesiqciu punktach to, co dla Wloclawka powinno byi zrobione i rozioiylismy te
dzialania na okres trwania kadencji, ten okres jest to przyszly rok. W obecnych spotkaniach i

konsultacjach utwierdziliSmy siq, ie w tym bud2ecie a wlaiciwie wyegzekwowalismy to, 2eby

w tym bud2ecie znalazly siq te zadania. Najwa2niejszym jest rozw6j budownictwa
mieszkaniowego,2aluje bardzo, ale wcze5niej przez okres trwania koalicji Pana Prezvdenta z

Klubem PIS-u nie pojawil siQ projekt mieszkanie + we Wloclawku, nie bylo konkretnych

dziala6, nie byto konkretnych pieniqdzy na co wszyscy te2 czekali6my. JeSli Rzqd realizuje

takie zadanie ifinansuje go ze 6rodk6w centralnych, chqtnie by6my tu na Radzie wspierali

Paristwa w momencie, kiedy by te pieniEdze byly jednocze6nie tak samo wsparciem dla

budietu Wloclawka. Na dzieri dzisiejszy potrzebnv jest nam spok6j i realizacja zadan.

Oczywiicie wyborcy i mieszkaricy Wloclawka zadecydujq o tym kto bqdzie dalej miastem

rzqdzit, ale mijajE trzy lata i zostal rok iteraz powinni5my w spokoju realizowai te zadania,

kt6re nakre5liliimy sobie w cato5ci trwania naszej kadencji. W zwiqzku z powyiszym i majqc

na uwadze to co powiedzialem dzisiaj Klub radnych SLD poprze ten budiet w takim ksztafcie

jak przygotowai go Pan Marek Woitkowski Prezydent Miasta Wloctawka majqc na uwadze

r6wnie2,2e jest to Pana od powiedzia Inoii, Panie Prezydencie za zrealizowanie tych zadan,

kt6rych bedziemy wsp6ldzialali iwsp6lwspierali te dzialania, dziqkujq bardzo". (wypowied2

doslowna).
Glos zabrat radnv Jacek Bulawa. ,,Panstwo Prezydenci, Panie Przewodniczacy, Wysoka Rado,

Szanowni Goicie, chcialbym zgtosid w imieniu swoim i radnego Jaroslawa Chmielewskiego,

trzy propozycje poprawek bud2etowych na 2018 rok. Pierwsza to moja interpelacja z

grudnia 2015 roku, to wprowadzenie do budietu na 2018 rok zadania pn. Budowa parkingu

dla samochoddw osobowych miqdzy ulicq Ho2q a lasem przy Ko6ciele Sw. J6zefa, to jest

teren miasta tak2e my5lq,2e nie powinno byi z tym problem6w. Druga - modernizacja ul.

Energetyk6w, chociaiby I etap, bo zdajq sobie sprawq, 2e poniewa2 jest to do6i dfuga ulica

to koszty pewnie bqdq wysokie i trzecia to zakup sprzqtu do przeprowadzania test6w

narkotykowych dla Policji, dziqkuje". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrat radnv Damian Chelminiak.,,Panie Prezydencie, Wysoka Rado, w imieniu Klubu

radnych chciatem zgtosii poprawkq do budietu miasta, mo2e jq zacytujq: ,,wnioskujq o

zmniejszenie wydatk6w bie2qcych z 5 75095 pozostala dzialalno5i z kwotY !.24O.796 zt' o

5O0.0OO zl. oraz z 5 92604 Instytucje kultury fizyczne.i z kwoty 10.080.119 zl. o kwotq

500.000 zl. izwiqkszenie wydatk6w bie2qcych w 5 60004 Lokalny transport zbiorowy o

kwotq 1.000.000 zf. i ustalenie kwoty wydatk6w bie2qcych na kwotQ 23 'O22.400 zl.'

dziqku.j9." (wypowiedi dostowna).
Glos zabraf Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtlski. ,,Panie

Przewodniczqcy, Pafistwo Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni Paistwo, najpierw kilka

uwag natury og6lnej, niestety budietem specjalnie Pan Prezydent chwali6 siq nie moze, te



86 mln. na wydatki majqtkowe nie powala na ziemiq, jezeli por6wnujemy czy moiemy sie

por6wnai do innych miast, to Toruh na wydatki majqtkowe przeznacza 300 mln zl. co

prawda ma budiet du2o wy2szy, bo ma 1. 154 mln. zl. ma co prawda te2 wiqksze zadlu2enie

na poziomie 983 mln. zl., ale gro tego zadtu2enia to jest ta nowa przeprawa mostowa, kt6ra

zostala w Toruniu wybudowana. Mniejszy duio od nas Inowrocfaw, 2e sporo mniejszym

budietem na wydatki majqtkowe w tym roku przeznacza 100 mln' zl. My rozmawiamy z

mieszkaricami, spotykamy siq z nimi, ja osobi6cie te2 siq spotykam ido biura ludzie

przychodzq, mamy dy2ury w Biurze Poselskim PlS, ale te2 siq zdarza, 2e ludzie czy

mieszkaricy potrafiq nas znaleii, a konkretnie chociaiby mnie nawet w moim domu, gdzie

przynosza swoje bolqczki ipotrzeby zwiqzane w szczeg6lno6ci z drogownictwem, ale nie

tylko. WiQc ja siq nie dziwie Pani radnej Ewie Szczepariskiej, 2e ona ,yje w innej

rzeczywistoici nii pozostali mieszkaficy w tym ja tego miasta, ie jest tak fajnie, skoro jest tak

fajnie to czemu jest tak mizernie. Je6li idzie o wnioski to tego bud2etu, kt6re by(my w stanie

byli poprzei - ja w konsultacji z klubem takich wniosk6w kilka mam, my6lg, ie jak nastqpni

kole2anki i koledzy bqdq przedstawiai wnioski to p6iniej ju2 takq zbitke konkretnE ma

przygotowanq Przewodniczqcy Klubu radny Jarosfaw Chmielewski, ktory to przeka2e

Przewodn iczqcemu Rady Miasta, by to ubrad w odpowiednie ramy organizacyjne i prawne

p6iniej do gtosowania poszczeg6lnych poprawek. ltak chciatbym wnieli do budietu 850

ty6. zl. na podwyiki dla pracownik6w n iepedagogicznych szk6l i zakladu obslugi szk6f i

przedszkoli we Wloctawku, ja pytalem Pani Skarbnik na Komisji Budietu jaka jest ta
podwyika, kt6ra zaplanowana zostala w tym budiecie, byla to podwyika na poziomie 150 zt.

brutto, wiQc je2eli doloiymy te 850 ty5. zl. dla tych pracownik6w to bylaby to jui taka

podwyika, kt6rq ci ludzie, kt6rzy przez wiele lat byli pomijani mogliby w jakimi sensie

odczui, zwlaszcza ci pracownicy, kt6rzy pracujq fizycznie w szkotach lub innych plac6wkach

pedagogicznych w naszym miescie. Chcialbym r6wnie2 wnieii o przeznaczenie 500 tyS. zl.

celem potqczenia osiedla Wilgi z ul. Brzezinowq poprzez utwardzenie bqdi budowq ulicy

Cienistej, skandalem jest, 2e kilkuset mieszkafc6w naszego miasta nie mo2e w spos6b w

miarq komfortowy wyjechai komunikacyjnie z naszego osiedla. Ja wiem, ie z ul. Wilgi jest

problem, rozmawialem na ten temat z Paniq Magdalenq Korpolak-Komorowskq, bo po

prostu developer nie chce, jak gdyby przekazai czq5ci drogi, my6lq,2e ta sprawa mo2e byi
p6iniej, ale takie przyiacze 3OO metrowe do wybudowanego odcinka ul. Brzezinowej czy

utwardzenie tego odcinka jui by rozwiqzalo idato ulgQ tym mieszkaicom, kt6rzy r6wnie2

placq podatki ito niemafe w naszym miescie. chciaibym te2, ieby6my w koricu rozwiEzali

problem parkingu na ul. Planty bo tuta.j te2 poprzez moje interwencje ipoprzez dzialanie

Pani Prezydent Magdaleny Korpola k-Komorowskiej powstalo 15 miejsc parkingowych od

strony blok6w na ul. Planty ale tam jest parking kt6ry mo2na wykorzystai i mo2na w spos6b

tani zorganizowai bez wiqkszych naklad6w finansowych zdjqi po prostu krawQ2nik i

przesunqi ten parking ziemny, kt6ry jui jest od strony ogr6dk6w dzialkowych w stronQ ul.

Kaliskiej i to moze dai nawet 30 czy 40 miejsc parkingowych, a dla okolicznych mieszkaric6w

jest to naprawdq dobre rozwiqzanie i gdy popatrzymy na kwotQ, kt6ra jest bodajie 300 tys.

zt. w budiecie zapisana na parkingi w mieicie no to jest m6wiqc kolokwialne imiech na Sali,

dlatego trzeba robii r6ine zabiegi , ieby jednak tE svtuacjQ mieszkadcom poprawiai.

Chcialbym tei jeszcze odnoinie plac - zaplanowana zostala na poziomie 7,33yo wztost
podwy2ek plac dla pracownik6w Miejskiej Biblioteki Publicznej, tam zwiazkowcy z

Solidarnoici sa w tei chwili w sporze z pracodawcq, bo te place, kt6re oni majq sq daleko,

daleko zani2one i ni2sze nii w innych tego typu plac6wkach kulturalnych w naszym mieScie i



mVSlQ, ie zwiqkszenie bud2etu na podwy2kq plac o 150 tyi. zl. mogtoby w spos6b znaczEcy

tych pracownik6w uhonorowai z tym, ie ze strony Pana Prezydenta iPani Prezydent musi

byi bardziej zdecydowane podej6cie do Pani Dyrektor, bo z jej zachowari i z resztq, 2e(cie

Paistwo podzielali moje zdanie, co do kierowania przez niq tq plac6wkq to ona tutai
pewnych rzeczy rozwojowych nie gwarantuje. My6lq, ie dyrektorzy innych plac6wek typu
Browar B, Teatr lmpresaryjny czy Galeria Sztuki Wsp6lczesnej znacznie lepiej potrafiq zadbai
o swoje plac6wki i r6wnie2 uposa2enia swoich pracownik6w. Ostatnia sprawa, kt6ra
chcialem zglosii to zgiaszam jq jako radny i tak2e czlonek Rady Spolecznej Wojew6dzkiego
Szpitala Specja listycznego im. Blogoslawionego Ks. Jerzego Popieluszki, ja pamiQtam swego

czasu, 2e miasto dofinansowywalo chocia2by Pracowniq Hemodynamicznq, pamiqtam 2e

dofinansowywat jq tei z wlasnych Srodk6w radny Krzysztof Grzqdziel, mySlq, 2e byloby
dobrym gestem, zresztE byia taka sytuacja, ie byto otwarcie i po6wiqcenie nowego

angiografu w Pracowni Hemodynamicznej i byfem trochq zaienowany jak Pan Prezydent byt

wywolywany do odpowiedzi czy miasto moie co! dai na rzecz Szpitala, Pan Prezydent wit siq

jak piskorz, twierdzii, 2e my zrobimy jakieS parkingi w otoczeniu itd. Natomiast my6lq, ie
korzystajq z tego Szpitala w znacznej mierze mieszkadcy naszego miasta i byiby to tak2e taki
gest naszej troski o to, ieby ta plac6wka siq dobrze rozwijala i przeznaczenie 250 tys. zt. z

naszego bud2etu uszczerbku nie robi, natomiast ma taki dobry spoieczny wymiar ichcq
uspokoit Paniq radnq Ewq Szczepariskq, ie na sluibq zdrowia te naklady ze stronY Rzadu

Prawa i Sprawiedliwo6ci w tym roku w tym na nasz Szpital te2 bqdq rosly, dziqkujq za

uwagQ". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral radnv Krzvsztof Grzadziel. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Paistwo
Wiceprezydenci, Szanowni radni, my6lq, ie dyskusja o bud2ecie.iest dobrq okazje, aby na

niekt6re aspekty zwr6cii uwagq. Ale za nim do tego to chcQ powiedziei, 2e w moim

rozumieniu ten bud2et jest zr6wnowa2ony, iest takim bud2etem, kt6ry nie wprowadza nas

w jakq6 potq2nq machinq zadlu2enia sig i daje mo2liwo6d kontynuacji inwestycji, kt6re sq ju2

rozpoczQte a takze tych, kt6re zamierzamy na przyszly rok. Wobec tego jednym zdaniem,
jednym siowem powiem, 2e ja ten budiet widzq bardzo pozytywnie natomiast przy okazji

Proszq Paristwa chcialbym m6wii nie tyle o pieniqdzach, bo nie bQde takich wniosk6w

skladal, ale chcq zwr6cii uwagq na pewnq kwestiq, kt6ra coraz bardziej bqdzie dawala siq

nam wszystkim we znaki. Ot6i jeSli m6wimy o rozwoju naszego miasta inie tylko to
pojawiajq siq powaine proszq Pahstwa bariery, bariery zwiEzane z jako6ciq i ilo(ciq rqk do
pracy i chod mamy te 74o/o bezrobocia we Wloclawku, to ci kt6rzy majq do czynienia z

zatrudnieniem ludzi jasno stwierdzq, 2e tych ludzi prawie nie ma, bo je6li sq to chyba ci,

kt6rzy po prostu przeszli ilei tam zaklad6w inie nadajq siq inie chcq podjqi pracy lub po

prostu pomoc spoleczna bo to te2 jest duiy problem jest jui na takim poziomie, 2e po

prostu nie optaca siq pracowai. Podam Paistwu taki przykfad wlainie z naszego miasta:

kilka tygodni temu jeden z moich koleg6w, kt6ry prowadzi niedu2q firmq potrzebowal

zatrudnienia kilku pracownik6w, przyszla jedna osoba i pyta, ile otrzyma netto, proszq Pana

wszystko co moge Panu dai tj. 2,5 tyi. zl. netto. To nie jest malo jak na warunki wtoclawskie,

ten Pan, kt6ry chcial podjqi pracq m6wi do niego, proszq Pana, Pan wybaczy, ale.ie6li ja nie

dostane 3,5 ty6. zl. netto - ja pracy nie podejmq. Oczywiscie rozstali siQ, nastepnego dnia ten
sam Pan wr6cil czy zastanowit siq Pan, da Pan te 3,5 tys. zl. Nie proszq Pana nie stai mnie na

to, bo nie znajdq po prostu rynku, na kt6rym bqdq m6gt funkcjonowai. Ten kt6ry
powiedzial, ie za 3,5 ty6. zl. bqdzie pracowal wyciqga 500 zl. i m6wi prosze Pana, masz Pan

500 zt. ipodpisz mi Pan,2e nie masz Pan pracy. No i nawiqzala siq rozmowa, w koticu wyszlo
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na jaw, ten Pan kt6ry chcial podjqi prace ma 4 dzieci, on i 2ona nie pracujq, 2 tyi,. zl.

otrzymujq - oczywiScie 500+, slusznie, ta rodzina otrzymuje 1800 zl. zapomogi spolecznej z

gminy, razem 3800 zf., facet skalkulowal, 2e jejli podejmie prace za 2500 zl. netto, straci 500
zt. na pierwsze dziecko i zapomogQ 1800 zl. razem 2300 zl. Proszq Pana, jeSli ja dostanq 2500
zt to ja bqdq za 2OO zl. pracowai u Pana? Logicznie chfop policzyl, pomy6lal i proszq Paistwa
zaczyna siq robii problem, ja jestem za 500+ co do istoty, 2e trzeba dawai bo wielka czq6i
rodzin oczywiScie po raz pierwszy na wczasy pojechata, dzieci maja wiqcej Srodk6w na

rozw6j itd., ale co6 trzeba w tym zakresie zaczai myilei i robii bo to sq przyktady takie gdzie

kto( by chcial podjqi pracq ale mu siq nie kalkuluje, to nie jest problem bym powiedzial
numer jeden, ie z tego tytulu jest brak rqk do pracy, mo2e 50, mo2e 100 tysiqcy, ale to nie
rozwiqzuje problemu. Problem jest glgbszy, problem jest w jakosci edukacji, pseudo

reformy, kt6re zostaly zapoczqtkowane kilkanaicie lat temu w edukacji i ksztalceniu
sprawiiy, ja o tym ciqgle m6wiq i bqdq o tym m6wii tak dlugo jak bqdq radnym, ie dzisiaj
jest zly procent kierowania dzieciak6w do szk6t zawodowych i technik6w. W zwiqzku z tym
moja pro6ba do Prezydenta Miasta ijego sfuib, co by mo2e zastanowii siq imoie
sukcesywnie zaczqi dokonywai przy organizacji nowego roku szkolnego przemieszczed,

wiqcej do szk6t zawodowych i do szk6l technicznych, mniej do lice6w, my mamy w tej chwili
tak wyksztafcone spoteczeistwo, 2e jest bardzo duio tych co nie pracujq itej pracy nie
znajdq. Ju2 nie chcq m6wii, bo tu jui gardlo prawie zdartem na temat jako6ci tego
ksztalcenia, ale byi moie nadszedi czas,2ebyimy zaczeli dofinansowywai warsztaty, moie
pomyileli, co my moiemy zrobi6 jako samorzqd, bo ja wiem, ie jest odg6rnie ustalany
program ksztalcenia zawodowego, warsztat6w, jestem bardzo zaniepokojony sposobem
pobierania nauki w tej chwili, jeSli chodzi o naukq zawodu. Mam w zakladzie kilku
chlopak6w z Technikum Elektrycznego, jak ja siq dowiadujq na czym ta praktyka ich polega,

2e jak oni przyjdq do mnie na miesiEc w ciqgu roku na praktyke i to wszystko. W zwiqzku z

tym nie ma warsztat6w takich jakie byi powinny, to gdzie te dzieciaki mogq siq nauczyi,
przydzieliiem oczywiicie moich pracownik6w, 2eby siQ zajQli tq mlodzieiq, ale z reguty nauka

tej mfodzie2y w zakladach pracy dzisiaj proszq Paristwa to jest sprzEtanie, ta mlodziei nie
uczy siq zawodu, nie m6wiq o jakim6 powiqzaniu teorii z praktykE tak jak to kiedyS my6my

siq uczyli, to jest marnowanie pieniqdzy i czasu. A zatem nie wiem co my moiemy zrobii
jako samorzld itutaj stawiam ten problem, bo problem rozwoju Wloclawka proszq Pafstwa
jest nastqpujqcy: my ju2 nie moiemy tworzyi nowych miejsc pracy, bo mamy przyklad Auto-
Motive, kt6ry.jest w strefie w Brzeiciu i c62 z tego, tam sq duie problemy z zatrudnieniem,
tam jest lapanka. A co nam moie grozii w najbli2szych latach, problem zwiEzanY z

podwyiszaniem ptac we Wloclawku jui siq zaczql, to bqdzie oznaczalo, ie bqdziemy musieli
jako pracodawcy placii coraz wiqcej i bqdziemy wypuszczai pieniqdz inflacyjny. A w

aspekcie bud2etu mamy duie zadfuienie, jeSli chodzi o miasto, ale wyobraimy sobie, je5li

p6jdzie inflacja 10-15% ile bqdziemy musieli podnie6i na odsetki, ile bud2etu p6jdzie na

odsetki, popatrzmy na to z tej strony. Byty lata dobre przez ostatnich kilkanaicie lat, inflacja

byla nieduia , ostatnimi laty prawie deflacja mo2na powiedzied, ale ja czujq, bo nacisk na

place jest w catym kraju i do tego je5li zderzymy brak rqk do pracy wynikajqcy z demografii
bo jak kiedyS m6wilem 600 tys. rocznie bqdzie nas odchodzilo na emeryture a bqdzie
wchodzito tylko 300 tys. ito jeszcze niedouczonych to ten deficyt bqdzie du2y, a zatem
pomySlmy, co zrobi6, aby to miasto siq stafo przyjemniejsze i tych Srodk6w wydawanych na

inwestycje na te materialne oczywiScie rzeczowe przykr6cii natomiast moie wiqcej na

edukacjq, po prostu na stworzenie takiej atmosfery, 2eby ludzie jednak chcieli sie uczye ito
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widzQ jako gi6wny problem na tQ chwilq dla naszego miasta Woctawka, dziqkujq za uwagq".
(wypowied2 dostowna).
6tos zabral radnv Stanislaw Krzemieniewski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie,
Wysoka Rado, w imieniu mieszkaric6w Kazimierza Wielkiego i Zawiila chcialbym wniei6,
2eby, chodzi mi o Przedszkole Publiczne Nr 35 im. Pluszowego Misia ul. 14 Pulku Piechoty 5,

ieby byf zbudowany nowy, profesjonalny, bezpieczny, atestowany plac zabaw. Druga

sprawa prosze Pa6stwa to chodzi o ZawiSle, dokumentacja i projekt budowy sali
gimnastycznej przy Zespole Szk6l nr 8 na ZawiSlu, to jest w imieniu mieszkaric6w proszq

swoim i Pani radnej Gawtowskiej, dziqkujq bardzo". (wypowiedZ doslowna).
Glos zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,

oczywidcie truizmem jest stwierdzenie, ie dzisiaj, w tej chwili, w tym momencie m6wimy o
jednej z najwa2niejszych czy najwa2niejszej uchwale Wysokiej Rady, mianowicie o bud2ecie
na rok przysz'ly. Z tych wskainik6w, kt6re byly dzisiaj parokrotnie wymieniane warto
przypomniet, 2e jednak sq planowane wzrosty w zakresie dochod6w do roku ubiegtego i to
w dochodach bie2qcych i majqtkowych, ale takie znaczEcy wzrost wydatk6w i to tez dotyczy
bieiqcych i majqtkowych. Zakladamy tak2e deficyt 27 mln. zl. Po raz pierwszy co wartko
podkre5lii od 3 lat planowane sE do wydatk6w majqtkowych udzial Srodk6w unijnych w
kwocie blisko 34 mln. zl. to jest takie blisko 40%. Na tle dotychczasowych bud2et6w, my5l9

tutaj o roku 2015 i 16 a takie 17 wydaje mi siq, ie ten ostatni budiet tej kadencji jest chyba
najlepszym z dotychczasowych. Oczywi5cie bud2et po stronie wydatk6w majqtkowych, bo
wszyscy tutaj wystQpujecy przede mnA zglaszajq dodatkowe zadania, dodatkowe potrzeby,

kt6re wymagajq zwiqkszenia wydatk6w z wyjqtkiem jednego radnego Damiana Chelminiaka,
kt6ry proponowai 2 zwiqkszenia, ale takie zaproponowal kosztem czego5. Je2eli zwa2ymy,
2e ten bud2et spelnia okreSlone wymogi tak2e RlO, kt6ra przeciez wydala pozytywna opiniq,
ale jednocze(nie zwr6cila uwagq na sfaby element tegoi bud2etu, mianowicie od paru lat
czy szczeg6lnie w obecnym czasie na nie na.jlepsze relacje miqdzy dochodami bieiqcymi a

wydatkami, nadwyika dochod6w bieiqcych nad wydatkami stanowi po pierwsze o
wskainiku mo2liwo(ci splat zaciAgnietych kredyt6w, zobowiqza6 i zadluienia i w tym
elemencie jesteimy blisko g6rnej granicy 8,3%, a wiqc zwiqkszenie bezrefleksyjne, 2e ja

proponuje to w zamian tego tylko dodatkowe to te relacje ogromnie psuje. Oczywi6cie je6li

chodzi o deficyt to mo2na by go byfo nawet zwigkszyi majEc na uwadze wyniki roku 2015 i

16, kiedy uzyskali6my w ciqgu tych 2 lat nadwyikq blisko 50 mln. zl. kt6ra pozwoliia znaczEco

zmniejszyi zadluienie z poczqtku tego roku, cieszy wzrost udzialu irodk6w unijnych iwzrost
wydatk6w kapitatowych. Problem.iest w tym, ieby6my zrobili wszystko, co w naszej mocy,
mocy naszej Rady, swoimi decyzjami, iebyjmy jak najlepiej ten bud2et zrealizowali po

stronie wykonawczej. Byla tutaj mowa jako za(zut m6wiono o inwestycjach
kontynuowanych, te duie inwestycje wielomilionowe to zawsze sa inwestycjami, wydatkami
wieloletnimi i kontynuowanymi, tak z reszta jest i obecnie. Co do mieszkania my6lq, ie ten
program, kt6ry nasze miasto zaproponowafo w zakresie r62nego rodzaju form budownictwa
i wspierania wszvstkimi moiliwymi sposobami to budownictwo, takie nie kl6ci siq z

programem Rzqdowym, programem PlS, programem Mieszkania+, problem jest tylko,zeby
ten program uruchomii takie dla wielu innych miast, tak2e i dla naszego miasta. PrzecieZ ta
oferta zostala przyieta przez miasto i zgloszona z chqciq jej realizacji, mamy grunty wlasne,
kt6re mo2emy pod to budownictwo przeznaczyi zmniejszajAc znakomicie koszty tych
mieszkari. MySlq, 2e opr6cz bardzo slusznej inicjatywy to z wyjQtkiem jednej telewizyjnej
pokaz6wki na razie wigkszych osiqgniqi w zakresie Mieszkania + nie ma. Mowa tutaj,2e
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jakoby dziqki Rzqdowi mamy tutaj du2y udziat podatku PIT i ClT, prosze Panstwa ten udziaf
jest okre5lony ustawowo od wielu, wielu lat ion dla naszego miasta nie jest akurat taki
potezny, bo jeSli chodzi o podatki z tytulu os6b prawnych i os6b fizycznych to on wynosi u

nas ok. 120 mln. zl. Gl6wnym naszym dochodem to sq jednak podatki lokalne, kt6re
wynoszE ponad 200 mln. zt. i r6inego rodzaju dotacje celowe czy inne. Dlatego majqc na

uwadze podstawowe zapisy tego budietu a tak2e opiniQ RlO, kt6ra bardzo pilnuje i

monitoruje ten wloclawski budiet to chcq powiedziei, 2e je(li chodzi o dtug jaki mamy w
naszym miescie to na tle innych miast jest to budiet i dlug w miarq bezpieczny i choi jak do
tej pory ile opisywany z niekorzy(ciq dla miasta. Ja chcq powiedziei,2e w latach 2014/15
zadiuienie liczone po staremu Bydgoszczy lj. 76% a 82% Torunia przy wloclawskim
zadfu2eniu poni2ej tego progu 60% dokladnie 56%. Dlatego te2 m6wiEc o podstawowych

ramach tego bud2etu oczywiscie ka2dy z nas ma sw6j poglqd, inaczej by go skonstruowal,
ale zawsze jest to domena i przywilej tej ekipy, kt6ra ten bud2et jako rzqdzEcy zglaszajq.

Sledzqc ka2dy wydatek proszq zobaczyi w tych wydatkach majqtkowych, ka2dy zapis tego
wydatku trudno podwaiyi merytorycznie i zarzucii mu co( niepotrzebnego. R6wnie2 te
zglaszane dzisiaj przez Pan6w radnych iPanie radne tei sq sluszne, tylko problem, jeieli
mamy tego bud2etu nie rozwalii to musimy wskazai w zamian za jaki zapis, a jak nie to
niestety na dzieri dzisie.iszy z tych swoich propozycji rezygnowai. Dlatego te2 nawotujq
by5my wznie6li siq ponad wlasne osobiste animozje, poglqdy i przyjqli ten budiet, przyjqcie

bud2etu w starym roku stwarza najlepsze, najwiqksze szanse by on zostal prawidlowo

zrealizowany w roku przyszlym, wczesniej przyjqty budiet, a wczesniej to mySlq po

dzisiejszym dniu daje szanse na to, by(my ten bud2et mogli w przysztym roku zrealizowai na

przyzwoitym poziomie, malo tego chcq jeszcze powiedzied, ie w tych zapisach wieloletnich,
kontynuowanych w tych wydatkach majqtkowych nie znajdziecie Paristwo nic co

wywolywaloby kontrowersje i stanowitoby weto ze strony przysztorocznej ekipy, kt6ra
bqdzie rzqdzii naszym miastem bo nikt nie zakwestionuje potrzeby budowy dalszej trasy
irednicowej, przej6cia bezkolizyjnego pod torami na zazamczu, kontynuacji budowy ul.

Zachodniej, ul. Brzezinowej, rozpoczqcie modernizacji przebudowy wedlug najnowszych

rozwiqzari technicznych Al. Jana Pawla ll. Jeszcze raz wnioskujQ o pozytywne zaopiniowanie
tego budietu". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrafa radna Katarzvna Zarebska.,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydent, Szanowni

Radni, budiet na rok 2018 jest budzetem dobrym, optymalnym, zr6wnowa2onym dla

Wtoclawka. Chcq odnie6f sie w tym budiecie do kilku bardzo wainych kwestii. Pierwszq z

nich jest to, 2e wladze miasta na czele z Prezydentem znaczQco wspierajq politykq
prorodzinnq inie mam tutaj na my6li tylko iwylqcznie wyplat z Programu 500+ chocia2

bardzo doceniam idzigkujq wszystkim pracownikom MOPR na czele z Dyrektorem za prace

w tym zakresie. Mam tu raczej na my6li politykq prorodzinnq realizowanq poprzez du2e

inwestycje. W projekcie budietu na rok 2018 mamy zarezerwowanq kwote ponad 8 mln. zl.

na budowq 4 oirodk6w opieku iczo-wychowawczych dla dzieci i mlodzieiy ijest mi

niezmiernie milo, poniewai a2 3 z tych plac6wek sq na osiedlu Male Potudnie,2 z nich bqdq
przy ul. Jasnej a jedna przy ul. tubnej. Szanowni Paristwo miatam okazjq wielokrotnie w

ostatnich latach byi go6ciem w podobnych plac6wkach w Brzeziu w zwiqzku ze znanE

Paistwu akcjq Motomikolaje itak na marginesie z tego miejsca chcq serdecznie
podziqkowai liderowi, organizatorowi tej akcji - Wojtku serdecznie dziqkujq za tq prace,

kt6rq wkladasz w przygotowanie tej akcji. Szanowni Pahstwo te plac6wki opiekufczo-
wychowawcze sq przede wszystkim przyjazne, komfortowe, wplywajq na rozw6j dzieci, ale
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Drodzy Parlstwo rado6i i uSmiechy tych dzieci przebywajqcych w tych plac6wkach jest

bezcenna. Drugq z inwestycji, kt6ra jest w zakresie polityki prorodzinnej jest budowa 2lobka

integracyjnego we Wloctawku, ifobek powstanie tak2e na osiedlu Male Poludnie przy ul.

Dfugiej. Takie tutaj w projekcie bud2etu na rok 2018 mamy zaplanowanq kwotq ok.4 mln.
zt. na budowq tego zlobka a koszt calkowity tej inwestycji to bqdzie prawie 7 mln. zl. Te

dzialania inwestycyjne, kt6re przed chwilq tutaj przedstawitam Paflstwu z zakresu polityki
prorodzinnej sq odzwiercied len iem tego jak wfadze miasta uwzglqdniajA potrzeby
wszystkich mieszkafic6w w tym mieszkaric6w mlodszych a tak2e i starszych. Dlatego iestem
szczeg6lnie wdziqczna Prezydentowi i pracownikom Urzqdu Miasta, ale tak2e ijednostkom
podleglym Urzqdowi Miasta. Teraz odniosq siq do drugiego bardzo wa2nego dla mnie
zagadnienia w budZecie, a mianowicie zapewnienia bezpieczefistwa dla mieszkaic6w
Wloclawka. Cieszq siq, 2e nadal kontynuowane sq inwestycje, kt6re wspierajq siuiby
odpowiedzialne za porzqdek i bezpiecze6stwo w naszym mieicie. W projekcie budietu
mamy zarezerwowana kwotq w wysokoSci ok. 200 ty5. zl. na specjalistyczny sprzqt dla Stra2y
Poiarnej, drugq z bardzo wainych inwestycji w tym zakresie jest zakup specjalistycznego
pojazdu ekologicznego dla Straiy Miejskiej, Szanowni Pafstwo tutaj mamy zabezpieczonq
kwotq ok. 250 ty5. zl. jest to nowo6i dla naszego miasta, bo wiemy,2e mamy problem z

zan ieczyszczen iem powietrza w naszym miedcie, ten pojazd bqdzie wyposaiony w
specjalistyczne urzqdzenia do pomiaru jakodci powietrza. Oczywi6cie dziqki temu Stra2nicy
Miejscy bqdq mogli skutecznie podejmowai interwencje w zakresie wykrywania kto z

mieszka6c6w czym pali, bqdzie te2 ten pojazd przeznaczony do walki ze smogiem w naszym
mie6cie, ale tak2e bqdzie sluiyl podczas interwencji podejmowanych wobec zwierzet.
Dlatego uwa2am, 2e nale2y poprzee ten budZet na przyszly rok, poniewai zaspoka.ja on
r6ine potrzeby zglaszane przez mieszka6c6w Wloclawka a powy2sze przyktady z zakresu
polityki prorodzinnej a tak2e bezpieczefstwa doskonale to obrazujq. Dlatego proszq

Padstwa Radnych ze wszystkich klub6w o przyjqcie tego projektu budZetu na rok 2018 a

takie chcq zwr6cii siq do Klubu radnych PIS- jeSli proponujecie zmiany do bud2etu na rok
2018 to prosze o konkretne wskazanie z jakich paragraf6w bqdq pochodzily Srodki
finansowe na te zadania, kt6re Paristwo przed chwilq przekazali6cie nam radnym, dziqkujq
bardzo". (wypowiedl dosfowna).
Glos zabraf radnv Piotr Czarnecki. ,,Panie Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci, Wysoka
Rado, z uwagq wystuchafem moje przedm6wczynie z PO, obie Panie z tego co wnioskujq sq

przeciwne 500+, bo dlatego w mieicie jest bezrobocie, poniewa2 mieszka6cy nie chcq
pracowai, bo otrzymujq 500+. WiQc odpowiem Paniom - prorodzinnej polityki podczas

rzqd6w Platformy obywatelskiej nie bylo, wam by bylo na rqkq gdyby nadal istniaty umowy
(mieciowe, gdyby dzieci nie otrzymywaly tego co w te.j chwili otrzymujE, za waszych rzqd6w
nie bylo iadnej polityki prorodzinnej - zacznijmy od tego, natomiast.je2eli chodzi o zmiany
do budietu zgiaszam takie wnioski Pani Skarbnik, je2eli Pani pozwoli: budowa odcinka przy

uf. Kiliriskiego od ul. Mickiewicza do MZOZ bo to iest jedyny odcinek kt6ry nie zostat
wyremontowany przy tej ulicy. R6wnie2 zgtaszam taki wniosek na zakup 40 lawek dla

Sr6dmieicia, poniewaz Sr6dmieScie ma to do siebie,2e bardzo du2o mieszka os6b starszych

wiqc przydaly by siq te laweczki. I zgtaszam kolejny wniosek bqdzie budowa alejek na

Cmentarzu Komunalnym, rozpoczeta byfa w 2003 roku przez Pana Prezydenta Skrzypka, z

resztq Pani Skarbnik pamiQta, wiqc warto byloby to dokoriczyi i ostatni m6j wnioser -
monitoring Cmentarza Komunalnego, kt6ry ju2 byl obiecany od wielu, wielu lat. A ko6czqc
moja wypowiedi Pani radna, bezrobocie we Wioclawku nie jest przez to, 2e jest 500+, a



moie przez to,2e kolega z Pani opcji politycznej Pan Prezydent obiecywal 300 miejsc pracy

rocznie, w tej chwili powinno byd ju2 900 a nie ma ani jednego, dziqkujq". (wypowied2

doslowna).
Glos zabrat Wiceorzewodn iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Proszq Paristwa

Klub Radnych Niezale2nych ma tylko dwa wnioski itak jak Pan Przewodniczqcy
Wawrzonkoski m6wil pokazu.je skqd igdzie przekazai iw kt6rych dzialach. A wiqc pierwszy

wniosek o zdjqcie 800 tyS. zl. z Dzialu 600 Transport i tqczno5i, Rozdzial 50016 Drogi
publiczne gminne, zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ul. Zachodniej wraz z budowq
kolektora deszczowego do rzeki Lubienki. Propozycja zdjqcia powy2szej kwoty
spowodowana jest niewykorzystan iem irodk6w w 2017 roku i planowaniem ich

zagospoda rowa n ia do ko6ca czerwca 2018 roku. Kwota przeznaczona w bieiEcym bud2ecie

w pelni zabezpieczy budowq drogi w 2018 roku, zwaiywszy, 2e jej zakoriczenie planowane
jest w 2019 roku. ZdjqtE kwote tj. 800 tys. zl. proponuje siq przeznaczyi na remont
komunalnych zasob6w mieszkaniowych zwiQkszajQc Srodki w Dziale 700 Gospodarka
mieszkaniowa, Rozdziaf 70095 Pozostala dzialalnoid na zadaniu inwestycyjnym
Modernizacja budynk6w mieszkalnych. Pan Prezydent nie wybudowat iadnego domu,
mieszkania to moie chocia2 modernizacja budynk6w bqdzie. Drugi wniosek to zdjqcie kwoty
400 ty6. zl. z Dzialu 900 Gospodarka komunalna i ochrona Srodowiska, Rozdziai 90095
Pozostala dziatalnoii z zadania inwestycyjnego pn. Zagospodarowan ie terenu pod budowq
placu rekreacyjno-wypoczynkowego wraz z budowq placu zabaw na terenie miasta z

przeznaczeniem na remont pomieszczei budynku przy ul. Kojciuszki 12. Majqc na uwadze
powy2sze proponuje siq wpisanie nowego zadania inwestycyjnego do Dzialu 750
Administracja publiczna, Rozdzial 75023 Urzqdy gmin (miast i miast na prawach powiatu)
pn. Przebudowa budynku Urzedu Miasta ul. Ko6ciuszki 12. Srodki na realizacjq zadania - 400
tyi. zl. Remont ma miei na celu poprawq warunk6w pracv i obslugi interesant6w w
Wydziale Komunikac.ji Urzedu Miasta. Pan Prezydent obiecal, ie Wydzial Komunikacji
przeniesie do Bazy, nie przeni6sl Pan, m6wil Pan,2e przeniesie go na 3 Maja tei Pan go nie
przeni6sl, tam sq niezbyt ciekawe warunki, jeieli chodzi o pracownik6w i nie ciekawe
warunki dla interesant6w, zresztE Pan Panie Prezydencie Najberg dajq Panu 400 tys. Pan to
wykorzysta. M6wif Pan, 2e Pan poprawi Wydziai Komunikacji. A wracajqc do Pani Zarqbskiej.
Pani radna m6wi Pani o ,,74" ja zapytalem sie Pana Starosty Kacy, bo on wybudowal w tej
chwifi ,,14" i|e kosztuje taka ,,!4" tj. 350 m2 z wyposa2eniem, mySlalem, ie bqdzie Pan

Krzysztof Grzqdziel bym zapytal czy tez by dopuicil do takiego rozpasania,.je2eli chodzi o
kwoty. Proszq PaniE 860 ty6. Starosta wybudowat dom - jeden dom za 860 ty6. zl.,

dzwoniiem, rozmawialem, u nas jedna ,,14" bqdzie kosztowala 2 mln. zl. Wiqc niech Pani nie

m6wi takich rzeczy,2e bardzo piqknie, ie fajnie i na palach - Wenecja. Nie zabieralbym
glosu tylko Pani niepotrzebnie zabiera inie m6wi o budiecie. M6wi Pani o Straiy Miejskiej,
2e dla Straiy Miejskiej trzeba kupii samoch6d za 250 ty6. zt. i wskazanie jaki samoch6d
nawet markq tego samochodu przecie2 to jest jakieS n ieporozu m ien ie. Jak mo2na takie
rzeczy robii przecie2 to jest korupcja. A prosze Paniq przypomne Pani, skoro siq Pani tak
dobrze rozeznaje to powiem Pani wiqcej ochrona 6rodowiska w tym mie6cie ma taki
samoch6d i mo2na go w ka2dej chwili wynajqi, wypo2yczyi, wydzieriawii inie bqdzie to
kosztowalo 250 ty6. zl. dziqkujq bardzo" . (wypowiedi doslowna).
Glos zabraf radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Pahstwo Radni, to
dzisiaj jak to byfo powiedziane jednej z najwa2niejszych sesji Rady Miasta jest okazja i

moiliwoii do zgtaszania obywatelskich propozycji do bud2etu miasta 2018 roku, bud2etu,
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kt6ry koriczy naszq 4 letniq kadencjq, je6li nie dziS zglosimy to kiedy, za rok ju2 korlczy siq

kadencja, budiet zostanie zamkniqty iw zwiqzku z tym jak te obietnice i nasze przyrzeczenia

mo2emy spelnii inaczej. Tylko dzisiaj te zadania, kt6re przedstawiq ni2ej nie rujnujq wcale
ani nie rozwalajq bud2etu miasta sa jedynie uzupelnieniem, kt6re Pan Prezydent zapomnial
o nich przez 3 lata swojej kadencji, zapomniat a to dlatego, ie byiy zgiaszane i byly obietnice,
2e zostanie przy nastqpnvm budiecie ujqte, r6wniei podczas spotka6 z mieszkaicami
przedstawialidmy te problemy i trzeba byi na zakoiczenie powiem przed zgfoszeniem,

trzeba byi wobec mieszkaic6w wiarygodnym bo.je2eli nie bqdziemy wiarygodni to po

prostu powiedzq, ie ich problemy nie zostaly przedstawione nigdy. Je6li nie tak jak
powiedzialem nie dzisiaj to nie bqdzie jui innej okazji zglosii te zadania do bud2etu. W

zwiqzku z tym, 2e Pan Przewodniczqcy Jarosfaw Chmielewski powie z jakich 2r6det, z jakich

paragraf6w zdj4i te 6rodki finansowe ja przedstawie Panu Prezydentowi te zadania, kt6re
byly zgiaszane wczedniej Panu Prezydentowi przez KomisjQ Zdrowia, Rodziny i Opieki

Spolecznej w dniu 21 listopada oraz ptzez Komisjq Budietu, Rozwoju, to byly te same

wnioski, Pan Prezydent nie uwzglqdnil mimo spotkania jeszcze, w zwiqzku z tym jest to
dzisiaj ostateczna szansa by Pan Prezydent siq jeszcze zrehabilitowal i rozwa2y'l te
propozycje, kt6re zaraz zgloszg, a mianowicie ponawiam pro5bq, jest to proSba zadaf
obywatelskich moZna powiedziei, to nie sq prodby moje, radnego Mazierskiego, to sq

proSby obywatelskie, kt6re ja przekazujq w imieniu mieszkaic6w osiedla Mate Poludnie,

budowa fragmentu ulicy gruntowej, drogi wewnqtrznej ok. 100 metr6w, jedynej drogi

dojazdowej do ul. Dziewiriskiej w kierunku komunalnych budynk6w mieszkalnych

Dziewiriska 13A i budynku mieszkalnego Dziewiriska 11 C dziatka 22/!5 z uwzglqdnieniem

miejsc parkingowych. Proponujq to wstawii do Dzialu 600, Rozdzial 60017 Drogi

wewnQtrzne. Drugie zadanie przebudowa drogi wewnqtrznej dojazdowej z trylinki wraz z

istniejAcymi miejscami parkingowymi wzdlu2 ul. Dziewiriskiej 11 tj. wzdlu2 budynku

komunalnego. Proponujq to zadanie ujqi do Dziatu 600. Rozdzial 50017 Drogi wewnQtrzne.

Poprawa bezpieczeristwa mieszkaric6w poprzez wybudowanie oSwietlenia LED chodnika
przy ul. Kaliskiej - Dziewiriskiej 98 w oparciu o posiadanA dokumentacjq, ja mam takie, ale

.ie6li jej nie ma to jest ona na ukoticzeniu lub prawdopodobnie projektant siq nie wywiqzal, ja

po prostu w imieniu Komisji Rewizyjnej sprawdzimy to, dlaczego tego projektu, bo

otrzymywalem od Pana odpowiedZ, 2e dokumentacja jest tylko jest w uzgodnieniu.

Proponujq to wstawid do Rozdzialu 90015 O(wietlenie ulic, plac6w i dr6g, mo2na te2

prawdopodobnie to zadanie zrobii z oszczqdnoSci za energiq elektrycznQ, kt6ra z tego co

wiem jest w ciqgu roku bilansowana. Nastepne czwarte zadanie to budowa chodnika w ul.

Mazowieckiej tj. prawa strona w kierunku ul. Kujawskiej. Proponujq to zadanie wstawie do

Dzialu 600, Rozdzial 60016 Drogi publiczne gminne. Budowa chodnik6w. To zadanie Pan

Prezydent na piSmie dla mieszkaric6w, jest to publicznie, jest to na stronie internetowej BlP,

ie to zadanie zostanie zrealizowane w 2017 roku, jednak nie wiem z jakich powod6w nie

zostalo zrealizowane i nie jest te2 w wygasajEcych, dlatego tei proszq o kontynuacjq. Te dwa

zadania parkingu w ul. Planty to zglaszal jui Pan PrzewodniczEcy Janusz Dqbczytiski

istniejacego parkingu i r6wniei budowa chodnika przy ul. Plowieckiej tei r6wniei byla

zglaszana. Powiem tylko tak, 2e te zadania, kt6re zglositem w imieniu osiedla Maie Poludnie

zabiegam jui od 3lat, od poczqtku kadencji, na kaidym spotkaniu Panie Prezydencie z

Panem, z mieszkaricami padaja te propozycje i proiby o ta infrastrukturQ drogowQ,2e
mieszkaficy m6wiq, ie poprawi sie 2ycie, poprawi sie estetyka osiedla, wyglqd,

funkcjonowanie i zapewni siq, 2e podczas konstruowania danego roku budietu zostanE
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uwzglqdnione. R6wniei podczas spotkad z mieszkaicami, dyiur6w i innych radnych
przewodniczqcy wsp6lnot interweniujq. Podam tylko taki przyklad, przeczytatem sobie, byly

warsztaty nad koncepcjq przestrzennq miasta Wtoctawka, tam zglaszano pro6by do bud2etu

miasta, tei nic z tych zadah nie zostalo uwzglednione. Dlatego kodczqc proszq Panie

Prezydencie o rehabilitacjq i o uwzglqdnienie, poniewa2 koriczy siq nasza kadencja, ja 3 lata

zabiegam moie siq uda jeszcze w ostatniej, bo nie wiem, czy bqdzie jeszcze nastepna

kadencja, dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
Glos zabrafa radna Mariola Gawlowska. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Padstwo

Prezydenci, Pani Skarbnik, Szanowni Paistwo, w imieniu mieszkafc6w osiedla Kazimierza

Wielkiego i Zawidle pragnq zfoiyi do bud2etu poprawki, pro(by mieszkaic6w, nadmieniam,

2e rzeczywiscie tych potrzeb dla osiedla Kazimierza Wielkiego i dla ZawiSla jest wiele, ale tak
jak wczeSniej tutaj wypowiadal siq radny Stanistaw Krzemieniewski chcialam podkre(lid i

poprosii, najpierw osiedle ZawiSle o zbudowanie pelnowymiarowej sali gimnastycznej

Pragnq powiedziei, 2e na Zawi6lu jest jedna, jedyna szkola i potrzeba jest ogromna

zbudowania wfa(ciwej pelnowymiarowej sali gimnastvcznej, oczywi6cie skorzystajq z tej sali

gimnastycznej nie tylko uczniowie i cala spotecznoSi szkolna, ale tei bgdq mogli swobodnie
korzystai z tej sali gimnastycznej mieszkaficy zawi(la. Jest to duie zadanie, bardzo wa2ne,

bardzo potrzebne. Kolejnq sprawq, kt6rq wypowiadal te2 radny Stanislaw Krzemieniewski,
poniewai razem jestesmy radnymi z osiedla Kazimierza Wielkiego i ZawiSle jest zbudowanie

dobrego, wla(ciwego, atestowanego placu zabaw przy Przedszkolu Nr 35 przy 14 Pulku

Piechoty. Po tylu latach funkcjonowania przedszkola konieczne jest zbudowanie wiaSciwego,

bezpiecznego placu zabaw. Pragnq r6wnie2 rozszerzyi swoj4 wypowiedii zgtosii do bud2etu

r6wnie2 bardzo waine zadanie ot62 chodzi o modernizacje, remont wejScia przy Szkole

Podstawowej nr 2 przy ul. Zytniej na osiedlu Kazimierza Wielkiego. Szanowni Pafstwo
pragnq powiedziei,2e ponad 2lata temu zglaszalam ju2 interpelacjQ o to,2eby zbudowai,

moze w ten spos6b, Szanowni Pafistwo, kt6rzy nie znacie budynku SP 2, gt6wny budynek i

dwa skrzydla, w jednym skrzydle mieicito siq wcze(niej gimnazjum teraz wiadomo, 2e jest to

budynek SP 2, drugie skrzydlo sala gimnastyczna. Wyj!cie z sali gimnastycznej nie

funkcjonuje, a jest piekna baza sportowa, jestem bardzo dumna z tej bazy sportowej, kt6ra
jest przy SP 2 ijako ciekawostkq Panie Prezydencie otrzymaiam 31 paidziernika Pana

odpowiedi na mojq kolejnq interpelacjq, co do wejdcia do budynku do szkoly od strony

boiska przy sali gimnastycznej nr 2 ijest rozwaiane spotkanie na terenie szkoly z

rzeczoznawca i ustalii czy ewentualnie drzwi moglyby byi zamurowane, .iest to
n iedopuszczalne. Panie Prezydencie duie skrzydlo i by6my zamurowali wej6cie, wyjScie

swobodne iwejicie od strony boiska do sali gimnastycznej. W zwiqzku z tym zglaszam, Zeby

uwzglqdnii w bud2ecie na 2018 rok zbudowanie prawidfowego wej6cia, ale sugeruje

r6wnie2 poniewai 2lata temu otrzymafam odpowiedl na wczeSniejsze interpelacje i

informowano mnie, ie jui byly poczynione kroki, zostaly pieniqdze wydatkowane na projekt,

2e zostal jui kosztorys utworzony co do tego wej(cia, proponujq przyjrzei siq jeszcze raz i na

miejscu dokladnie obejrzei oba skrzydfa budynku i zrobii wejscie bezpieczne i wygodne tak
jak to wejScie.jest to budynku obok do drugiego skrzydia, tam gdzie wcze6niej wchodzili

uczniowie do Gimnazjum nr 2. Bardzo proszq, ie je2eli ju2 zostanie przygotowane to
zadanie, ieby wykonane zostato to dobrze, najlepiej ze wzglgdu na bezpieczeistwo i wygodq

uczni6w icale.j spolecznoSci szkolnej SP nr 2 im. Polskich Olimpijczyk6w zaznaczam, wiqc

baza sportowa i wejScie od strony boiska jest niezwykle wa2ne. I ostatniE rzecz chcialam
jeszcze podkre6lii wypowiedi radnego Janusza Dqbczyriskiego, co do niezwykle waznej
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sprawy ikoniecznoSci podniesienia wynagrodzenia izarobk6w grupy pracownik6w, kt6rzy

od lat byli zaniedbywani, chodzi o pracownik6w administracji oraz obslugi szk6t iplac6wek
oSwiatowych, poniewa2 wiem doskonale, ie z roku na rok ich zarobki iwynagrodzenie byfy

sptaszczane w zwiqzku z tym jest to niezwykle waina sprawa, bardzo dziqkujq". (wypowiedi
doslowna).
Glos zabral radnv Krzvsztof Kowalski.,,Panie Przewodniczacy, Padstwo Prezydenci, Szanowni

Pafstwo, Panie Prezydencie te nasze poprawki radnych Prawa i Sprawiedliwodci my6lg

pomoga Panu zrealizowai sw6j program wyborczy, kt6ry Pan 3lata temu nakreSlil, wigc z

tego tytufu akurat powinien siq Pan cieszyi. Panie Prezydencie nowe inwestycje majqtkowe
w skali calego budietu tj. 7,4%, no nie jest to oszalamiajEca kwota, I,4% na takie duie
mrasto, ale konkrety. Chcialbym wnieSi kilka poprawek do bud2etu, myslq, 2e Pan

Przewodniczqcy Chmielewski wskaie i16dla finansowania Pani Skarbnik. Po pierwsze

modernizacja drogi, ulica bez nazwy prowadzqca od ul. l. Zbiegniewskiej do Przedszkola nr

30, budowa chodnika dla pieszych wzdlu2 ul. Filtrowej, wymiana wiat przystankowych na

terenie miasta z uwzglqdnieniem i wykorzystaniem material6w niettukqcych,
poprawiajqcych bezpieczeistwo korzystajqcych z przystank6w oraz w spos6b znaczEcy

poprawiajqcy estetyke i wyglqd naszego miasta. I trzecie, najwiqksze zadanie - budowa

kompleksu sportowego na terenie Zespolu Szk6l nr 3 z urzqdzeniami dla os6b

n iepelnosprawnych z placem zabaw z elementami edukacyjnymi, dziqkujq". (wypowiedl

doslowna).
Glos zabraia radna Olga Krut-Horonziak. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo, Panie

Prezydencie, ten budiet w caloici wymaga restrukturyzacji, to nie jest bud2et, kt6ry moina
nazwai kolejnym etapem opartym o zarysowany krqgoslup, kiedy Pan zaczynal tq kadencjq.

Ot62 te 3 lata Pana zarzqdu, rzqd6w w mieicie to sq lata bez krqgoslupa, to jest takie, jeieli

chodzi o inwestycje i poza inwestycyjne przedsiQwziQcia takie skakanie jak pchetka, tutaj
zrobiq 300 metr6w chodnika, tutaj 500 jaki( dywanik asfaltowy, bitumiczny, tutaj wezmq

napiszq projekt do marszalka, mo2e dostanq mo2e nie dostanq ito wszystko w obliczu

mieszkaric6w, kt6rzy bardzo solidnie wywiqzujq siq z optat podatkowych. Suma 200 mln. zt.

to jest naprawdq dobry wynik i zasluga tylko iwylqcznie mieszkaic6w, kt6rzy w zamian

niestety nie otrzymali iten budiet nie daje odpowiedzi jakim miastem w 2018 roku bedzie

Wlociawek po 4latach Pana zarzadzania miastem. Zderzenie 200 mln. zl. z 20 mln. zt. w tym

bud2ecie ze Srodk6w unijnych tj. 10% to a2 wstyd w o96le m6wii na tej sali a nie daj Boie,

ieby siq pochwalii tym na zewnqtrz naszego miasta. Jakiekolwiek przywolywanie innych

oSrodk6w w naszym regionie jest nieuprawnione, my jui nie mamy por6wna6 w 2adnej

kategorii, nie mamy. lten bud2et niestety, ale daje podstawq, ie r6wniei biorqc pod uwagq

finanse 3 letnie, poprzednie, nie daje nadziei wiqkszej, iebyimy weszli na Scie2kq

rzeczywistego rozwoju, tylko ja siq ppam czym i kim ma byi Wiociawek, w jakiej dziedzinie

ma siq specjalizowai, czym ma promieniowai i czym ma siq chara kteryzowai, my stracili5my

w og6le charakter wewnQtrzny i na zewnEtrz miasto, z czego jest znany Wfoclawek w

regionie, no tylko iwytqcznie z najwyiszej stopy bezrobocia i byle jakie miasto. Byle jakie

miasto jest to ocena samych mieszkaric6w miasta, a dlaczego tak m6wiq iw oparciu o co, a

o tzw. empiriq, ot6i ja siQ poruszam wla6ciwie w 95o/o poza samochodem osobowym, w5r6d

ludzi, codziennie 4 linie autobusowe, 2e tak powiem mnie obstugujq ija te2 dokladam sie. I

tutaj nie bede jui przywolywata dokladnie nazwiskami Paistwa radnych, ale calkowicie
podwa2am merytoryczne podstawy do zakupu autobus6w elektrycznych. To jest ta

zwr6cona mi uwaga, 2e powinnam stuchai co to jest zr6wnowa2ony rozw6j. Ot6i na



poprzedniej sesji i jeszcze te2 dwie uprzednie wysfuchiwalam tuta.i zachwyt6w nad ta
wfaSnie nowa technologiE, kt6ra nam tutaj zlikwiduje te niskie emisje i siq przyczyni w og6le

do wyjqtkowej nowoczesnoici. Biorqc pod uwagq wlasny charakter, zasadzilam sie,2e tak
powiem na to testowanie i wsiadlam do tego autobusu i proszQ posluchai kr6ciutkiej

recenzji, ja nie wybieralam, 2e akurat to siq zdarzy. Nie dosyi, ie autobus ma jeszcze mniej

miejsc do siedzenia, ani2eli te uprzednie Solarisy zakupione, jest wla(ciwie w % to miejsca

stojqce, nie bqdq jui m6wila jaki wymyk zastosowano - producent, jeieli chodzi o tzw.
policzenie miejsc siedzqcych. Ot6i miejsce dwuosobowe siedzqce jest de facto miejscem
jednoosobowym siedzqcym, ale zagt6wki sq zbudowane dwa, proszq wsiqii kiedyS, ale

najwa2niejsza rzecz, autobus rusza, jedziemy i pasaierowie zauwa2ajq i ja r6wniei, ie
odbywa siQ to po prostu tak wolno, ie normalny maratoiczyk to jui by byi w przodzie.

Pasa2erowie- proszq Pani wie Pani co, a co to za korek siq przed nami zrobil a drugi m6wi

Pani to 2aden korek to tak to jedzie, za 2 minuty staje autobus, gasnq 5wiatta, ciemnica,

kierowca coi tam, coi tam - nic rusza 100 metr6w, znowu staje, gasnq 6wiatla i po kilku

razach mieszkaricy na ulicy dokladnie Dziewiriskiej proszq kierowcq, niech Pan otworzy

drzwi, my wysiadamy, my sobie sami dojdziemy, oczywiicie kierowca nie otworzyl drzwi,

wiqc atmosfera narastala ito siq tak na tei trasie toczylo. To sq wielomilionowe wydatki

zaplanowane w tym budiecie, ja recenzujq nie tylko jako pasa2er, ale r6wniei kierowca,

kt6ry co kt6ryS tam moment m6wil pora2ka, poraika, pora2ka' Ja podeszlam do Pana

kierowcy i siq zapytalam, jak on ocenia, a on m6wi proszq Paniq no co Pani nie styszata, nie

widziala co sie dzieje. Ja m6wiq wie Pan, ale to jest planowany zakup, a on m6wi chyba Pani

iartuje a kto to kupi przecie2 to jest jeszcze niedopracowane, ja m6wiq no wie Pan

Wloclawek .jako dosyd nierozsEdne i niemqdre zarzqdzanie wtadnie planuje zakup tych

autobus6w. Drugi raz te2 pojechatam specjalnie przedwczoraj, jeszcze raz to samo. Jedzie

.iak i6iw, kierowca czerwony w o96le z emocji,2eby to uruchomii przy gaszeniu i znowu, i

znowu. Dlatego w tym budiecie ta pozycja jest caikowicie do wyeliminowania, nie wiem

mo2e Wloclawek specjalnie zostal wybrany jako niezbyt zdiagnozowany niezbyt mEdry

partner do takiego wciSnigcia takiego bubla, nie m6wiqc o tym, 2e nowoczesno6i nie na tym

polega inie takie hybrydy mo2na robit. Ten bud2et nie ma w sobie racji, poniewa2 n'e ma

zawieszonego na tym krqgoslupie jednego wa2nego elementu, kt6ry walkujemy ju2 od

jakiegoS czasu tj. mieszkalnictwo. M6wicie Pa6stwo, 2e Rzqd tylko iwylqcznie plakatowo ma

Program Mieszkanie + a ja przepraszam bardzo, a jak tutaj ma siq przybli2yd Rzqd do miasta,

gdzie budowane mieszkania na wynajem kt6re jako pierwsze maj4 byi planowane przy

stod6lnej t.j. zaplacif 25% na wejsciu, czy Pafistwo uslyszeliScie kiedy( od jakiejkolwiek osoby

z Rzqdu,2e to sq Mieszkania + dla tych co majq kilkadziesiqt tysiqcy czy nawet 30 czy 25 ty6'

21. na wej6ciu. To jest Mieszkanie +, iebY na Cygance miei apartamenty. Proszq sobie

samemu odpowiedziei, gdzie jest ten krQgoslup, je2eli chodzi o mieszkalnictwo. Poruszany

byt drugi element krqgoslupa a mianowicie rozw6j szkolnictwa zawodowego, szkolnictwo

zawodowe to nie tylko zale2ne od Rzqdu, ale r6wniei prywatne szkoly zawodowe, a

dlaczego to prywatne szkoly zawodowe nie ksztalcq zawodowo, tylko wszystko papierek i

of6wek ijeszcze kartki wyszmalcowane od pana, kt6ry dawno zapomniai, 2e byf in2ynierem

technikiem - wyktadowcy. Kolejna sprawa to i zdrowie, i o6wiata, i inwestycje, kt6re

dawalyby asumpt do rozwoju i charakterystyki miasta. W jakim przedziale przemyslu, usfug

my bqdziemy siq rozwijai i bqdziemy wspomagai, kogo, jaki handel, jakie uslugi jakie

przedsiqwziqcia, w czym samorzqd ma wspomagai rynek,2eby siq wyspecjalizowai jako

miasto, a tu jest caly czas pchetka, tu parQ metr6w, tu parq metr6w, tu haslo, tu haslo itu



hasio. To jest bud2et absolutnie nie do przyjQcia, poniewai nie ma generali6w, nie ma

generalnych cel6w, nie ma strategii, strategia jest to wytyczony kierunek, opisany, zafoienia

do niego irealizacja, tego nie ma. To co powiedzialam w tej chwili byfo glosem og6lnym i

upieram siq przy tym, ieby nie dokladai jeszcze do tych malych cegielek, kt6re byfy
prezentowane, dlatego,2e dop6ki nie bqdzie a nie mieliimy przez 3lata okre6lonego,
jasnego celu czym ikim miasto ma byi dla mieszkaric6w i na zewnatrz dla regionu, jak ma

sie wpiei w region i w.iakie zadania i w jakie cele, tego nie ma, a jak siqgniecie Paistwo do

Bydgoszczy, co m6wiq nie por6wnywai siq czy do Torunia czy do Plocka do tych wszystkich

kt6rzy nas otaczajE to od 15 lat realizujq z 2elaznq konsekwencjq 15 lat temu opisane

zatoienia i2elaZnie sq konsekwentnie realizowane. Tu nie ma, a moie bqdziemy mieli most,

a mo2e nie bqdziemy, a moie sobie zrobimy tory, wiadukt a moie nie zrobimy itakie jest

bujanie od Sciany do Sciany i skakanie z jednego drobiazgu do drugiego drobiazgu' Drobiazgi

sq realizacjq ju2 szczeg6lowq natomiast budiet powinien miei klarownoii, ideowo6i i cele i

Srodki skupione na celach, dziqkujq bardzo".

Gfos zabrat radnv Dariusz Jaworski. ,,Szanowni Paristwo chcialbym zglosii dwa projekty

nowelizacji bud2etu jednoczesnie informuje, ie wskazania finansowe bqdq przekazane w

zestawieniu zbiorczym przez Przewod niczqcego Klubu. Sq to dwa zadania z zakresu

przebudowy dr6g gminnych, obydwa zadania sq ju2 wielokrotnie zglaszane przez mnie,

wynikajq z potrzeb i zgloszonych interpelacji mieszkaric6w tych czqsci miasta. wiqc pierwsze

zadanie to przebudowa ulicy Jodlowej i Brzozowej, jako jedno zadanie ze wzglqdu na uklad

jezdny 5ci6le ze sobq polqczony izwiqzany, jest to chyba jedna z najgorszych w stanie d169

zlokalizowanych w centrum miasta, nawierzchnia jej sktada siQ z kamieni polnych, na pewno

wypadaloby zmieni6 w tym zakresie co(. Drugie zadanie to jest przebudowa ulicy Sadowej

na to zadanie jest wykonana dokumentacja projektowo-kosztorysowa bodajie 2 lata,

dziqkujq bardzo". (wypowiedi doslowna).
,,Pani Skarbnik, Panie

Prezydencie mam pytania natury og6lnej, moie nie zwiqzane z wnioskami, ale chodzi mi o te

zastrzeienia, kt6re wykazala Regionalna lzba Obrachunkowa dotyczqce budietu, a

mianowicie i slabq wiarq lzby dotyczqcq moiliwo6ci splaty zadlu2enia. Regionalna lzba

Obrachunkowa podniosla taki argument opiniujqc nasz budiet, ie my przedstawiaiqc go

wlainie tej lzbie zalo2yli(my jeszcze podwy2kq podatk6w od nieruchomosci i 6rodk6w

transportowych. W zwiqzku z czym,2e to nie nastapifo chcialbym poprosii Paniq Skarbnik o

uspokojenie mnie i przedstawienie takich informacji, kt6re bqdq Swiadczyly o tym, 2e mamy

ten margines bezpieczeistwa. W zwiqzku z tym, 2e pomimo tego, ie ta nadwy2ka

operacyjna jest taka a nie inna tzn. w te.i kwocie wykazanej 20 mln. czy ona wla6ciwie jest

niisza tak? czy zatem bqdziemy mogli spokojnie splacat zadluienie, kt6re iu2 powstaio w

poprzednich kadencjach. A kolejny wniosek tei natury o96lnej, ja nie bqdq wskazywal 2r6dla

finansowania, ale bylem z Panem Prezydentem obecny na kilku spotkaniach z pracownikami

samorzqdowymi iwydaje mi siq, 2e w tym budzecie powinny siq znaleif Srodki na to, aby

wlaSnie tym pracownikom te uposa2enia podniesi, tego jeszcze nie ma, oczywiScie m6glbym

wskazai ir6dla chocia2by rezerwQ og6lnq ona moie byi obniiona do tego poziomu, jaki

przewiduje ustawa, ale wydaje mi siQ, 2e w toku rozm6w moglibySmy wsp6lnie okreSlii z

organem wykonawczym jak ewentualnie te sprawy moglyby zostai rozstrzygniqte, ale

wydaje mi siq, 2e ewidentnym jest to,2e jeieli chodzi o podwy2ki dla pracownik6w

samorzqdowych to one powinny nastqpit w roku przysztym". (wypowiedl dosfowna).
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Gtos zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Panie Przewodniczqcy, Wysoka

Rado, zanim przejdq do poprawek, kt6re zostafy przedstawione przez Paistwa radnych,

chcialbym odpowiedziei Pani Przewodniczqcej Ewie Szczepariskiej, kt6ra powiedziala, 2e

ona dziwi siq, 2e skoro takie dobre programy sq implementowane do Wloclawka, m6wiq
tutaj o programach Rzqdowych to dlaczego jest takie wysokie bezrobocie. No ja siq akurat
nie dziwiq Pani Przewodniczqca dlatego, ie skoro podmioty gospodarcze uciekajE do

o5ciennej gminy, bo tam sq lepsze warunki, skoro nie straszy sie podmiot6w gospodarczych

corocznq podwyikq podatk6w a takie propozycje skladal Prezydent Miasta to prosze sie nie

dziwii, 2e tak wielkie jest bezrobocie itak maly rozw6j w kwestii podmiot6w gospodarczych.

Szanowni Paistwo w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwojci pragnq zloiyc
propozycje poprawek itak w zwiqzku z tym, 2e przegtosowane zostaly tzw. wydatki
niewygasajqce, gdzie mogli6my uslyszei o tym, 2e du2a czqii zadai przechodzi na nastepny

rok mimo to, ie nie zostaly zakoriczone w tym roku, czyli mo2na powiedziei, 2e dodatkowe
Srodki z tego tytulu bqdq wyplacane w przyszlym roku proponujemy zdjqcie z niekt6rych

zadari wlainie kwot wynikajqcych z tychie wydatk6w n iewygasajqcych. Proponuje siq

zdjqcie z projektu budietu nastqpujqcych kwot w zadaniach majqtkowych:
Rozdziaf 60015 Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu: - budowa trasy

5rednicowe.j letap od ul. Toruriskiej kwota 132.000, - rozbudowa sieci komunikacyjnej d16g

rowerowych kwota 252.000 zl., - rozbudowa Al. Jana Pawla ll we Wloclawku w kategorii

drogi wojew6dzkiej kwota 60.000 zl. Rozdzial 60016: - budowa ul. Papieika od ul. Zielnej do

Al. Kazimierza Wielkiego kwota 100.000 zl.- przebudowa ul. Zachodniej wraz z budowE

kolektora deszczowego do rzeki Lubienki kwota 800.000 zl., - budowa drogi stanowiacej

alternatywne polqczenie osiedla Michelin z osiedlem Poiudnie kwota 100.000 zt. Rozdziat

50017: - budowa d169 wewnqtrznych ,,Ruda" jest w bud2ecie obywatelskim, a wiqc zdjqcie

kwoty 350.000 zl. Administracja publiczna, Rozdziaf Pozostala dzialalno6i - ochrona i rozw6j

teren6w zielonvch we Wloclawku , w tym rewaloryzacia ogrodu na pompce 993.000 zl -
ochrona i rozw6j teren6w zielonych we Wioclawku w tym utworzenie parku na Slodowie

oraz rewaloryzacja zieleni w parku im. H. Sienkiewcza kwota 920.000 zl. Bezpieczeristwo

publiczne i ochrona przeciwpo2arowa dzial 754, Rozdzial 75411 zakup samochodu z

zabudowq ekologicznq - kwota 100.000 zf. i warunkuje sie pozostawienie tego zadania przez

pozyskanie Srodk6w ze ir6del zewnQtrznych, NFOS bAdi WFOS. Oiwiata i wychowanie,

Szkoty Podstawowe - budowa kompleksu przy SP 23 kwota 637.000 zl. Rozdziat 80195

Pozostala dzialalnoii - Termomodernizacja budynk6w oswiaty na terenie miasta etap lll -
ZS nr.3, ZS nr 3 z oddziaiem przedszkolnym kwota 140.000 zl', - termomod ern izacja

budynk6w oswiaty na terenie Wtoclawka etap lV ZSB kwota 453.000 zl , - modernizacja

budynk6w wraz z wyposaieniem CKP we Wtoclawku przy ul. Ogniowej kwota 344.000 zf.

Dzial 855, Rozdzial 85595 Pozostala dzialalnoii, - rozbudowa, adaptacja iwyposa2enie
pomieszczeri pod funkcje plac6wek opieku riczo-wychowawczych 14 kwota 1.600 000 zt.

Kultura fizyczna i sport, obiekty sportowe - przebudowa i rozbudowa basenu OS|R przy ul.

Chopina 10 kwota 700.000 zl. Razem wydatki majqtkowe kwota 7.691.000 zl.

Proponuje siq wprowadzenie nowych zadai: - modernizacja chodnika od ul. Mickiewicza do

MZOZ kwota 40.000 zl., - budowa ul. Jodiowej i Brzozowej zatoki parkingowe kwota 450.000

zl.,- elementy malej architektury 40 sztuk lawek Sr6dmieicie kwota 30.0000 zt.,-

przebudowa ul. Sadowej kwota 200.000 zt., - budowa alejek na cmentarzu Komunalnym

kwota 300.000 zl., - monitoring mobilny na Cmentarzu Komunalnym kwota 200.000 zl. Dziaf

801 Przedszkole Publiczne nr 35 plac zabaw atestowany kwota 250.000 zl. , - dokumentacja i
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projekt sali gimnastycznej przy ZS nr 8 | etap kwota 1.100.000 zl., - modernizacja wejdcia do

budynku od strony boiska SP nr 2 kwota 31.000 zl. Budowa fragmentu ulicy gruntowej -
drogi wewnqtrznej, jedynej drogi dojazdowej od ul. Dziewiriskiej w kierunku komunalnych
budynk6w mieszkalnych Dziewiriska 13 A i budynku komunalnego Dziewifska 11 C z

uwzglqdnieniem miejsc parkingowych, Dzial 600, Rozdzial 60017 Drogi wewnetrzne kwota
180.000 zl., - przebudowa drogi dojazdowej z trylinki/kostka wraz z istniejacymi miejscami
parkingowymi od ul. Dziewiriskiej wzdlu2 budynku komunalnego Dziewiiska 11, Dzial 600,

Rozdzial 60017 Drogi wewnQtrzne kwota 220.000 zi. Poprawa bezpieczefrstwa mieszkaic6w
poprzez wybudowanie oswietlenia LED chodnika do ul. Kaliska-Dziewiiska 98 w oparciu o

posiadanq , wykonanq w roku bie2qcym dokumentacjq Dzial 900. Rozdzial 90015

Oiwietlenie ulic, plac6w idr6g kwota 80.000 zt. Budowa czq(ci chodnika w ciqgu ul.

Mazowieckiej prawa strona w kierunku ul. Kujawskiej, Dziat 600, Rozdziat 60016 Drogi

publiczne gminne, budowa chodnik6w - planowana kwota 50.000 zl. Budowa parking6w

ulicy Planty jako przedlu2enie istniejqcego parkingu ziemnego przy ogrodach dziafkowych w

kierunku ul. Kaliskiej, Rozdzial 60016 Drogi publiczne gminne, budowa parking6w na terenie
miasta planowana kwota 150.000 zl. Budowa chodnika w ul. Plowieckiej, Rozdziat 60016

Drogi publiczne gminne, budowa chodnik6w planowana kwota 150.000 zl. Zakup sprzetu dla

Szpitala Wojew6dzkiego - inwestycja dofinansowywana kwota 250.000 zi. Potqczenie,

budowa ul. Cienistej od tubinowej do Brzezinowej kwota 500.000 zl., - prog zwalniajacy przy

ul. KoScielnej w Michelinie kwota 10.000 zi., - modernizacja drogi do Przedszkola

Publicznego nr 30 kwota 300.000 zl., - budowa mini stadionu przy ZS nr 3letap kwota

500.000 zi., - budowa chodnik6w na ul. Filtrowej kwota 200.000 zl., - wiaty przystankowe na

terenie miasta kwota 50.000 zl., - parking przy ul. Ho2ej na 70 miejsc kwota 600.000 zl., -

modernizacja ul. Energetvk6w letap kwota 600.000 zf., - zakup sprzetu do test6w

narkotykowych dla Policji kwota 50.000 zl., laczna kwota zmian to 6.441.000 zl

Wydatki biei4ce proponowane zmiany: - Dzial Administracja publiczna, Rozdzial 75075

promocja jednostek samorzadu terytorialnego zdjqi kwotq 200.000 zl. Dziai 758 Rozliczenia

162ne, Rozdziaf 75818 Rezerwy o96lne i celowe kwota 1.700.000 zl., Wsparcie rozwoju

gospodarczego, promocja miasta - kwota 300.000 zl., rczem kwota do zdjqcia 2.200.000 zf

Rozdysponowanie tej kwoty: proponuje siq wprowadzenie nastqpujqcych zadari: - irodki na

sport kwalifikowany z przeznaczeniem dla profesjonalnych druiyn dzialajqcych na terenie

naszego miasta kwota 1.2oo.oo0 zl., - na podwyiki dla pracownik6w administracji szk6l i

przedszkoli kwota 850.000 zl., - na podwyiki dla pracownik6w biblioteki kwota 150.000 zl.

szanowni Paistwo te propozycje, kt6re skladamy w tej chwili pokazujq 2r6dla finansowania,

pozwolq na to, ieby moina byto rozpoczqi wiele dzialari, kt6re bqdq mogfy byi
sfinansowane w przyszlym roku bEdi jak to piqknie Pafistwo lubicie, mogfyby byi
przeniesione jako wydatki niewygasajqce w czqsci na 2019 rok do realizacji w p62niejszym

terminie, ale pokazujemy, ie jest mo2liwo6i zaczqcia duio wiqkszej ilo6ci zada6, kt6re mogq

wptynqi na rozw6j naszego miasta. Szanowni Paristwo skladam te propozycje Panu

Przewodn iczqcemu Rady Miasta i jednoczednie wnoszq w imieniu Klubu Prawa i

Sprawiedliwoici o odroczenie procedowania nad tym punktem do stycznia 2018 roku,

my6lq, ie Prezydent Miasta wraz z Paniq Skarbnik powinni przeanalizowaa te nasze

propozycje imy(lq, ie mamy czas na to,2eby w styczniu przyjqi bud2et, badl nie, jeieli nie

bqdq poprawki uwzglqdnione i normalnie procedowaa na kontynuacji sesji, kt6rq dzisiaj

przerwiemy, proszq o przegtosowanie tego wniosku, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).

66



Glos zabrat radny Andrzei Palucki. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka Rado,

kaida sesja bud2etowa, jest sesjq, kt6ra budzi wiele emocji, budzi wiele kontrowersji a ka2dy

bud2et jest w finale kompromisem miqdzy potrzebami a mo2liwoiciami. Jestem przekonany,

ie ka2dy z nas lub prawie kaidy z nas bylby w stanie zagospodarowai 6rodki przewidziane w
budiecie na kolejny rok patrzEc pod kqtem swojego okrqgu wyborczego. NiestetY jest to
niemo2liwe, zawsze 6rodk6w jest mniej ni2 potrzeb, ale szczeicie polega na tym, 2e wieloii
pomysl6w, wielo6i propozycji mo2e spowodowai poprawq sytuacji mieszka6c6w i wnieii
nowe pomysly dla rozwoju miasta. Ja wiem, 2e trudno tw6rcy bud2etu czqsto siq przelamai,

bo przyzwyczaja sie do swoich propozycji, wiem, ie zgadzajE siq nawet mamy dylematy skEd

wziqi na to pieniqdze. Natomiast wydaje mi siq, 2e w dzisiejszym wydaniu doszlo do sytuacji

bardziej napiqtej iwiqkszej liczby propozycji nii pamiqtam z lat poprzednich migdzy innymi

dlatego, 2e chyba konsultacje byly bardzo iluzoryczne a wlaiciwie to odbywaly siq ju2 po

zlo2eniu wydrukowanego egzemplarza bud2etu. Natomiast kaidy z nas operuje pewnymi

kwestiami szczeg6lowymi, kt6re to propozycje majq poprawii w jego rejonie sytuacjQ

wizualnie, technicznie, ulatwii 2ycie ludziom w tej czq(ci miasta iz tego to jest rola Pana

Prezydenta i potem nas jako Rady w finale stworzenie dokumentu, kt6ry bqdzie

dokumentem bardziej uniwersalnym. Dzi5 tu jut padla taka kwestia o96lna dotyczqca

budzetu miasta, a wiec parametr6w jakie ten bud2et spelnia bqdi ciqiko mu spelnit. Pan

radny Wawrzonkoski zwr6cif uwagq na taki element, jak coraz gorsze relacje miqdzy

dochodami biezEcymi a wydatkami. To jest niepokojqce zjawisko, bo gdy to zjawisko bqdzie

narastalo to staniemy przed takim dylematem, 2e wla(ciwie opowiadanie o dalszych

procesach inwestycyjnych w mieicie bqdzie mo2na wto2yi miqdzy baiki. Natomiast czytajec

nieodlqcznq czqSi co prawda jeszcze nie procedowanE , ale za chwilq bqdzie - wieloletniE
prognozq finansowq, ona wyraia to, co w budiecie jest, co siQ w budietach planuje,

niepokoi taka historia jak czytamy - w 2018 roku dochody bieiace przyjqto o O,93% powyZej

roku 2017 , to jest wielkoii, kt6ra nie zapewni nam przyszlych proces6w rozwojowych

miasta, natomiast jest dalsza prognoza, kt6ra budzi moje wqtpliwoici a mianowicie, ie
przyjqto, 2e 2019 roku wysoko(i dochod6w bieiqcych wzro6nie o 4,1o/o w stosunku do roku

2018, byloby ladnie gdyby nie wykraczalo to za te kadencjq iw zasadzie byfo trochq

wr6ieniem z fus6w dlatego,2e osiEgnie sie ten parametr przy zaloieniu m.in. - przewiduje

siq zar6wno waloryzacjq stawek podatk6w iopiat oraz wyiszq ich iciqgalnodi, co zawsze

naleiv miei na uwadze, planuje siq waloryzacjq oplat za gospodarowanie odpadami

komunalnymi o co pytafem przy poprzednim punkcie, jakie to bqdzie mialo przelo2enie,

prognozuje siQ wzrost dochod6w z tytuiu najmu, dzieriaw obiekt6w miasta na poziomie 2%

w tvm, co mnie bardzo zaniepokoilo Wloclawskiej Strefy Rozwoju Gospodarczego Park

Przemyslowo-Technologiczny. Dlaczego to wzbudzilo m6j niepok6j - ot6t m.in. na tej sesji

Rady Miasta rozmawiali6my, ie w zasadzie nie potrafimy 5ciqgnqi kolejnych inwestor6w do

miasta, mimo, 2e mamy wolne miejsca do inwestowania w Parku Przemysfowo-

Tech nologicznym. Wtedy uzyskalem informacjq, 2e Pan Dyrektor, co powiedzial publicznie w

mediach, skierowai inwestor6w do Brzeicia, bo u nas nie ma teren6w, bo u nas sq zapisane

jui listy intencyjne. Ja proponowalem w6wczas, ieby odbyi rozmowv z tymi osobami ktore

podpisaly listy intencyjne czy w tym terminie rozpoczne budowq. List intencyjny nie jest

dokumentem wiq2qcym strony. To siq nie odbylo, inwestor poszedl. Odpowiadalby na takie

inwestvcje teren, kt6ry jest przewidywany zresztE podjQlismy stosownE uchwalQ dotyczqcq

planu zagospoda rowan ia przestrzennego na Papie2ce, ale jest n ieprzygotowa ny. Jeieli
przyjmiemy tezQ, ona jest moze hipotetyczna z mojej strony,2e Pan Prezydent abdykowat,
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ie iciqgania inwestor6w zewnqtrznych ichce w innym kierunku modelowai ksztalt miasta

to nie ma tu przeslanek do innego modelowania, a mianowicie, jeieli nasi mieszkadcy bqdq
jeidzili do Brzeicia do pracy, bo takie sfyszalem opinie z ust Pana Prezydenta miqdzy innymi

to, co im zaproponujemy, ieby nie uciekli tam na zawsze. W tym budiecie nie ma iadnych
przeslanek, ktdre by byly przeslankami uatra kcyjn iajqcymi zamieszkiwanie we Wlociawku,
nie ma takich element6w, kt6re moglyby przyciqgai pracujqcych poza Wtoctawkiem do

zamieszkiwania i korzystania z szerszej gamy uslug i zostawiania tu pieniqdzy. Skoro
przynajmniej w tym okresie zrezygnowali5my z dochod6w z CiT-u to przynajmniej

zabiegajmy o to, 2eby z PiT -u byly, bo idq za miejscem zamieszkania, ale takiej przeslanki te2

nie zauwa2am i niepokoi mnie sytuacja, 2e za bardzo zbliiamy siq do spolaryzowania
wskainik6w dochod6w i wydatk6w bieiqcych, to jest niebezpieczna sytuacja. W sytuacji w
jakiej dziS stanqliimy procedujqc nad tym projektem budietu, my6lq, ie przy takiej liczbie

postulat6w prawie nieznanej z przesztoSci przynajmniej mnie, braku perspektyw zastqpienia
poszukiwania inwestor6w uatrakcyjn ien iem dla mieszkaflc6w obecnych i przyszlych tego
terenu itym niebezpiecznym wskainikiem o kt6rym jui dwukrotnie m6wilem wydaje mi siq,

2e najbardziej slusznym byloby danie czasu Panu Prezydentowi do ponownego przemy5lenia

i przeanalizowania takiej wielkiej liczby propozycji, kt6re zostaty zlo2one, nic siq moim
zdaniem nie stanie, bo w najbliiszych tygodniach iadnego przetargu itak siq oglosid nie da

bo to bud2et jest na przyszly rok a nie na ten rok iw zwiqzku z tym w imieniu Klubu Radnych

Niezaleinych proponuje i skladam to jako wniosek formalny do przeglosowania, aby

zawiesii to procedowanie, dai szansq Panu Prezydentowi na spokojne przeanalizowa n ie,

bez emocji i spotkanie siq w czasie wyznaczonym przez Pana Przewodn iczqcego a moze.jak

Pan Prezydent bqdzie mial takE wolq konsultowania jeszcze w tym okresie przerwy sesji

Rady i postaranie sie o stworzenie budietu, kt6ry byiby bardziej zbliZony do kompromisu,
ale jednoczesnie bardziej zaspokajal te potrzeby perspektywiczne rozwoju miasta, dziqkujq

bardzo". (wypowiedi doslowna).
Glos zabraia radna Ewa Szczeoariska.,,Panie Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci, Wysoka

Rado, scenariusz do tego punktu porzqdku obrad przy budiecie jest nastQpujacy-wychodzi

radnv Prawa iSorawiedliwoici m6wi na temat bud2etu albo inie na temat bud2etu, nie na

temat zadari wlasnych gminy, ale by co m6wid, na ko6cu wystgpuje Przewodniczqcy Klubu

Prawa i SprawiedliwoSci przedstawiajqc zmiany do budietu, jako rewolucjq. Panie radny i

Szanowni Padstwo ja proszq o udostQpnienie radnym tych zmian do bud2etu, kt6re zostaly

zaproponowane przez Klub Prawa i Sprawiedliwoici w celu udzielenia rzetelnej informacji
mieszkaicom, kt6rzy bqdq dopytywat siq, dlaczego zadania, kt6re byly zapisane w bud2ecie

nie zostafy zrealizowane a zostafv zastqpione zadaniami innymi, zostaly zdjqte kosztem

innych zadari oraz te zadania, kt6re nie mogq byi zrealizowane, bo nie nale2q do zadai
wlasnych gminy a kt6re siq tam te2 pojawily. (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Pani radna proszq dai mi
powiedziei jednq rzecz, zostal zloiony wniosek formalny o to, abyimy odroczyli
procedowanie i teraz tak proszq mi dai dokoriczyi, dopulcifem jeden glos - za, iteraz
traktujq Pani glos jako glos - przeciw, w zwiqzku z czym proszq siq odnosii nie o96lnie do

tych wszystkich kwestii, kt6re zostaiy poruszone na sesji, ale do wniosku, kt6ry zostat

zto2ony przez radnego Jaroslawa Chmielewskiego i radnego Andrzeja Paluckiego. Proszq tak
poprowadzii swojq wypowiedi, abym m6gt dalej procedowai i zeby taka byia treSi tej
wypowiedzi. (wypowiedi doslowna).
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Glos zabrala radna Ewa Szczepafiska. ,,Ale Panie Przewodniczqcy ja nie wystqpilam,
poniewai ja jeszcze nie skoriczylam. Oczywi6cie, 2e popieram wniosek jak najbardziej,

iebydmy siq zastanowili nad tymi zmianami, ale jednoczeSnie skladam sw6j i proszq o

udostqpnienie mi tych zmian, kt6re zostaly zlo2one przez Klub Prawa iSprawiedliwoici,
d ziqkujg". (wypowiedi dostowna).
Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,

postanowilem jeszcze zabrai glos na koniec przed samym gtosowaniem wniosku o

przelo2enie procedury uchwalania budietu na 2018 rok, bo my6lg, 2e jest to w tej sytuacji,
przed kt6rq stanqli5my do6i rozsqdne, iebyimy na spokojnie siq nad tym wszystkim

zastanowili. Natomiast chcialbym wyglosii kilka uwag generalnych Drodzy Pafstwo. Moje
wra2enie jest takie, ie w Polsce generalnie samorzqd terytorialny, kt6ry pielqgnujemy i

kt6rego ideq realizujemy od prawie 30 lat iest oczywi6cie sukcesem, tylko mi siq nie podoba
jedno i my(lq, 2e takiego mySlenia nie jeste(my w stanie siq pozbawii, 2e mySlenie czQsto o

samorzqdzie, o inwestycjach, o zadaniach wlasnych i nie tylko myslenie w kategoriach

wyborczych. I to jest Drodzy Pafstwo niedobre i zte i powiem to na swoim przykladzie, bo do

tego co bezpo5rednio uslyszeli5my chcialbym siq odnie6i. Gdybym rzeczywiScie myilal w

kategoriach wyborczych, my6lat w ten spos6b, 2e 2018 rok jest to rok wyborczy itrzeba
oczywi(cie pokazai mieszkaficom, 2e chce siq byi wybranym na kolejnq kadencje to
rzeczywiScie powinni6my w spos6b bezrefleksyjny zwiqkszyi budiet inwestycyjny
przynajmniej o 100%. Natomiast ja takiego sposobu mySlenia nie podzielam, staram siQ byi
Drodzy Paistwo konsekwentnym od trzech lat, skoro zaloiyli6my pomyst zwigkszenia

podatku od nieruchomoSci, podatku od Srodk6w transportu to nawet w tym roku

wyborczym ten pomysl przedstawilem Pafistwu Radnym do akceptacji, Pafstwo nie wyrazili
zgody, ja doskonale to rozumiem. Natomiast my nie mo2emy Drodzy Paristwo mySlee o

samorzqdzie, o miedcie w kategoriach wyborczych, bo to donikEd nas nie prowadzi. Mamy w
tej chwili takq o to sytuacjq, 2e zostali6my zasypani gradem moina powiedziei 162nego

rodzaju poprawek. Moje stanowisko do tego jest oczywiScie negatywne i bqdq w tej mierze

Drodzy Paristwo konsekwentny, aczkolwiek nie m6wiq, 2e nie zastanowimy siq spokojnie

nad pewnymi poprawkami irzeczywiScie nie wprowadzimy ich do budietu na 2018 rok, ale

Drodzy Paristwo trzeba miei tei swego rodzaju umiar, dlatego mnie bardzo dziwiq jak radny

wielu kadencji wychodzi i sklada poprawki, kt6re mieszajq wydatki bieiEce z wydatkami
majEtkowymi, kiedy dochodzi do sytuacji, 2e niewygasy, kt6re zostaly dzisiaj uchwalone
pr6buje siq przerzucai do budietu na 2018 rok, taka sytuacja Drodzy Paristwo miala miejsce,

dlatego tei bardzo proszq o rozsadek i oczywiScie bqdziemy na ten temat rozmawiai, my6lQ,

ie te kilka kilkanadcie dni, kt6re mamy przed sobq do kolejnej sesji dadzq nam ten czas, aby

rzeczywi6cie ten budiet byt dobrze przygotowany, aczkolwiek ja caly czas stojq na

stanowisku, 2e ta projekcja, kt6rE ie<my zaproponowali Paristwu jest rozsqdna, bo

oczywiScie proste byloby zwiqkszyi zadluienie miasta o kolejne 100-200 mln. zl. jak to siq

dzieje w niekt6rych miastach nawet w naszym wojew6dztwie tutaj dzisiaj przywolywanych

na tej sesji, tylko czy na tym rzecz polega. Trudno nam siq por6wnywai z miastami kt6re
dysponujq znacznie wy2szq nadwyikA operacyjnq, kt6re maja znacznie wy2sze dochody. My
jak Pan Prezydent Paiucki zauwaiyl te dochody nam wzrastajq rzeczywiScie na poziomie

zaledwie ok. !% w relacji 2OI7 do 2018 rok i jest to rzeczywisty problem nad kt6rym
powinnijmy siq pochylii, ale czy rzeczywijcie wyj6ciem z sytuacji Drodzy Paistwo, kiedy my
r6wnie2 tutaj na sesji Rady Miasta tei pozbawiamy siq tych dochod6w poprzez
proponowanie r62nego rodzaju ulg, to jest pozbawianie siq Drodzy Pa6stwo dochod6w,



takie sytuacje miqliimy nie tylko w roku 2017 ale we wczeiniejszych latach r6wnie2. Dlatego
tei odwotuje siq Drodzy Pafistwo do rozsqdku i Pafstwo nie oczekujcie ode mnie, ie ja

pozwolq na to,2eby zwiqkszai w spos6b nieracjonalny deficyt bud2etowy miasta jak to siq

dzieje w niekt6rych samorzEdach, przecie2 ten dfug kiedyd trzeba bqdzie sptacii - tak Panie

radny Chmielewski tak samo jak i dlug Paristwa, kt6ry przyrasta mo2na powiedziei w spos6b

skokowy, gdybym ja przystat na wiele propozycji to powiedzmy ta kwotq inwestycji
musieliby6my zwiqkszyi o co najmniej 100% kosztem oczywi6cie podwyiszenia kwoty
deficytu budietowego. Tak2e Drodzy Paistwo chcialbym wyrazii takq swojq opiniq, bardzo
dziqkujq za wszystkie uwagi, za wszystkie poprawki, oczywiScie bqdziemy nad nimi
dyskutowai, tylko tei bardzo proszq o zachowanie tutaj takiego racjonalnego podej6cia do
samorzqdu nie kierujqc siq absolutnie kalendarzem wyborczym bo uwaiam 2e jest najgorsze

co mogloby nas spotkai i uwazam, ie to .iest zle jeSli m6wimy tutaj o tych 27 latach
funkcjonowania samorzqdu, kierowania siq wla6nie pewnymi takimi aspiracjami
wyborczymi, ja nigdy tego nie robie itutaj publicznie tei chce Padstwu powiedziei, 2e nigdy

tego robit nie bqdq, dziqkujq bardzo". (wypowiedl doslowna).

Po zakorlczeniu dyskusji PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Rafai Sobolewski przechodzqc

do procedury glosowania poddal pod glosowanie wniosek o odroczenie posiedzenia do dnia

16 stycznia 2018 roku do godziny 900

W wyniku glosowania, w kt6rym udzial wziqlo 23 radnych za przyjqciem wniosku

opowiedzialo siq 20 radnych przy braku gtos6w przeciwnych oraz 3 glosach wstrzymujqcych

s tQ.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego glosowania,

wniosek uzyskai wymaganq wigkszo5i.

Dziqkujqc za dzisiejsze obrady sesyine Przewodniczqcy Rady Miasta zlo2yl r6wniei wszystkim

radnym 2yczenia z okazji SwiEt Boiego Narodzenia oraz Nowego 20L8 roku, kierujqc

iyczenia tak2e w imieniu wszystkich radnych do mieszkaric6w miasta Wtoclawka. Ponadto

Przewodniczqcy Rady Miasta zaprosil radnych na spotkanie oplatkowe wsp6lnie z

Prezydentem M iasta.

Glos poza mikrofonem zabral tak2e Prezydent Miasta dr Marek Wojtkowski skladajqc

wszystkim serdeczne iyczenia 6wiateczne i noworoczne.

Zakoriczenie pierwszej czeici obrad XXXVII sesji Rady Miasta w dniu 19 grudnia 2017 roku

godz. 1600.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad XXXVII sesji Rady Miasta Wloclawek po przerwie w dniu 16 stycznia 2018
roKu.
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski w dniu 16 stycznia 2018 roku o godz.

900 wznowil obrady XXXVII ses.ii Rady Miasta Wloclawek, witajqc Prezydenta Miasta,
Zastqpc6w Prezydenta Miasta, radnych, dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych
pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczqcy Rady Miasta powital takie obecnych na sesji
przedstawicieli wioclawskich medi6w, mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta

uczestn iczEcych w obradach.
- Stwierdzenie quorum

Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski
stwierdzil, 2e na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z listE

obecno6ci 19 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 16 stycznia 2018r. sq prawomocne.

Lista obecnosci radnych z XXXVII sesji Rady Miasta w dniu 16-01-2018 stanowi zalqcznik do
protokolu,
Lista os6b uczestniczEcych w XXXVII sesji Rady Miasta w dniu 16-01-2018 stanowi zalacznik

do protokolu.
Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie przystepuje do kontynuacji punktu nr 18

porzqdku obrad tj. projektu uchwaty w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na

rok 201.8 wraz z autopoprawkq. JednoczeSnie zasygnalizowal, 2e autopoprawki zostafy

wyloione dla Pa6stwa radnych na stolach idotyczq one nie tylko uchwaly bud2etowej, ale

tak2e uchwaly dotyczqcej Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przewodniczqcy Rady Miasta

stwierdzil, ie obrady sesyjne zostaly przerwane ze wzglqdu na zgtoszone propozycje zmian

do projektu budietu miasta Wloclawek, w zwiqzku z tym zwr6cil siq do Prezydenta Miasta

dr Marka Wojtkowskiego o ustosunkowanie siq do zgtoszonych propozycji zmian do projektu

bud2etu miasta na rok 2018, kt6re zostafy przedstawione podczas obrad w dniu 19 grudnia

20\7r.

Glos zabral Prezvdent Miasta Wfoclawek dr Marek Woitkowski. ,,Panie Przewodniczqcy,

Wysoka Rado, zaproszeni goscie, ja na ostatniej sesji ustosu nkowywatem siq do projekcji

bud2etu, kt6ra przedstawiliSmy Paristwu radnym, natomiast dzisiaj chcialbym siq kr6tko

ustosunkowai iprzedstawii swoje stanowisko dotyczqce wniosk6w do projektu bud2etu

miasta Wloclawek na 2018 rok, kt6re byly zglaszane na sesji w dniu 19 grudnia 2Ot7 roku'
Oczywi5cie tak jak m6wili6my, je5li chodzi o wszystkie wnioski dotyczqce przebudowy,

modernizacji i budowy nowych dr6g, chciaibym, abysmy w ramach tej kwoty, aby to
Paistwo radni podjqli decyzjq ju2 na Komisji Gospodarki Miejskiej co do zakresu i co do

przedmiotu przebudowanych d169, chodnik6w i miejsc parkingowych. Natomiast ja

chcialbym sig kr6tko ustosunkowai do tych propozycji, kt6re Pa6stwo zglosili w ramach

poprawek w dniu 19 grudnia.

Itak.ie5li chodzi o Klub Radnych Niezale2nych zostal przedstawiony wniosek o zdjqcie z

dzialu 600 rozdzial 60016 zadanie inwestycyjne ,,Przebudowa ul. Zachodniei wraz z budowq

kolektora deszczowego do rzeki Lubienka" o kwotq 800.00 zl - chcq powiedziet, 2e nie

wyraiam zgody na wniesionq zmianq, gdy2 na realizacjq zadania zostala podpisana umowa,

brak zabezpieczenia na zaciqgniqte zobowiqzanie narazi miasto na straty. R6wniei na

wniosek o zdjqcie z dziatu 900 rozdz.90095 z zadania inwestycyjnego,,zagospodarowanie
terenu pod budowq placu rekreacyjno- wypoczynkowego wraz z budow4 placu zabaw na

terenie miasta" o kwotq 400.000 zl - takie nie wyraiam zSody na wnioskowanq zmiane. Na

to zadanie zaplanowano na 2018 rok kwote 250.000 zl, nie mo2na wiqc zmniejszyi o
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400.000 zt, a ponadto planowana kwota wynika z zaciqgniqtego zobowiqzania. Brak

zabezpieczenia Srodk6w narazi miasto na straty.
Klub Radnych SLD zlo2yl wniosek o zmniejszenie wydatk6w z par.75095 o kwotg 500.000 zl

oraz z rozdz.92604 o kwotq 500.000 zl - i zwiqkszenie o 1000.000 zl wydatk6w na transport
zbiorowy - takie nie wyra2am zgody na wnioskowanq zmianQ. Z rozdziatu 75095
realizowane sq miqdzy innymi projekty unijne: w rozdziale 75095 planowana jest

kontynuacja 4 zadan przy udziale Srodk6w unijnych tj: 75095
a) ,,Sr6dmieicie na drodze do zmian"
b) ,,Rewaloryzacja iochrona 162norodno6ci biologicznej Ogrodu na Pompce"

c) ,,Utworzenie parku na Slodowie ,,- czq5i wydatk6w tego zadania klasyfikowana jest jako

wydatek bie2qcy oraz inne wydatki zwiEzane z realizowanymi inwestycjami.

d) Przebudowa izmiana sposobu u2ytkowania budynk6w przy ul. 3-go Maja na Centrum

aktywizacji i przedsiqbiorczoici wraz z przebudowq infrastruktury drogowej. Podpisane sq

umowy realizacyjne a ponadto wnioskodawcy zmniejszajqc wydatki nie uwzglgdnili, ie
rezygnacja z pro.iektu wplynie na zmniejszenie dochod6w w postaci dotacji na czqsciowa

refundacjq pon iesionych koszt6w.
Zmniejszenie wydatk6w bieiqcych jednostki bud2etowej OSIR, kt6re.i kosztY utrzymania w

20L8 roku wzrosnq z uwagi na zakoriczenie modernizacji hali i planowane zako6czenie

modernizacji basenu co wiq2e siq z przejqciem obiekt6w do utrzymania. Brak Srodk6w

zagrozi prawidlowemu funkcjonowaniu tej jednostki.

Ponadto pragne te2 poinformowai, 2e zostal podpisany aneks na organizacjq transportu
zbiorowego na 2018 rok ina chwilq obecnq zaplanowana kwota zabezpiecza zobowiqzania

wynikajqce z tego aneksu.
PragnQ te2 powiedzied,2e rozumiem doskonale intencje wnioskodawc6w iw momencie,

kiedy bqdziemy znai wykonanie budietu za 2O!7 rok i bqdziemy znad te2 kwote dotacji w

miesiqcach marcu i kwietniu pochylimy siQ nad tym Panie radny i bqdziemy rozmawiai, aby

rzeczywiScie ta kwotQ na tzw. wozokilometry zwiekszyi i my6lq, 2e jakiS rozsqdny konsensus

w tej kwestii znajdziemy.
Klub Radnych PIS postuluje zmniejszenie w tozdz.60015 planu na zadaniu inwestycyjnym

,,Budowa trasy Srednicowej letap od ul. Toru6skiej" o kwotq 132.000 zt, takie wnoszq o

odrzucenie wniosku. Zadanie jest kontynuacjq z roku 2017. Zmniejszenie planowanej kwoty
po uregulowaniu zaciqgniqtych zobowiqzai nie pozwoli na rozpoczqcie przygotowania

zadania do realizacji. Zmniejszenie z rozdz. 60015 planu na zadaniu inwestycyjnym

,,Rozbudowa sieci komunikacyjnej dr6g rowerowych" o kwotq 252.000 zt, takie nie wyraiam
zgody na powyisze zmniejszenie. Na realizacjq zadania podpisano umowq, brak

zabezpieczenia 5rodk6w narazi miasto na straty. Kolejny wniosek to zmniejszenie w

rozdz.60015 planu na zadaniu inwestycyjnym,,Rozbudowa Al. Jana Pawla ll we Wloclawku

w kat. Dr6g wojew6dzkich" o kwotq 60.000 zl - nie wyraiam zgody na powyiszq zmianq. Na

realizowanie zadania podpisano umowQ, brak zabezpieczenia irodk6w narazi miasto na

straty. Kolejny wniosek - zmniejszenie w rozdz.60016 planu na zadaniu inwestycyjnym

,,Budowa ul. Papieika od ul. Zielnej do Al. Kazimierza Wielkiego" o kwote 100.000 zl. Na

realizacjq zadania podpisano umowQ, zadanie znajduje siq w wykazie przedsiqwziqi

wieloletnich w zwiqzku z tym tak2e nie wyraiam zgody na postulowana zmiane.

Kolejna poprawka to zmniejszenie w rozdz. 60016 planu na zadaniu inwestycy.inym

,,Przebudowa ul. Zachodniej wraz z budowq kolektora deszczowego do rzeki Lubienki" o
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kwotq 800.000 zl. Na realizacjq zadania podpisano umowQ. Brak zabezpieczenia Srodkow
narazi Miasto na straty w zwiqzku z tym nie wyraiam zgody na powy2szq zmianq.

Kolejna poprawka - zmniejszenie z rozdz.60016 planu na zadaniu inwestycyjnym ,,Budowa
drogi stanowiqcej alternatywne potEczenie osiedla Michelin z oi. Poludnie" o kwotQ 100.000

zf. W zwiqzku z tym, ie zostaty zaciagniqte zobowiAzania i brak zabezpieczenia narazi Miasto
na straty nie wyra2am zgody na powyiszq zmianq.

Z kolei wykre6lenie z realizacji zadania w ramach bud2etu obywatelskiego w rozdz.60017

,,Budowy drogi dla dziafkowc6w Pofudnie Wloclawek". Rezygnacja z zadania, kt6re zostalo

ujgte w budzecie na wniosek mieszkarlc6w podwa2a ideq bud2etu obywatelskiego takie
wnoszQ o od rzucenie wniosku
Kolejna poprawka - zmniejszenie w rozdz.75095 planu na zadaniu inwestycyjnym ,,Ochrona
i rozw6j teren6w zielonych we Wloclawku w tym Rewaloryzacja Ogrodu na Pompce" o

kwotq 993.000 zl - tak2e nie wyraiam zgody na zmianq. Na realizacjq zadania przy udziale
(rodk6w unijnych podpisano umowq, zmniejszenie planowanych wydatk6w narazi miasto na

stratv z tytulu zaciqgnietych zobowiqzari. Ponadto zmniejszq siq dochody czego nie

uwzglqdnia wniosek z dotacji unijnych zaplanowanych jako refundacjq poniesionych

koszt6w.
Kolejna poprawka - zmniejszenie w dziale 75095 planowanych wydatk6w na zadaniu

,,Ochrona i rozw6j teren6w zielonych we Wloclawku w tym utworzenie parku na Slodowie

oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. sienkiewicza" o kwotq 920.000 zi., nie wyra2am

zgody z przyczyn jak uzasadnilem przy om6wieniu poprzedniego wniosku.

Zmniejszenie w dziale 75416 planowanych 3rodk6w na zadanie ,,Zakup samochodu

specja listycznego" o kwotq 100.000 zl - wnoszq o odrzucenie wniosku, poniewai

zmniejszenie Srodk6w nie zabezpieczy naklad6w na wyposa2enie pojazdu w aparaturq

umoiliwiajqcq badanie czystoici powietrza. Uzyskanie dofinansowania ze Srodk6w

zewnqtrznych nie powoduje zmniejszania wysoko5ci wydatku.
Kolejna poprawka - zmniejszenie w dziale 80101 planu wydatku na zadanie ,,Budowa

kompleksu sportowego przy SP. Nr 23" o kwote 637.000 zf -w zwiqzku z tym, Ze na

realizacjq zadania podpisano umowq nie wyra2am zgody na zmianQ.

Zmniejszenie w rozdz.80195 planu na realizacjq zadaf ,,Termomodernizacja budynk6w

oSwiatowych etap lll ilV na kwotQ tacznE 603.000 zl oraz modernizacjQ budynku wraz z

wyposa2eniem CKP przy ul. Ogniowej" - nie wyra2am zgody na powy2szq zmianq, gdyi

zadanie kontynuowane jest cze6ciowo ze 6rodk6w unijnych. Brak zabezpieczenia Srodk6w na

regulowanie zobowiqzarl nara2a Miasto na straty a ponadto pozbawia dochod6w w formie

dotacji.
Zmniejszenie w dziale 85595 planu wydatk6w na zadanie,,Budowa, rozbudowa, adaptacja i

wyposaienie pomieszczef pod funkcjQ plac6wki opiekuriczo - wychowawczej (14 -stki) o

kwotq 1600.000 zt - nie wyra2am zgody na powy2szq zmianq, gdyi przepasy ustawowe

naktada.jq na JST zapewnienie warunk6w do funkcjonowania plac6wek opiekuiczo -
wvchowawczvch lub finansowanie pobvtu dzieci w plac6wkach na terenie innych powiat6w.

Przy czym obecnie w plac6wce nie moie przebywai wiqcej ni2 czternaicioro podopiecznych.

Stqd zaplanowano budowq plac6wek spelniajEcych aktualne wymogi Na ten cel

zapewniono dotacjq na czq3ciowq refundacjq wydatk6w, podpisano umowy wykonawcze.

Zmniejszenie planowanych wydatk6w narazi Miasto na straty oraz pozbawi planowanych

dochod6w.
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Kole.jna poprawka - zmniejszenie w rozdz. 92601 planowane wydatki na zadanie

,,Przebudowa i rozbudowa basenu OSIR przy ul. Al. Chopina" o kwotq 700.000 zt - takie nie

wyra2am zgody, gdy2 na zadanie podpisano umowq realizacyjnq. Ponadto zadanie

realizowane jest czqiciowo ze Srodk6w zewnqtrznych.
Klub ze zmniejszonych 6rodk6w na realizacjq zadari majqtkowych w wiqkszo6ci

realizowanych ze 6rodk6w unijnych proponuje wprowadzit wydatki na realizacjq zadai
bie2qcych na kwotq 461.000 zl. w tym
a) modernizacja chodnika do MZOZ

b) laweczek w 6r6dmieiciu
c) remont wej(cia 5P Nr. 2
d) budowa prog6w zwalniajQcych przy ul. Koscielnej

e) remont drogi do PP Nr 30
f) zakup test6w narkotykowych dla Policji - pragnq poinformowai, ie takie testy zostaty

zakupione i zostaly ju2 dorgczone Policji.

Zmiana przeznaczenia 6rodk6w z majqtkowych na bieiqce niezaleinie od naraienia budietu
na straty wynikajqce z braku 6rodk6w na realizacjq zobowiqzari, zmniejszenia dochod6w z

tytutu dotacji unijnych pogorszy relacjq miqdzy dochodami bieiqcymi a wydatkami.
CzqSi proponowanych zadari moie byi realizowane w ramach zaplanowanych wydatk6w

bieiqcych i dalsze zwiqkszenie wydatk6w bieiqcych zmniejsza wynik operacyjny na co

zwraca uwagQ w swojej opinii RlO. Doskonale rozumiem te postulatv imy6lq,2e bqdq one

realizowane z tym, 2e tak jak powiedzialem bgdq one realizowane ju2 w ramach tych
(rodk6w, kt6re zostaly zaplanowane w budiecie na 2018 rok.

Tak2e Klub PIS wnioskuje o ujQcie budowy chodnik6w w ul. Mazowieckiej, Plowieckiej i

Filtrowej na kwotQ lqcznq 400.000 zl. W budiecie zaplanowano 300.000 zl., mydlq, ie
Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Srodowiska zdecyduje na kt6rych ulicach zadanie

bqdzie realizowane.
Takie wnioskuje siq o budowq parku przy ul. Planty i Hoiej na 096lnq kwotQ 750.000 zl, w

bud2ecie zaplanowano kwotq 300.000 zl. Wyboru zadai powinna dokonai Komisja

Gospodarki i Ochrony Srodowiska bez zwiqkszenia o96lnej kwoty.
Wnosze o odrzucenie wprowadzenia nowych zadai z uwagi na brak zgody na zmniejszenie

wyie.i wymienionych planowanych zadan, na kt6re zaciEgnigto zobowiqzanie.

Wprowadzenie nowych zadafl bez wskazania innych ir6del ich sfinansowania spowoduje
zwiqkszenie deficytu bud2etowego.
Wniosek dotyczqcy zmniejszenia rezerw og6lnej i celowej o kwotq 1 700.000 zl takie wnoszQ

o odrzucenie tego wniosku, Rezerwy sa tworzone na nieprzewidziane wydatki w tym

wynagrodzenia, brak ostatecznych decyzji o terminie we.i6cia w 
'ycie 

podwyiek dla

nauczycieli iich wysoko6ci, dotacji dla plac6wek o6wiatowych niepublicznych, na

odszkodowania za niedostarczenie lokali socialnych sq to wydatki, kt6rych wysoko6ci w

czasie tworzenia projektu nie da siq przewidziei przynajmniej na poczQtku roku

budietowego.
Tak jak informowalem Wysokq Radq wprowadzono do projektu budietu podwyiki dla

pracownik6w wszystkich jednostek tj.: pracownik6w obslugi i administracji plac6wek

o6wiatowych, pracownik6w jednostek pomocv spolecznej tj.: DPS, dom6w dziecka, 2fobk6w

a tak2e pracownik6w instytucji kultury tj.: bibliotek. Pragnq powiedziei, 2e na 2018 rok
przewidziano zwiqkszenie funduszy wynagrodzeri na regulacjg plac. W zwiqzku z tym tak2e

wnosze o odrzucenie wnioskL.
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Wptynql tak2e Drodzy Paristwo wniosek Pani radnej Olgi Krut-Horonziak. Moje stanowisko

dotyczylo formalnych wniosk6w zlo2onych w czasie debaty nad projektem bud2etu,

natomiast pragng powiedziei, 2e wniosek Pani radnej traktujq, jako propozycjq do realizacji

w tym roku, a nie jako formalny wniosek z tego wzglQdu, ie wptynql on jui po wymaganym

czasie. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, bardzo dzigkujg za uwagg". (wypowiedi

dostowna).

Po zakoiczonym wvstqpieniu Prezydenta Miasta, Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski zwr6cif siq do wnioskodawc6w z zapytaniem czy chcieliby zmodyfikowai swoje

wnioski w 6wietle wypowiedzi przedstawionej przez Prezydenta Miasta.

Glos zabral radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Przewodniczqcy, Panie Prezydencie, Wysoka

Rado, odpowiadajqc na tak zadane pytanie Panie Przewodniczqcy czy chcq zmodyfikowai
sw6j wniosek - odpowiadam, nie, nie chcq zmodyfikowai. Wnoszq o to, ieby przegtosowai

wniosek w zaproponowanym brzmieniu, kt6ry zio2yli6my 19 grudnia 2017 roku MogliSmy

uslyszei od Pana Prezydenta informacjq, nie wyraiam zgody, nie wyraZam zgody. Ja

odpowiem tak, my jako radni Prawa isprawiedliwo(ci nie wyra2amy zgody na stagnacjQ,

dwa razy droiej, dwa razy dtu2ej. Chcemy, 2eby to, do czego Pan Prezydent siq zobowiqzaf w

okresie kampanii wyborczej bylo realizowane. W zwiqzku z tym tei mogliby6my wyj5i na

ka2dej sesji i m6wii, ie nie wyraiamy zgody na to, zeby byl Pan Prezydentem, ale my

szanujemy wybory demokratyczne, tak mieszkaricy zdecydowali. W zwiqzku z tym wnosze o

to, 2eby poprawki, kt6re sq zaproponowane przez radnych PIS byty glosowane, dziqkujq"'
(wypowiedi doslowna).
Gtos zabral radnv Damian Chelminiak. ,,Panie Przewodnrczqcy, Pa6stwo Prezydenci,

szanowna Rado, w imieniu Klubu Radnych sLD chcialem wycofai nasz wniosek. Jednak

chcialbym prosii od razu tez Pana Prezydenta o dotrzymanie slowa i wprowadzenie

ponownie tego punktu na marcowej sesji, kiedy 2o:-7 rok bqdzie rozliczony, bowiem obecnie

ten brakujqcy milion nie pozwala dokoiczyi kilku istotnych rzeczy, mianowicie

wprowadzenie 3 linii, nr 4, 8, 19 na co mieszka6cy czekajq. Poza tym Pani skarbnik r6wnie2

siq pomylifa w swoich wyliczeniach, je2eli chodzi o 2017 rok bowiem przychody z bilet6w

siqgngly 6,5 mln. zt., a nie jak planowano 6 mln. zl., co pokazuje, ie mimo obecnych czas6w,

gdzie w domach sE przynajmnie.i 2 samochody jednak mieszkaricy doii chQtnie korzystaja z

transportu przez co zwiqkszyla siq liczba sprzedanych bilet6w. Poza tym takie

odnotowaliimy wzrost pasaier6w blisko 11 mln. korzystato, stqd jest potrzebne i poza tym

tei naleiy podkre6lii, 2e wozokilometr, kt6rym dysponuje MPK jest jednym z najni2szych w

Polsce, co dobrze nie 6wiadczy wiqc dlatego poprosilbym o to,2eby na marcowej sesji tak

jak Pan Prezydent powiedzial ponownie stanAf ten punkt, dziqkujq". (wypowiedi doslowna)'

zrekapitulowai - procedujemy ten wniosek czy nie Panie radny? -
(wypowiedi dosfowna).

,,Ja tylko chcialbym
Nie, dziqkujq bardzo.

,,Panie

Przewodniczqcy, Pa6stwo Prezydenci, Wysoka Rado, chcialem poinformowai, 2e Klub

Radnych Niezale2nych podtrzymuje w calo(ci swoje wnioski, kt6re zfoiyl do budietu miasta

na 2018 rok. W zwiqzku z tym nie bqdzie iadnych zmian i nie bqdziemy nic modyfikowai w

naszych wnioskach". (wypowiedi dostowna).
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Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.
zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Glos zabral radnv Damian Chefminiak. ,,Jeszcze jednq rzecz zapomniatem, poniewai
chcialem siq dopytai odnoinie wniosku Klubu Radnych Niezale2nych, kt6rzy wnioskujq o

zdjqcie kwoty 400.000 zl. m.in. z rozdzialu 90095 ,,Pozostala dzialalnoii" i zdjqcie z

inwestycji ,,Zagospodarowa n ie terenu pod budowq placu rekreacyjno-wypoczyn kowego".
Tutaj akurat nie wiem, czy to jest dobre przeznaczai 400.000 zt. na modernizacjq Urzqdu

Miasta z tej racji, 2e jui od kilku lat staralem siq, 2eby na ul. Pfockiej powstat plac

rekreacyjno-wypoczyn kowy, cafa ulica Plocka generalnie wymaga sporej modernizacji, wiec
mam nadziejq, 2e jednak radni niezaleini zdecydujq siq na wycofanie tego wniosku, albo
przynajmniej zmniejszenie tej kwoty z tej dzialalnosci, poniewai zabieracie Panstwo
mieszkaicom ul. Plockiej coS czego od wielu lat oczekujq od nas jako radnych i sami po
prostu nie majq miejsca gdzie wyjSi z dzieimi, odpoczqi. Wiec mam nadziejq,2e moja
pro3ba zostanie wysluchana przez radnych niezaleinych, dziqku.lq". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Dariusz Wesolowski. ,,Panie
Przewodniczqcy, Paistwo Prezydenci, Pahstwo radni, nie wiem w jakim charakterze Pan

wystQpuje Panie Chelminiak, poniewa2 moie Pan jest piEtym Prezydentem, nie od tego Pan

jest, od tego jest Pan Prezydent. Pan Prezydent wygfosil ju2 swoje larum, je6li chodzi o

budZet, kt6ry mu siq podoba lub kt6ry mu siq nie podoba izmiany kt6re wprowadzili6my,

ale Pan, nie bardzo rozumiem, dlaczego.ia mam Panu odpowiadai, kim Pan jest, niech Pan

odpowie, radnym tego miasta to wiem. Po drugie Pan swojq niechqi mo2e wyrazii w
glosowaniu ,,2a" lub ,,przeciw", ale nie bqdzie Pan m6wil, co mamy robii, jak mamy robii.
Ztoiyli5my wniosek, kt6ry bqdziemy teraz glosowad, jest procedura, czy on przejdzie czy nie
przejdzie to nie od Pana bqdzie zaleialo, dziqkujg bardzo". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral radnv J6zef Mazierski. ,,Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paistwo Prezydenci,

Szanowni Paristwo Radni, od 3 lat pr6bujq przy kaidym budiecie Pana Prezydenta prosii,
zmobilizowai by opisy w bud2ecie, zadania kt6re ujmuje nie byly ujmowane haslowo, z tych

hasel nie mo2na niczego wywnioskowai, natomiast 90% opisu to sq hasla, hasta, ten bud2et
jest r6wnie, dla mieszkaric6w, jest publikowany na stronie 8lP. Mieszkaicy dzwonie ipytajQ

siq, Panie Mazierski, co to jest np. zagospoda rowan ie na Papie2ce - 50 ty6. dziatki, co to jest,

a ja m6wiq skqd mogq wiedziei. Na Komisjach nie mozna sie dopytai, takie sE zapisy

Prezydenta. Wiqkszosi, co Pan ujmuje Panie Prezydencie jest niezrozumiala, pod tym siq

kryje wiele niejasno6ci a potem w trakcie realizacji ze sprawozdania wychodzi,2e pod tym

opisem zbudowano to ito no a tak brzmial zapis. W zwiqzku z tym myslaiem, ie na czwarty
rok, ostatni rok kadencji Pana Prezydenta ten bud2et bqdzie wzorowo zrobiony, nie udafo

siq, zn6w sq hasta i dlatego wiele jest nieporozumie6. Ale podam jeden przyklad, kt6ry jest

hasiowo, otwieram bud2et strona 88, jak to haslo jest zapisane - Budowa, rozbudowa,

adaptacja wyposa2enia pomieszcze6 pod funkcje plac6wek opieku ficzo-wychowawczych -
kwota 8.100 tyj. zl. iw opisie jest tylko tak: zadanie planowane na lata 2017-2018
planowany koszt 8,5 mln. zf. w ramach zadania wybudowane zostana budynki Sielska 3,2
budynki przy ul. Jasnej oraz plac6wka opiekuriczo-wychowawcza przy ul tubnej. Przy takim
zapisie nie moina nic zrozumiei, przeszlo 8 mln. na to zadanie, przy dw6ch zdaniach, ktore
sq w bud2ecie. Taczqlem analizowai, co to znaczy na tubnej ten budynek, bo siq zaczqlem
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interesowai. Ot62 to jest tak Pan Prezydent chce na tubnej, kt6ry tu dzisiaj, nieprawdE jest,

2e rozpoczQte jest zadanie, 2e ogloszony jest przetarg, bo Pan Prezydent dzisiaj tu m6wil, 2e

zadanie jest rozpoczete. Stwierdzam, ie na Lubnej nic siq nie robi, zadanie nie jest
rozpoczete, nie ma podpisanej umowy z 2adnym wykonawcq. Pan Prezydent chce
przeznaczyi 1.600.000 zl. plus wyposaienie na budynek przy ul. Lubnej, kt6ry jest z 1932

roku, fundamenty sq z cegiy, powierzchnia tego budynku to 245 m2'tam jest strych, liczba

kondygnacji naziemnych - zero, 5ciany z cegly, stropy drewniane, dach drewniany kryty
papq, schody, ogrzewanie piecowe. Ten budynek posadowiony jest na dzialce, kt6ra ma 927
m2i druga dzialka obok ma 1647 m2, Pan Prezydent chce pobudowai, adaptowai ten
budynek za 1.600.000 zt. Stary budynek z 1932 roku adaptowai za 1.600.000 zt., gdzie za

800.000 zl. za 500-600 tyS. mo2na w tym miejscu tadnq architekturq pobudowai. Dlatego
nie ma przyzwolenia na takie rzeczy, tak jak na ul, Jasnej tez Pan Prezydent zapewniaf, 2e

zmiedcimy siq w kwocie, ale siq okazalo siq,2e ju2 musieliimy 250 ty6. zl. na odwodnienie
dai, bo coi wyszlo itd. Dlatego te2 to sE takie opisy, takie zapisy, kt6re potem budzA

niejasno(ci i kontrowersje. Nie jestem przeciwny, ieby budowai, ale nie dawai 1.500.000,

bo jest zrobiona dokumentacja. Dokumentacja Panie Prezydencie jest wa2na 3 lata, moie
byi do 2021 roku, na calo6i tego zadania jest wydane pozwolenie, kt6re r6wnie2 jest wa2ne

3 lata, dlatego wnioskowalismy jako Klub Radnych PlS, 2eby odrzucii, 2eby przesunqi

realizacjq, zastanowii siq, czy w tym miejscu ten budynek z 1932 roku z fundament6w z

cegty modernizowai czy nie lepiej znaleii innE lokalizacjq lub wyburzyi ten budynek i

postawii ladnq architekturQ, tym bardziej, ie jest to w ladnym miejscu i to jest dziatka

prawie 17OO m2 i do tego jeszcze jest pas drogowy ul. Wiejskie.i prawie 500 m, to jest ladne

miejsce i sobie zablokujemy takq decyzjq. Nastqpny temat, strona 84, Panie Prezydencie w
projekcie budietu ma Pan budowq drogi na ul. Ruda polegajqcq na wykonaniu ijest 350 ty5.

zl. i r6wniei na stronie 90 jest to samo w budiecie obywatelskim, dlatego sluszny wniosek

Klubu Radnych PiS,2eby z budietu na drogi wewnqtrzne wykreSlii to, bo tam ma Pan te
pieniqdze, po co 350 na to i na to, czyli 700 tys. zl. - no nie zrozumialym jest to w og6le.

Dzisiaj Pan podtrzymuje to wszystko, zdziwilem siq, mySlalem,2e zrezygnuje Pan z tego.

Czyli jeszcze raz podkre6lam, budowa drogi na Rudq jest w budiecie obywatelskim inie
zachodzi konieczno6i, aby 350 ty6. zl. w dziale - drogi wewnetrzne lokowat, a Pan tamte
drogi wyrzuca. Strona 78, sq Srodki zaplanowane w wysokoici 22L87 6.517 zl. na dzialalno66

bie2qcq, zwiqzanq z realizacjq zadafi przez plac6wki i szkoiy i pisze Pan tam, ie w tej kwocie
jest 650.000 zl. r6wniei w ramach budietu obywatelskiego przecie2 budiet obywatelski ma

swoje 650.000 zl., czyli i tu, i tu. To samo, zagospodarowan ie dzialki przy ul. Papie2ka 75, jest

50 ty(. zl. inic z tego nie wynika, jaka to dziafka, jaka powierzchnia, co tam bgdzie

utwardzane, czy to jest dzialka gminna jaki tam jest dojazd, nic w og6le. lwyjasnienie,
budowa przejScia podziemnego dla pieszych strona 82, przewiduje siq zakohczenie

opracowania dokumentacji projektowej oraz rozpoczqcie rob6t, kwota 1 mln. Ppalem siq i

na Komisjach nikt nie odpowiedziaf, ile bqdzie kosztowal i .laki jest podziat Srodk6w na

dokumentacjg, ile pochlonq roboty budowalne w ramach tego miliona, z opisu nic nie

wynika. To wszystko, dziqkujq bardzo". (wypowiedi dostowna).

Glos zabral radnv Damian Chelminiak. ,,Szanowna Rado, Panie Prezydencie, idEc tokiem
rozumowania radnego Wesolowskiego to jakim prawem Pan Mazierski wygfasza tutaj swoje
opinie. Ale tak czy inacze.l ja nawet nie mam watpliwo6ci, 2e Pan nie wie jak siq czyta bud2et

miasta, wiqc Pan nie jest autorem pewnie waszych poprawek, zmian. Wiqc tylko chce Panu

u(wiadomii jakie zmiany wprowadzacie, a zmiany takie wprowadzacie, ie chcecie zabrae 2
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ul. Ptasie.j iul. Plockiej na budowq dla dzieci plac6w zabaw, miejsc rekreacyjnych i innych,

wiqc mi tylko o to chodzilo, ieby5cie akurat tego nie robili. A tak jak m6wiq, mySlq, 2e Pan i

tak nie wie, bo Pan czesto sam pewnie nie pisze tych tekst6w, wiqc tak a nie inaczej to
wyglqda, dziqkujq". (wypowied2 dostowna).
Glos zabral radnv Jaroslaw Hupalo. ,,Ja spr6bujq siq okazai tei odwagq i zabiorq gtos mimo
tej krytyki, kt6ra tu spadla na Damiana Chelminiaka, na kolegq z mojego Klubu izapytam siq

Paristwa, kt6rzy skladali wniosek o zdjqcie kwot pieniqdzy izmian w budiecie dotyczqcych

budowy boiska przy SP 23. Czy uwaiacie Parlstwo, 2e celowe jest blokowanie tej inwestycji,

na kt6rq cala spoiecznoSi tak du2ej szkofy, tak dobrej szkoly czeka. PrzypomnQ, ie w historii

bylo tak, 2e ta szkola nie miata przez dtugie lata nawet sali gimnastycznej iprzez wiele lat
jako nauczyciel W-F widzialem osiqgniqcia tej szkoly, kiedy bez bazy iwiczyli. Teraz

narobili6my im apetytu, czyli zaplanowali6my i realizujemy to zadanie. A teraz pojawia sie

projekt ze strony PIS zdjqcia kwot, kt6re zablokujq cafkowicie realizacjq tej inwestycji. I

pytam siQ w takim razie tei czym siq r6ini boisko przy SP 23 od boiska przy SP 3 przy szkole

specjalnej, kt6re Pafistwo wnioskujecie. Mo2e dojdimy do konsensusu, 2e zaczeta

inwestycja, czyli to boisko przy SP 23 dokoriczymy a potem zbudujemy obiekt, za kt6rym

oczywiscie tei jestem, czyli ten obiekt sportowy dla uczni6w SP 3, ten mini stadion dla dzieci

ze specjalnymi potrzebami i r62nego rodzaju n iepetnosprawno(ciam i. I zamiast siq kl6cii tak
po kolei ustalimy harmonogram doj6cia do tego, ieby w tych szkolach nastEpila zmiana. ja

m6wiq tak, je6li ju2 w SP 23 robimy co6, zaczQli(my, obiecali(my spolecznosci, nauczycielom,

uczniom to dokoriczmy to. Rozmawiajmy w takim wla6nie tonie, aby coS osiagnAe a

nastQpne inwestycje planowad majqc na uwadze to, co powiedziai Klub PlS,2e w budiecie
np. znajdzie siq na rok przyszly ta inwestycja. Panie Prezydencie, Pan m6wii w swoim

wystqpieniu, chcq do tego nawiqzad, wielokrotnie jak Paristwo wiecie wnioskowalismy jako

Klub radnych o podwy2ki dla administracji plac6wek o(wiatowych, administracji ijeszcze raz

powt6rzq administrac.ii i rozumiem, 2e mam Paistwa zapewnienie , ie taka podwY2ka w tym
roku, dla tej grupy pracownik6w, ponrewai waloryzujemy pracownikom obslugi co roku

wynagrodzenia i nastQpuje efekt splaszczenia zarobk6w miqdzy referentami, miqdzy

kierownikami pracujqcvmi we wtoclawskich plac6wkach a personelem obsiugi. Czyli w planie

bud2etowym mamy pieniqdze dla pracownik6w administracji oiwiaty iza to dziekujQ i

bqdziemy popierali bud2et". (wypowiedi doslowna).
Gios zabrat radnv Jaroslaw Chmielewski. ,,Panie Prezydencie, Panie PrzewodniczQcy, Wysoka

Rado, odnoszqc siq do przed chwilq wypowiedzianych sl6w przez Przewod n iczacego Klubu

Radnych SLD, ot6i Szanowny Panie nie blokujemy budowy kompleksu sportowego przy SP

23. Gdyby Pan Prezydent wydatkowal Srodki tak, jak do tego siq zobowiqzal to nie byloby

zdjqcia kwoty 537 tyS. zf., ale je2eli Pan Prezydent nie potrafi wydatkowat Srodk6w

zapfanowanych w danym roku budietowym, m6wiq tutaj o 2017 roku i gros z tYch rzeczY,

jako wydatki niewygasajqce przechodzq z wykonaniem, nie z rozliczeniem, tak jak bylo nam

wstepnie zawsze wspominane, to proszQ siq nie dziwii, ie robimy tego typu przesuniqcia.

Natomiast Szanowni Paistwo, nigdzie nie jest powiedziane iwiecie doskonale, bo de facto

co drugi miesiqc podlega nowelizacji budiet miasta, skladany przez Prezydenta Miasta i

patrzqc na to, jak Prezydent naszego miasta wydatkuje irodki ijak nie potrafi ich wydai, to
tych nowelizacji bqdzie jeszcze przynajmniej kilka. Tych 5rodk6w, kt6re bqdq

niewydatkowane, a kt6re bqdq gdzie( tam zabezpieczone bgdzie sporo. To decyzja de facto
Prezydenta czy on przeznaczy dodatkowe (rodki w tym roku na ten cel czy te2 dopiero w
przyszlym roku. Ma peten wachlarz mo2liwodci, wiqc proszq nie ionglowai liczbami inie
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W wvniku gtosowania, w kt6rvm udzial wzielo 24 radnvch za wnioskiem opowiedzialo sie 13

radnvch przv 10 gfosach przeciwnvch oraz l gtosie wstrzvmuiacvm sie.

pokazywai, ie ktoi jest przeciwko czemu6, bo my na sesji 19 grudnia pokazywali5my i

wskazywaliSmy, co leiy u podstaw tych poprawek. Ja nie bqdq wchodzil w takie szczeg6ly,

bo one sq 2enujqce jak dotyczqce np. wypowiedzi Prezydenta w sprawie narkotester6w, bo

my zapisali6my w poprawce zakup urzqdzenia, kt6re bqdzie sluiyio do narkotester6w, a Pan

Prezydent m6wi o przekazaniu kilku narkotest6w iako miasto, za kwotq bodaj2e 5000 tys. zf.

im6wi,2e to wla6ciwie zostato zrealizowane. A wiqc wla(nie tego typu ionglowanie
informacjami to jest dezinformacja a nie informacja. Panie Przewodniczqcy zglaszam

wniosek formalny o zamkniqcie dyskusji iprzejScie do glosowania nad tymi poprawkami,

nad bud2etem miasta dlatego, ie widzq, ie tutaj zaczynajq siq r6wniei pewne osobiste

wycieczki miqdzy poszczeg6lnymi Panami z poszczeg6lnych Klub6w, a nie merytoryczna

dyskusja. Dlatego zglaszam wniosek formalny o zamkniecie dyskusji i przej5cie do
glosowania nad poprawkami iprojektem bud2etu, dziqkujq". (wypowiedi doslowna).

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafat Sobolewski. ,,Zostal zgloszony wniosek

formalny o zamkniqcie dyskusji, przechodzimy do glosowania tego wniosku. (wypowiedi

doslowna).
W zwiEzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta przystEpil do procedury giosowania

nad zgloszonym wnioskiem formalnym.

Po zakofczeniu procedury glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e

wniosek uzyskat wymaganq wiqkszo6i wobec powyiszego zamyka dyskusjq.

Glos zabrala radna Ewa Szczepariska - wypowiedi poza mikrofonem'
Gtos zabral radnv Krzvsztof Kukucki. ,,Panie Przewodniczqcy ja tei przed wnioskiem o

zamkniecie dyskusji zglaszalem siq do dyskusji i praktyka byla zawsze taka, 2e te osoby, ktore

siq zglaszaly przed wnioskiem byfy dopuszczane do dyskusji. (wypowiedi doslowna).

Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta.,,Panie Prezydencie korzystaiqc z chwili przerwy

chcialem zapytai, czy moge liczyi na to, ie ta maszyna do gfosowania bqdzie zakupiona w

tym roku, bo mamy problemy z matematyka". (wypowiedi doslowna).

Glos zabrata radna Ewa Szczepadska - wypowied2 poza mikrofonem.
PrzewodniczacV Radv Miasta radnV Rafal Sobolewski wracajqc do zagadnienia zwiqzanego z

przeprowadzonym uprzednio gtosowaniem nad wnioskiem formalnym, poinformowal, ie na

sali obecnych jest 23 radnych i przy 72 glosach ,,2a", 10 glosach ,,przeciwnych" oraz 1 gtosie

,,wstrzymujacym" siq wniosek uzyskat wymaganq wiqkszo5i a zatem dyskusja zostaje

zamkniqta.
Gfos zabral radnV Stanislaw Wawrzonkoski.,,Panie Przewodniczqcy chcialem zwr6cle taka

uwagq, 2e w swojej kadencji 2O1O-2O74 mialem zarzut ze strony Przewod niczacego Klubu

PlS,2e w czasie dyskusji nad projektem budietu nie prowadzono debaty. Na szczqScie w

protokole bylo odnotowane, ie bylo dwukrotne pytanie czy kto( zglasza siq do dyskusji'

Natomiast dzisia.l, mamy wrqcz co5 przeciwnego. Mimo, 2e sq zgtoszenia do dyskusji,

Pafistwo tej dyskusji nie umoiliwiacie. wigc wprowadzamy jakieS nowe, niezrozumiale

standardy na tej sali". (wypowiedi dosfowna).
Glos zabral Prezvdent Miasta dr Marek Woitkowski.,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado,

Wprawdzie dyskusja zostala zamknieta, ale w zwiqzku z tym, ie poczulem siq wywolany do

odpowiedzi to postanowilem jeszcze zabrai gtos iustosunkowai siq do niekt6rych kwestii.

Nie rozumiem Panie radny Chmielewski, skqd Pana ocena, jeSli chodzi o wydatkowanie

Srodk6w z budietu miasta. Jest to dla mnie krzywdzqce. Ja w stosunku do Pana nie
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urzqdzam iadnych wycieczek personalnych, nie oceniam Pana zdolno6ci menad2erskich, je5li

Pan pozwoli, dlatego tei nie rozumiem skqd Pana insynuacje dotyczEce ztego wydatkowania
(rodk6w budietowych. Z tego co mi wiadomo, Pan doii konsekwentnie kieruje wnioski do
Prokuratury i innych sluib i z tego co mi wiadomo wszystkie zostaly odrzucone. Je6li ma Pan

jakie6 watpliwoici bardzo proszq, zreszta zawsze m6j telefon jest wlqczony, zawsze

oddzwaniam, zawsze staram siq rozmawiai. Je6li chodzi o SP 23 to rozumiem, 2e ten
Paistwa wniosek ograniczenia tej inwestycji ma po prostu swoje drugie dno. Wszyscy
pamiQtamy, co dzialo sie w ostatnich 2 miesiqcach z Paniq Dyrektor Antosiak z SP 23,
dlatego tez rozumie, 2e akurat ta poprawka podyktowana jest takim konsekwentnym
Paristwa dzialaniem, bo pewnie zbli2a sie w czerwcu konkurs na dyrektora ipewnie sE tam
jakie6 plany zapisane, przedyskutowane, 2eby rzeczywi6cie bardzo dobrego dyrektora
zdyskredytowai. Ja siq oczywi6cie na to nie godzq idlatego tei podjqlem decyzjq, ie Paniq

Dyrektor Antosiak jako bardzo dobrego dyrektora bqdq konsekwentnie bronit, bo nie widzg
2adnych podstaw, ieby Paniq Dyrektor odwolai a to co zostalo napisane i powiedziane sq to
zwykle insynuacje byi moie niezadowolonych dw6jki pracownik6w, kt6rym nie podoba siQ

spos6b i styl zarzqdzania przez Paniq Dyrektor. Jeili chodzi r6wniei o wypowiedi Pana

radnego Mazierskiego to nie rozumiem skqd uwagi dotyczqce n iezrozumialoici zapis6w w
budiecie. My6lq, ie nikt z Paristwa takich wniosk6w nie wysuwal. Je6li chodzi o budiet
obywatelski Panie radny Mazierski to kaida pozycja, kt6ra zostata przeglosowana w
bud2ecie obywatelskim jest wyodrebniona w paragrafach budietu na 2018 rok, dodatkowo
jeszcze budiet obywatelski zostaf wyodrqbniony w koticowej czq(ci uchwaty budietowej,
zawsze tak robili6my, dlatego tez nie bardzo rozumiem skqd tutaj to niezrozumienie. Jeili
chodzi o budowq 14-tek tei kompletnie nie rozumiem oporu Pafistwa, jeSli chodzi o budowQ
plac6wki opiekuiczo-wychowawczej tzw. 14-tki przy ul. tubnej. My staramy siQ Drodzy
Paistwo zagospodarowai tq substancjQ, kt6ra dysponujemy. tatwo jest oczywiScie budowai
nowy budynek, trudno tei jest por6wnywai warunki realizacyjne w powiecie wfoclawskim w
Brzeziu iw samym mieicie Wloclawku. Ceny sq zupelnie inne, warunki geodezyjne sq inne i

adaptacja rzeczywiricie wymaga zabezpieczenia takiej kwoty. Czy takq kwotg wydamy, nie
wiem. Pan jako Przewodniczqcy Komisji Rewizyjnej bqdzie mial wglqd do inwestycji i zawsze

w tej kwestii jestem do dyspozycji. Drodzy Paistwo tyle odpowiedzi na te kwestie i

chcialbym jeszcze powiedziet, ie ten budzet, kt6ry przygotowaliimy jest budietem
optymalnym, zapewniajqcym mo2liwoSci realizacyjne, moiliwo5ci inwestycyjne na kolejne
lata io to nam chodzi,2eby rzeczywiScie nie naruszai r6wnowagi bud2etowej ioczywiscie
nie psui wskalnik6w, bo przeciei historia miasto Wloctawek nie koriczy siq na 2018 roku, ale

mamy nadziejq, 2e bqdziemy dalej realizowai jeszcze wiele inwestycji potrzebnych

mieszkaricom i przede wszystkim miastu, bardzo dzigkujq". (wypowiedi doslowna).

Po zakoiczonej wypowiedzi przez Prezydenta Miasta, Przewodniczacy Rady Miasta
poinformowaf,2e oglasza 5 minutowE przerwQ w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach sesyjnych.
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Wznowienie obrad po przerwie.

Wznawiajqc obradV sesyjne po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal

Sobolewski poinformowaf, 2e przystepuje do glosowania zmian do bud2etu miasta

Wloclawek zgloszonych przez poszczeg6lne Kluby radnych. Ponadto zaproponowat
rozpoczqcie procedowania od wniosk6w najdalej idqcych. W zwiqzku z tym, i2

najobszerniejszq zmianq zaproponowat Klub radnych PlS, poprawka ta zostanie glosowana
jako pierwsza. Ponadto poinformowal, ie procedowanie bqdzie odbywad siq w ten spos6b,

2e wszystkie te zmiany bqdq glosowane lqcznie, gdyi Klubu radnych PiS poprawki te zglosit

w formie jednego wniosku, w kt6rym zawarto okre6lone zapisy.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta odczytal wniosek Klubu Radnych PIS dotyczEcy
proponowanych zmian do bud2etu miasta Wloclawek na rok 2018 o nastQpujQcej tregci:

Proponujemy zdjqcie z projektu budietu nastqpujacych kwot zadari majqtkowych:

l. Rozdzial 60015: Drogi publiczne w miastach na prawach powiatu
a) Budowa trasy 6rednicowej I etap od Toruriskiej - kwoty 132.000 zi.

b) Rozbudowa sieci komunikacyjnej d169 rowerowych - kwota 252.000 zf.

c) Rozbudowa Al. Jana Pawla ll we Wloclawku w kategorii drogi wo.jew6dzkiej - kwota
60.000 zl.

2. Rozdzial 6001-6

a) Budowa ul. Papieika od ul. Zielnej do Al. Kazimierza Wielkiego - kwota 100.000 zl.

b) Przebudowa ul. Zachodniej wraz z budowq kolektora deszczowego do rzeki Lubienki -

kwota 800.000 zf.

c) Budowa drogi stanowiAcej alternatywne polqczenie osiedla Michelin z osiedlem Potudnie
- kwota 100.000 zl.

3. Rozdzial 60017
Budowa d169 wewnqtrznych ,,Ruda" - jest w bud2ecie obywatelskim - kwota 350.000 zl.

Dzial 750 Administracia Pu bliczna

1. Rozdzial 75095 Pozostala dzialalnoii
Ochrona i rozw6j teren6w zielonych we Wlocfawku, w tym: Rewaloryzacja Ogr6d na

Pompce - kwota 993.000 zf.

Ochrona i rozw6j teren6w zielonych we Wlocfawku, w tym utworzenie parku na Stodowie

oraz rewaloryzacja zieleni Parku im. H. Sienkiewicza we Wfoctawku - kwota 920.000 zt.

Dzial 754 Bezpieczefistwo Publiczne i Ochrona Przeciwpo2arowa

1. Rozdzial 75411
Zakup samochodu Peugeot BOXER z zabudowq ekologicznq pozostaie 6rodki warunkujqce
zakup naleiy pozyskai z zewnetrznych ir6dei - kwota 100.000 zl.
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Dziaf 801 Oiwiata i Wvchowanie

Rozdziai 80101 Szkoly podstawowe
Budowa kompleksu sportowego przy Szkole Podst. Nr 23 - kwota 637.000 zl.

Rozd zial 80195 Pozostala dzialalno(i
a)Termomodernizacja budynk6w ojwiaty na terenie miasta Wloclawek - etap lll- Zespot

Szkdf nr 3, Zesp6l Szk6t nr 3 z oddzialem przedszkolnym, Przedszkole Publiczne nr 8 i 35,

Gimnazjum nr 9, Centrum Ksztalcenia Praktycznego - kwota 140.000 zl.

b) Termomodernizacja budynk6w o5wiaty na terenie Wloclawka - etap lV - Zesp6l Szk6l

Budowlanych - kwota 463.00 zl.

c) Modernizacja budynk6w wraz z wyposa2eniem Centrum Ksztatcenia Praktycznego we

Wloclawku przy ul. Ogniowej 2 - kwota 344.000 zf .

Dziai 855
Rozdzial 85595 Pozostala dziafa Ino56

Budowa, rozbudowa, adaptacja iwyposa2enie pomieszczei pod funkcje plac6wek

opieku 6czo-wychowawczych (14-tki) - kwota 1.600.000 zt.

Dziat 926 Kultura Fizyczna i Sport

Rozdzial 92601 Obiekty sportowe
Przebudowa irozbudowa basenu oirodka Sportu iRekreacji
przy ul. Chopina 10 - kwota 700.000 zl.

Razem wydatki majqtkowe - 7.691.000 zi.

Proponuje siq wprowadzenie nowych zadari

Modernizacja Chodnik od ul. Mickiewicza do MZOT - kwota 40.000 zf.

Budowa ulicy Jodlowej i Brzozowej - zatoki parkingowe - kwota 450.000 zt.

Elementy malej architektury - 40 szt. tawek Sr6dmie6cie - kwota 30.000 zl.

Przebudowa ulicy Sadowej - kwota 200.000 zt.

Budowa alejek na Cmentarzu Komunalnym - kwota 300.000 zl.

Monitoring mobilny na Cmentarzu Komunalnym - kwota 200.000 zl.

Dzial 801 Przedszkole Publiczne nr 35 - Plac zabaw atestowanv - kwota 250.000 zf.

Dokumentacja projekt + sala gimnastyczna przy Zespole Szk6l nr 8 | etap
- kwota 1.100.000 zt.

Modernizacja wejScia do budynku od boiska SP nr 2 - kwota 31.000 zf.

Budowa fragmentu ulicy gruntowej - drogi wewnqtrznej .jedynej dojazdowej od ulicy
Dziewirlskiej w kierunku komunalnych budynk6w mieszkalnych Dziewidska 13 A i budynku
mieszkaf nego komunalnego Dziewiriska 7\ c /dzialka 22/15 KM75/ z uwzglqdnieniem miejsc
parkingowych, Dzial 600, Rozdziaf 60017 Drogi wewnetrzne - planowana kwota 180 000 zf.
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Przebudowa drogi wewngtrznej - dojazdowej z trylinki/kostka wraz z istniejqcymi miejscami
parkingowymi od ul. Dziewihskiej wzdlu2 budynku komunalnego Dziewi6ska 11, Dzial 500,

Rozdziai 60017 Drogi wewnetrzne - planowana kwota 220 000 zf.

Poprawa bezpiecze6stwa mieszkaric6w poprzez wybudowanie o5wietlenia LED chodnika od

ul. Kaliska-Dziewiriska 9b w oparciu o posiadana- wykonanq w bie2qcym roku dokumentacjq,
Dziat 900, Gospodarka Komunalna i ochrona Srodowiska Rozdzial 90015 O6wietlenie ulic,
plac6w idr6g, - planowana kwota 80 000 zl.

Eudowa czeici chodnika w ciqgu ul. Mazowieckiej /prawa strona w kierunku ul. Kujawskiej/,
Dzial 600, Rozdzial 60016 Drogi publiczne gminne, Budowa chodnik6w - planowana kwota
50 000 zt.

Budowa parkingu w ulicy Planty.iako przedluienie istnie.iEcego parkingu ziemnego przy

ogrodach dzialkowych w kierunku do ul. Kaliskiej, Rozdziat 50015 Drogi publiczne gminne,

Budowa parking6w na terenie miasta, - planowana kwota 150 000 zl.

Budowa chodnika w ulicy Plowieckiej, Rozdziat 60016 Drogi publiczne gminne, Budowa
chodnik6w - olanowana kwota 150 000 zt.

Zakup sprzetu dla szpitala Wojew6dzkiego - inwestycyjna dofinansowanie kwota 250.000

Potqczenie Budowa ul. Cienistej od Lubinowej do Brzezinowej - kwota 500.000 zl.

P169 zwalniajqcy przy w Michelinie przy ul. KoScielnej - kwota 10.000 zl.

Modernizacja Droga do Przedszkola Publicznego nr $O - kwota 300.000 zl.
Budowa mini stadionu przy Zespole Szk6l nr 3 | etap - kwota 500.000 zl.
Budowa chodnik6w na ulicy Filtrowej - kwota 200.000 zt.

Wiaty przystankowe na terenie miasta - kwota 50.000 zl.
Parking przy ul. Ho2ej na 70 miejsc - kwota 600.000 zl.
Modernizacja ul. Energetyk6w I Etap - kwota 600.000 zl.

Zakup sprzqtu do test6w narkotykowych dla Policji - kwota 50.000 zl.

Razem zmiany - kwota 6.441.000 zt.

Wydatki bieiqce proponowane zmiany

Dziat 750 Administracja Pu bliczna
Rozdzial 75075 Promocja jednostek samorzEdu terytorialnego- kwota 200.000 zl.

Dziat 758 R6ine Rozliczen ia

Rozdzial 75818 Rezerwy og6lne i celowe - kwota 1.700.000 zl.

Wspieranie rozwoju gospodarczego, promocja miasta (dzial 750; rozdzial..75058,75075,
75095, dziat 900; rozdzial: 90095) - kwota 300.00021.

Razem - kwota 2.200.000 zl.
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Rozdysponowanie tej kwoty

Proponuje siq wprowadzenie nastepujacych zadafi

Srodki na sport kwalifikowany z przeznaczenie dla profesjonalnych druiyn dzialajqcych na

terenie naszego miasta - 1.200.000 zl.

Na podwyiki dla pracownik6w administracji szk6l i przedszkoli - 850.000 zi.

Na podwyiki wynagrodzeh dla pracownik6w biblioteki - 150.000 zf.

Po zaprezentowaniu treici wniosku Przewodniczqcy Rady Miasta rozpoczynajqc procedurq
gtosowania nad wnioskiem skierowal zapytanie kto z radnych jest za przyjqciem wniosku
Klubu radnych PIS dotyczEcego zmian w budiecie miasta Wlocfawek.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego z udzialem 23 radnvch za orzvieciem
zaproponowanvch zmian ooowiedzialo sie 12 radnvch przv 10 glosach przeciwnvch oraz 1

glosie wstrzvmuiacvm sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf,2e wniosek uzyskal
wymaganE wiqkszoSi.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady Miasta odczytat wnioski do projektu bud2etu miasta
Wloclawek na 2018 rok zgloszone przez Klub Radnych Niezale2nych o nastepujEcej tresci:

- wnioskuje siq o zdjqcie kwoty 800 tys. zt. z Dzialu 500 Transport ilqczno6i, Rozdzial 60016
Drogi publiczne gminne, zadania inwestycyjnego pn. Przebudowa ul. Zachodniej wraz z

budowq kolektora deszczowego do rzeki Lubien ki. Propozycja zdjecia powvtszej kwoty
spowodowana jest n iewykorzysta niem irodk6w w 2017 roku i planowaniem ich
zagospodarowa nia do ko6ca czerwca 2018 roku. Kwota przeznaczona w bie2qcym bud2ecie
w pelni zabezpieczy budowq drogi w 2018 roku, zwaiywszy, ie jej zakoriczenie planowane
jest w 2019 roku. ZdjQta kwote tj. 800 ty6. zf. proponuje siq przeznaczyi na remont
komunalnych zasob6w mieszkaniowych zwiqkszajqc Srodki w Dziale 700 Gospodarka
mieszkaniowa, Rozdzial 70095 Pozostala dzialalnoSi na zadaniu inwestycyjnym pn.
Modernizacja budynk6w mieszkalnych.

- wnioskuje siq o zdjqcie kwoty 400 ty6. zf. z Dzialu 900 Gospodarka komunalna i ochrona
Srodowiska, Rozdzial 90095 Pozostala dzialalnoii z zadania inwestycyjnego pn.

Zagospoda rowan ie terenu pod budowq placu rekreacyjno-wypoczyn kowego wraz z budowq
placu zabaw na terenie miasta z przeznaczeniem na remont pomieszczef budynku przy ul.
Koiciuszki 12. Majgc na uwadze powyisze proponuje siq wpisanie nowego zadania
inwestycyjnego do Dzialu 750 Administracja publiczna, Rozdziaf 75023 Urzqdy gmin (miast i
miast na prawach powiatu) pn. Przebudowa budynku Urzedu Miasta ul. Koiciuszki 12. Srodki
na realizacjq zadania - 400 tyi. zl. Remont ma miei na celu poprawq warunk6w pracy i

obstugi interesant6w w Wydziale Komunikacji Urzedu Miasta.

Po zaprezentowaniu treici wniosku Przewodniczqcy Rady Miasta rozpoczynajqc procedurq
gtosowania nad wnioskiem skierowal zapytanie kto z radnych jest za przyjqciem wniosku
Klubu Radnych Niezale2nych dotyczqcego zmian w bud2ecie miasta Wloclawek.
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W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziatem 23 radnvch za orzvieciem powv2szeqo

wniosku opowiedzialo sie 13 radnvch orzv 10 glosach przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmu iacvch sie.

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie wniosek uzyskal

wymaganq wigkszo6t.

W nastepnej kolejnodci Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cif siq z pro5bq do Klubu Radnych

SLD, aby wycofanie uprzednio zgloszonego wniosku w sprawie zmian do budietu miasta na

rok 2018 zlo2one zostalo w formie oisemnei.

Odnoszqc siq do wniosku zlo2onego przez radnq OlgQ Krut- Horonziak oraz majAc na uwadze
wczesniejszq wypowiedi Prezydenta Miasta w tej sprawie, Przewodniczqcy Rady Miasta
poinformowal,2e wniosek nie bqdzie procedowany, gdy2 nie zawiera 2r6del finansowania
przedsiqwziqi, a ponadto Prezydent Miasta wskazywal na mo2liwo(d finansowania tego
zadania w ramach istniejEcego projektu uchwaly.

Stosownie do wniosku Przewod niczqcego Klubu Radnych SLD Przewodniczqcy Rady Miasta

oglosil 10 minutowq przerwq w obradach.

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Wznawiajec obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta rozpoczal procedurq

glosowania nad uchwata budietowq poprzez skierowanie zapytania do radnych kto jest za

przyjqciem uchwaty w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloclawek na rok 2018 wraz z

autopoprawkq i przeglosowanymi zmianami.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za orzvieciem ww. uchwalv

opowiedziato sie 13 radnvch, przv 11 elosach przeciwnvch oraz braku glos6w

wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie Rada

Miasta podjqla uchwatq w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloctawek na rok 2018.

Uchwala - zalqcznik do protokoiu.

Ad. 19

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-

2024.

Glos zabraf Prezydent Miasta Wfoctawek dr Marek Wojtkowski. ,,Panie Przewodniczecy,

Wysoka Rado, Szanowni Par:rstwo, zanim przejdg do Wieloletniej Prognozy Finansowej
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chciatbym sie jeszcze ustosunkowai do glosowania, kt6re siq odbylo przed chwilq. Drodzy
Paristwo mam doiwiadczenie parlamentarne, prawie 2 kadencje w Sejmie, dlatego mam
wqtpliwo6ci czy rzeczywiicie Paistwo moglijako radni glosowai en bloc wszystkie poprawki,
a to z tego wzglqdu, ie te poprawki dotyczyfy zupelnie innej materii. Przede wszystkim czqli
poprawek naruszala jui zawarte umowy realizacyjne, to jest pierwsza kwestia, to jest
pierwsza grupa poprawek. Druga grupa poprawek dotyczyfa tych wszystkich projekt6w,

kt6re otrzymaly wsparcie czy tei gwarancjq wsparcia unijnego i musieli6my w bud2ecie

zaprojektowanym na 2018 rok zapewnii tzw. wklad wlasny. Trzecia grupa poprawek, podam

przyklad to chociaiby kwestia samochodu dla Straiy Miejskiej, dofinansowanie w wysoko6ci

100 ty5. zt. lest to zupelnie inna poprawka ni2 te grupy, kt6re wymienilem wcze6niej.

Dlatego tei mam wqtpliwo5ci formalne, czy Pa6stwo mogli w ten spos6b procedowat. W
Sejmie rzeczywi6cie byty takie sytuacje, 2e przy bardzo wielu poprawkach, a bylo tych
poprawek niekiedy 300 i400 byly gtosowane one en bloc, ale byty grupowane w zale2noici
od zawartosci merytoryczne.i i dlatego te2 mam w tym wzglqdzie powaine wEtpliwogci. JeSli

chodzi o budiet, kt6ry zostat przyjQty przez Paistwa z poprawkami, ja oczywiScie caty czas

konsekwentnie nie wyraiatem i nie wyraiam zgody na taki bud2et, dlatego te2 w tej czesci

zglosimy wniosek do Regionalnej lzby Obrachunkowej o uchylenie tej czqdci uchwaly
bud2etowej, poniewa2 ona narusza przede wszystkim stabilnoii finans6w miasta, naraia
miasto na kary i bardzo wymierne straty finansowe, a jako Prezydent lMiasta, kt6ry ma

czuwai nad wykonaniem budietu na to zgodzii siq nie mogq. Dlatego taki wniosek
przygotujemy. lwreszcie trzecia sprawa Panie Przewodniczqcy, Paristwo Radni, jeSli chodzi o
Wieloletnia PrognozQ Finansowq to ja dokonalem wprowadzenia przy okazji wprowadzenia
do projekcji bud2etu na 2018 rok w dniu 19 grudnia 2017 roku, w zwiqzku z tym uwaiam, ie
w tej chwili byloby zbqdne wprowadzanie powt6rne do zmian WPF do uchwalenia WPF,

bardzo dziqkujq". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,Ja chcialem zapwai o tQ
zbie2no(i miqdzy ostatnio procedowanym punktem, a mianowicie budietem miasta na rok

2018 a WPF dlatego, 2e te dokumenty nie sq teraz ze sobq zbieine, Pani Skarbnik czy

moglaby Pani co( powiedziei na ten temat". (wypowiedi doslowna).
Glos zabraia Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta.,,To znaczy tak, one w wiqkszoici sq

zbie2ne, poniewa2 wiqkszo6i wydatk6w ma.lqtkowych zostala zdjQta z jednych tytul6w i

przeznaczona na inne wydatki majqtkowe. Natomiast radni nie wnie(li poprawek, co do

dochod6w. W zwiqzku z tym przyjQte wielkoici, aczkolwiek one sq nierealne, poniewai

zdjqcie z realizacji tytut6w realizowanych ze 6rodk6w unijnych zmniejszajq nam w tej czQ(ci

dochody jednostki samorzqdu terytorialnego. Ale poniewa2 Wysoka Rada w tej czgsci

uchwaly nie poprawila, nie przegtosowata zmian w zwiqzku z tym w te.i czqici tei sa zgodne.

Dopiero po stanowisku RlO, bqdziemy ewentualnie poprawiai Wieloletnia Prognozq

Finansowq". (wypowiedZ doslowna).
Glos zabrat Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,No dobrze, mamy teraz
procedowai Wieloletnia? (wypowiedl doslowna).
Glos zabrala Pani Janina Radzikowska Skarbnik Miasta.,,Nad dokumentem, kt6ry zostal

zloiony wraz z autopoprawkq wynikajqcq z innego terminu obowiqzywania, poniewa2

procedujemy ju2 w nowym roku". (wypowiedi doslowna).
Gtos zabral radnv Jaroslaw Hupafo. ,,Panie Przewodniczqcy, Pafistwo Prezydenci, Szanowni

Paristwo Radni, chcq poinformowai, 2e Klub radnych SLD glosowal przeciwko temu
bud2etowi, kt6ry w wyniku zmian i poprawek naszym zdaniem jest uchwalony niezgodnie z
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prawem, poniewai nie odbyla siq dyskusja w pelni nad bud2etem i poprawki byly giosowane

en bloc. Dlatego zglaszamy sprzeciw przeciwko takiemu uchwaleniu budietu". (wypowiedi
doslowna).
Glos zabrala radna Ewa Szczepaiska.,,Panie Przewodniczqcy, Padstwo Prezydenci, Wysoka
Rado, Szanowni Goscie, to jest jakie( kuriozum, debatujemy nad uchwatq bud2etowq na rok

2018, a debata zakoriczyla siq o godz. 9as wnioskiem zlo2onym przez Przewod n iczqcego

Prawa iSprawiedliwo6ci o zamkniqcie debaty". (wypowiedi doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,JesteSmy teraz w inny
punkcie porzqdku obrad. Proszq przej3i ad rem, bo bqdq musiaf odebrai Pani gfos.".
(wypowiedi doslowna).
Glos zabraia radna Ewa Szczepafska.,,Prosilam Pana Przewodn iczEcego o zabranie gfosu w
zwiqzku z budietem, wlainie chcialam zadai pytanie, ale nie zostatam dopuszczona do
glosu. Tak siq nie debatuje Panie Przewodniczqcy. Ja mam pytanie do Pani Skarbnik, jeSli

moina odno(nie bud2etu. Szanowni Pafstwo w zwiqzku z tym, 2e dnia 20 grudnia 2017 roku

Wojew6dzki Fundusz Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodne.j w Toruniu zamieicil na

swojej stronie informacjq dotyczEcE dotacyjnego programu priorytetowego,,Ekopiec 2018",

skierowanego do jst. majqcego na celu ograniczenie niskiej emisji poprzez wymianq ir6del
ciepla zasilanych paliwami stalymi w budynkach i lokalach mieszkalnych, zwracam siq z

prosbq o zapewnienie w budiecie miasta na rok 2018 kwoty 100 ty6. zl. Bqdzie to
przyczynialo siq do likwidacji 50 ir6det zanieczyszczenia. Chcialabym, aby takie
zabezpieczenie Srodk6w finansowych w budiecie miasta na rok 2018 siQ znalazio. Poniewaz
n ieprzystqpien ie do tego programu skutkuje tym, ie mieszkaricy nie skorzystajq z

dofinansowania, nie bqdzie dotacji i bardzo bym prosiia o odpowiedi, dziqkujq".
(wypowiedl doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski.,,Chcialbym powiedziet,2e
jeieli chodzi o procedurq nad budietem to procedowaliSmy wnioski formalne i wnioski

merytoryczne zgtoszone przez radnych Rady Miasta Wloclawek iw wiqkszoici one zostaly
przyjete przez radnych Rady Miasta. To, ie np. radna Katarzyna Zarqbska nie uczestniczyfa,

bo siq sp6lnita, to jest, jak gdyby inna kwestia". (wypowiedi doslowna).

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafal Sobolewski odczytal Uchwaiq Nr

I9/WPFl2OI7 Skladu Orzekajqcego nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowej w Bydgoszczy z

dnia 6 grudnia 2017 roku w sprawie wyraienia opinii o projekcie uchwafy w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wloclawek na lata 2018-2028, kt6ry
postanowil zaopiniowai pozytywnie wraz z uwaga projekt uchwaly w ww. sprawie.

Uchwalq Nr 15/WPF/2017 Skladu Orzekajqcego nr 7 Regionalnej lzby Obrachunkowe.i w

Bydgoszczy z dnia 6 grudnia 2017 roku - zalqcznik do protokolu.

Po zapoznaniu Rady Miasta z ww. uchwalq RlO, Przewodniczqcy Rady Miasta, aby uniknqi
niejasno6ci w tej kwestii, ponowit pytanie kierujEc je do Prezydenta Miasta oraz Skarbnika

Miasta, uwzglqdniajqc opiniq RIO czy Rada Miasta mo:na procedowai wieloletni plan w
takim ksztalcie w jakim on jest obecnie zgfoszony uwzgledniajAc fakt, ie bud2et zostal
przyjety wraz z autopoprawkQ i zgloszonymi zmianami.
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Po otrzymaniu zapewnienia, ie mo2na procedowae nad ww. uchwalq (wypowiedi poza

mikrofonem), Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq o przedstawienie opinii Komisji

stalych na temat ww. projektu uchwaly.

Opinie Komisii Stalvch Radv Miasta:
Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wloctawek

na fata 2018-2078 wraz z autopoprawkq rozpatrzyia Komisja Budzetu, Rozwoju i Promocji

Miasta. W wyniku przeprowadzonego gtosowania nie doszlo do jednoznacznego

rozstrzygniecia iwydania ostatecznej opinii. Za udzielenie pozytywnej opinii siq 3 czlonk6w
Komisji przy 3 glosach przeciwnych oraz 3 gfosach wstrzymujEcych sig. Opiniq w tej sprawie
przedstawii Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wtocfawek

na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowata Komisja Rewizyjna. OpiniQ w

tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny J6zef Mazierski.

Projekt uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wlocfawek

na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku Prawnego i

Publicznego. Opinig w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna

Mariola Gawlowska.

Projekt uchwafy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wtoclawek
na lata 2018-2028 rozpatrzyia oraz nie dokonala jednoznacznego rozstrzygniqcia i wydania

ostatecznej opinii Komisja Edukacji. Za udzielenie pozytywnej opinii siQ 3 czlonk6w Komisji
przy 3 glosach przeciwnych oraz 3 glosach wstrzymujacych siq. Opiniq w tej sprawie
przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Agnieszka Chmielewska.

W zwiqzku z nieobecnodciq Przewodniczqcej Komisji radne.i Olgi Krut-Horonziak opiniq o

projekcie uchwaly w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta

Wfoclawek na lata 2018-2028, kt6rq rozpatrzyla i negatywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Rady

Miasta radnv Rafaf Sobolewsk..

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wloctawek
na lata 201.8-2028 rozpatrzvla oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia, Rodziny i

Opieki Spoteczne.i. OpiniQ w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

rad ny Tomasz Nagala.

Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Wloclawek

na lata 2018-2028 rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowata Komisja Kultury i Sportu.

Opiniq w te.i sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz

Jaworski.

Nastqpnie PrzewodniczAcy Rady Miasta poinformowal, 2e otwiera dyskusjq nad ww.

zagadnieniem.
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Wobec braku zgloszeri do udziatu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod

gfosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Ftnansowet na tara zut6-zuz6

wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat,2e w rezultacie przeprowadzonego glosowania

uchwala zostata podjqta przez Radg Miasta.

Uchwala - zalqcznik do protokotu.

Po zakoiczonym procedowaniu nad ww. punktem porzqdku obrad PrzewodniczAcy Rady

Miasta radny Rafal Sobolewski poinformowal, ie wplynqt wniosek Prezydenta Miasta

Wtoclawek o wprowadzenie do porzqdku obrad dodatkowego punktu, kt6ry umieszczony

bytby w punkcie 20 porzqdku obrad i dotyczylby projektu uchwaly w sprawie ustalenia trybu

udzielania i rozliczania dotacji dla szk6f i plac6wek publicznych, plac6wek i szk6l

niepublicznych o uprawnieniach szk6l publicznych z bud2etu Miasta wloctawek oraz trybu

przeprowadzania kontroli prawidlowo5ci pobrania i wykorzystania dotacji.

W zwiEzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gfosowanie

wprowadzenie do porzqdku obrad punktu dotyczqcego ww. projektu uchwaly.

glosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,2e w rezultacie przeprowadzonego gfosowania

wniosek nie uzyskal wymaganej wiqkszo3ci.

Ad.20
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych,

Interpelacje, wnioski i zapwania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,

tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgtosili: radny Jarosfaw

Chmielewski, radny Janusz Dqbczyriski, radny Dariusz Jaworski, radny Zbigniew

Lewandowski, radny Andrzej Palucki, radny Rafal Sobolewski, radna Ewa Szczepariska

Interpelacje zloione przez radnych w formie pisemnej, Przewodniczqcy Rady Miasta

przekazuje niezwlocznie adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje udziela Prezydent Miasta lub wlaSciwe rzeczowo

upowa2nione osoby w terminie 14 dni - Przewodniczqcemu Rady Miasta oraz

interpelujqcemu radnemu.
Interpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone sE w

Biuletynie Informacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki

Procedurq postqpowania w powyiszej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wlociawek.

Glos zabral radnv Stanislaw Wawrzonkoski. ,,Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado, w

zwiqzku z tym, ie w wyniku takich a nie innych decyzji Pana Przewod n iczEcego nie bylo



mo2liwe by zabrai gfos na temat toczqcej i potrzebnej debaty nad budietem bie,qcego roku

chciafbym zabrai pare chwil czasu by podzielii sig z Padstwem moimi spostrzeieniami a

takie pewnymi historycznymi por6wnaniami. Oczywi6cie skoro Pan PrzewodniczEcy

zdecydowat, ie debaty bud2etowej nie naleiy, czy ta Rada nie zasluguje by ja prowadzi6 do

tego tematu zgodnie z zapisem porzqdku obrad nie bqdq wracal. Niemniej chce stwierdzif,

2e historia lubi siq powtarzai. Przypomnq Pafistwu, a wielu z was to pamiqta, obrady

bud2etowe w latach 2009-2010, kt6re r6wnie2 toczyty siq na przelomie grudnia istycznia

tego roku. Zgtoszono w6wczas ogromnE ilo(i poprawek, zmian idodatkowych propozycji'

Toczono heroiczne boje by udowodnii,2e 6wczesny Prezydent nie ma racji, pr6buje cos

zataii, oszukai, czv dziala wbrew interesom miasta. ZresztE.jak dobrze pamiqtam w te.i

kadencji przewodniczyf obecny Pan Przewodniczqcy, a opozycja miala tak2e zdecydowana

przewagq. Wiem jakie byty ktopoty z przygotowaniem budietu miasta, urzqdu, sp6tek i

wielu instytucji na absorbcje Srodk6w unijnych z rozdania 2oo7 - 2013 dla naszego miasta na

oczekiwanvm i naleinym temu miastu poziomie. PrzypomnQ protesty Wzniecane iochoczo

wspierane dotyczqce budowy trasy nr 1, ul. Zgodnej, Kapitulnej, Bulwar6w, Zielonego i

starego Rynku, Browaru B czy Przystani wodnych. Znamy i pamiQtamy do dzi( historiq z

wyrzuceniem z listy rezerwowej Placu wolnoSci o ubieganie siq z 6rodk6w unijnych dziqki

czemu mamy do dzi( charakter iwyglqd mafom iasteczkowego centrum miasta. Pamiqtam

.iak bardzo nie podobat sig kolor mostu ijego iluminacja, m6wiQ tu o moScie stalowym na

wi4e, wiem jak trudno byfo przepychai projekty i wnioski by w tej wlaSnie kadencji

przygotowai miasto jak najlepiej by jak najwiqcej pozyskai 6rodk6w na projekty i wnioski

dotyczqce Srodk6w unijnych. Ale takie charakterystyczne ito sie powtarza cyklicznie byly

wypowiedzi czy liczne wnioski dotyczqce zwiEzk6w zawodowych popieranych przez radnych

a dotyczqcych zmian w wydatkach bie2qcych dotyczacych trudnych do zrealizowania sum na

podwyiki dla poszczeg6lnych grup oswiatowYch. Ten manewr poMarza siq zawsze w roKu

wyborczym 2010, ale tak2e w 2014. Ale nikt nie pamiqta o tym, 2e te Srodki, kt6re sq

zaprojektowane w budiecie nie sq dzielone tak jak powinny byi w poszczeg6lnych szkolach i

tam nie ma tych obroric6w by miqdzy tymi grupami byly.iakie6 prawidlowe relacje i

zale2noSci. Ten kto ma 4 czy 5 tysiQcy dosta.ie 500 czy 600 zt. podwy2ki, a ten, co ma niewiele

ponad 2 tyi. zl. dostaje 3 lub 4 razy wiQcej, io tym powinnismy pamietai. Najbardziej jednak

zaskakujqce.jest to, ie w czasie tej dyskusji w tej debacie, ja czytalem do p6ina w nocy

wczoraj ten protok6l z tej sesji, zachwycila mnie jednak ta debata, ta rozmowa, rozmowa

merytoryczna, rozmowa pewnych napiqi, ale nikt nie 6mial i wtedy Pan Przewodniczqcy

r6wnie2, by tq dyskusjq przed czasem przerwai. Ale najbardziej zaskakujqce jest to, ze

posiadajqca zdecydowanq wiqkszoji opozycja 6wczesna nad wyraz pozytywnie przyjqta w

efekcie mimo nieuwzglqd n ienia dziesiqtk6w wniosk6w ten bud2et uchwala.iqc go na 2010

rok. My5lq, 2e bylo to po czq6ci w obawie by nie spotkai sie z pejoratywnym okredleniem tej

opozycji a tak2e z pewnvm doiwiadczeniem jakie wynikalo z wczesniejszego odrzucenia i nie

przyjqcia bud2etu. Zresztq najwiqkszym chichotem historiijest to, ie 6wcze5ni uczestnicy tej

debatv niekoniecznie dzisiaj znajdujq siq po tych samych stronach samorzqdowej czy

politycznej barykady. wiem, ie dzisiaj o wynikach takiego a nie innego ksztattu bud2etu na

rok 2018 zdecydowata wiqkszoSi, zdecydowaia koalicja PIS plus, ale to od tego plusa

najbardziej zaleialo czy ten budiet bqdzie racjonalny czy nie. Myslq,2e niestety idziemy w

kierunku, w kt6rym te pejoratywne okreSlenie tych kt6rzy sq przeciw moie wr6cii i na nowo

siq utrwalai. My6lq, 2e warto wyciEgai takie z historii, historii naszej, historii naszego

samorzqdu i tego co wielokrotnie w r62nych kadencjach prze2ywali6my, brai to pod uwagq.



My5lq, 2e przyjqcie takiego a nie innego budietu zrobili6my miastu krzywdq, sp6iniliSmy siq
jui o caty miesiqc od grudnia do stycznia i naraiamy siq na dalszq zwlokq nie wiedzqc jakie

bqdq w koricu decyzje RlO. My3lq,2e w przyszloici itej koriczqcej siq kadencji itej nowej

warto z tego wyciqga€ prawidfowe i racjonalne wnioski, dziqkujq za uwagq". (wypowiedi
doslowna).
Glos zabral Przewodniczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski. ,,Ja tylko jednq rzecz

chcialby powiedziei twulem sprostowania, ie to nie ja przerwalem tq dyskusjQ tylko
glosowaliSmy wniosek i wiqkszo6i radnych zdecydowala o tym, ieby zamknqi ta dyskusje. Ja

mam jeszcze jedno pytanie dotyczqce tego ostatniego punktu, kt6ry chcieliimy wprowadzii
do porzqdku obrad dotyczqcego dotacji. Bo tak naprawdq ustawa zostala przyjqta w
paidzierniku ubieglego roku z mocq obowiqzujqcq od l stycznia br. W zwiqzku z tym mam

pytanie, dlaczego nie przedstawiono tego projektu uchwaly w grudniu tak, abysmy mogli go

standardowo m6c procedowac, tylko po wejiciu w 2ycie ustawy. Oczywiscie nie oczekujq

odpowiedzi teraz, ale wydaje mi siq, ie to pwanie jest zasadne, bo tak naprawdQ ustawa

zaczqla obowiqzywad od 1 stycznia, znamy jej treii od 27 paidziernika i ona moim zdaniem
powinna znaleii siq w porzAdku obrad tym grudniowym". (wypowiedi doslowna).

Ad.21
Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.

Nie zgloszono.

Ad.22
Zamkniqcie obrad.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Rafat Sobolewski podziqkowal wszystkim za udzial w

obradach stwierdzajqc, 2e wobec zrealizowania porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXXVII

sesji Rady Miasta Wlocfawek,

Zakoriczenie obrad godz. 11!9

OBRADOM PRZEWODNICZYL

RAFA{-SbBOTEWSKIq,
-'l

PRZEWODNICZACY

RADY MIASTA WTOCTAWEK
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Zalaczniki:

1. Lista radnvch obecnych na obradach XXXVII sesji Rady Miasta Wfocfawek

2. Lista os6b uczestniczqcych w XXXVII sesji Rady Miasta Wloclawek.

3. Uchwala Nr XXXVII/181/2017 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie przyjqcia stanowiska dotyczecego zaprzestania dziaiaf powodu.iqcych

instytucjonalne obniienie rangi miasta Wloclawek.

4. Uchwala Nr XXXVII/182/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.
w sprawie odmowy wyra2enia zgody na wypowiedzenie warunk6w pracy w zakresie

stanowiska imiejsca wykonywania pracy radnemu Rady Miasta Wioclawek.

5. Uchwala Nr XXXVII/183/2017 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie odmowy wyraienia zgody na odwotanie i rozwiEzanie stosunku pracy z

radnvm RadV Miasta Wlociawek.

5. Uchwala Nr XXXVII/184/2017 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie ustalenia wykazu wydatk6w budietowych, kt6rych niezrealizowane
planowane kwoty nie wygasajq, z koicem roku bud2etowe go 2O17 .

7, Uchwala Nr XXXVII/L85/2017 Rady Miasta Wioctawek z dnia 19 grudnia 2017r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie uchwalenia budietu miasta Wloctawek na 2017 rok.

B. Uchwala Nr XXXVII/186/2017 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 19 grudnia 2017r.

zmieniajqca uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletnie.j Prognozy Finansowej na

lata 2OI7 - 2028.

9. Uchwala Nr XXXVII/187l2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

zmieniajqca uchwafq w sprawie ustalenia sklad6w osobowych stalych komisji Rady

Miasta.
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10. Uchwafa Nr XXXVII/188/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.
zmieniajaca uchwalq w sprawie wysoko(ci oraz szczeg6lowych warunk6w i trybu
przyznawania i zwrotu zasitku celowego na ekonomiczne usa modzieln ien ie,

szczeg6lowych warunk6w przyznawania i odpiatno6ci za uslugi opiekuhcze i

specjalistyczne ustugi opiekufcze, z wylqczeniem specjalistycznych uslug
opiekuriczych dla os6b z zaburzeniami psych iatrycznymi, szczeg6fowych warunk6w
czq5ciowego lub calkowitego zwolnienia z oplat, trybu ich pobierania.

11. Uchwala Nr XXXVII/189/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 1-9 grudnia 2017r.
w sprawie wyra2enia zgody na przystapienie do realizacji projektu pn. ,,Wfoclawek -

miasto aktywnych rodzic6w" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, 06 priorytetowa 8
Aktywni na rynku pracy, Dzialanie 8.4 Godzenie 2ycia zawodowego irodzinnego,
Poddzialanie 8.4.1 Wsparcie zatrudnienia os6b pelniqcych funkcje opieku6cze.

12. Uchwala Nr XXXVII/190/2017 Rady Miasta Wfoclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie wyraienia zgody na przystqpienie do realizacji projektu pn.,,Wdro2enie

usprawnief organizacyjnych w Miejskim Oirodku Pomocy Rodzinie we Wloctawku"
w ramach ll Osi priorytetowej Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy,

gospodarki i edukacji, Dzialanie 2.5 Skuteczna pomoc spoleczna, Programu

Operacyjnego Wiedza Edukacja rozw6j na lata 2014-2020.

13. Uchwata Nr XXXVII/191/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie przyjqcia do realizacji wniosku o dofinansowanie projektu pn.,,Wtoclawek

zawodowo" w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O, Oa priorytetowa 10 Innowacvjna

Edukacja, Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie-10.2,3

Ksztalcenie zawodowe. w ramach konkursu Nr RPKP.10.02.03.-\Z.OO-O4-O9T/L] .

14. Uchwala Nr XXXVII/192/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie wysoko6ci opfat za ustugi komunalne.

15. Uchwaia Nr XXXVII/193/2017 Rady Miasta Wloclawek z dnia 19 grudnia 2017r.

w sprawie okre6lenia wzor6w formularzy i deklaracji podatkowych.

16. Uchwala Nr XXXVII/1/2018 Rady Miasta Wloctawek z dnia 15 stvcznia 2018 r.

w sprawie uchwalenia bud2etu miasta Wloctawek na 2018 rok.

17. Uchwala Nr XXXVII/2/2018 Rady Miasta Wlociawek z dnia 16 stycznia 2018 r.

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028

Protok6t soorzadzita:
Jolanta Skladanowska
Glowny Specjalista BRM

93


